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[Bk 1 39 cont.]  

JOEL  
WHITE  
SWORN FOR 
PROSECUTION. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. WHERE DI D 
YOU LIVE IN 
1857 ? A. I LIVED 
IN CEDAR CITY, 
IRON COUNTY. 
Q. DO YOU 
REMEMBER 
WHAT HAS S 
INCE BEEN 
CALLED THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
BAND OF 
EMIGRANTS ? 
A. YES SIR. Q. 
DID YOU  
AT THAT TIME 
KNOW JOHN D. 
LEE ? A. YES  
SIR. Q. AND 
KLINGENSMITH 
? A. YES SIR. Q. 
WERE YOU 
EVER 
ENTRUSTED BY 
ANYBODY  
WITH A 
MESSAGE TO 
JOHN D. LEE OR 

[232 cont.] 

JOEL  
WHITE.  
SWORN FOR THE 
PROSECUTION. 
 
 
 
 
 
 
 
 
WHERE DID  
YOU LIVE IN 
1857? I LIVED  
IN CEDAR CITY, 
IRON COUNTY. 
DO YOU 
REMEMBER THE  
 
 
 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
BAND OF 
EMIGRANTS? 
YES, SIR. 
DID YOU  
AT THAT TIME 
KNOW JOHN D. 
LEE? YES,  
SIR. AND 
KLINGENSMITH? 
YES, SIR. 
WERE YOU  
EVER 
ENTRUSTED BY 
ANYBODY  
WITH A 
MESSAGE TO 
JOHN D. LEE, OR 

 [Bk 1 15]  
JOEL  
W. WHITE 
SWORN FOR THE 
PROSECUTION. 
A WITNESS 
CALLED ON 
BEHALF OF 
THE PEOPLE, 
AFTER BEING 
DULY SWORN 
WAS EXAMINED 
AS FOLLOWS: 
Q. WHERE DO 
YOU LIVE? 
A. I LIVE  
IN CEDAR CITY, 
IRON COUNTY. 
Q. DO YOU 
REMEMBER  
 
 
THE  
MOUNTAIN 
MEADOW  
BAND OF 
EMIGRANTS? 
A.YES, ISIR. Q. 
DID YOU KNOW 
AT THAT TIME 
JOHN D .  
LEE.? Q. YES, 
SIR. Q. AND 
KILNGENSMITY? 
A. YES, SIR. Q. 
WAS YOUN  
EVER 
INTRUSTED  
 
WITH A 
MESSAGE TO 
JOHN D. LEE OR 

[[Bk 2 27 cont.]] 

663JOEL 
MWWHITE  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
WHERE DID YOU 
LIVE IN  
57 I LIVE  
IN CEDAR CITY 
IRON COUNTY 
[space] DO YOU 
REMEMBER  
 
 
THE  
MOUNTAIN 
MEADOW  
BAND OF 
EMIGRANTS  
YES SIR  
DID YOU KNOW 
AT THAT TIME 
JOHN D .  
LEE YES  
SIR AND 
KILNGEN SMITH 
YES SIR  
WAS YOU  
EVER 
ENTRUSTED BY 
ANY BODY 
WITH A 
MESSAGE TO 
JOHN D. LEE OR 

                                                
663. Hand symbol often used by Rogerson to left of “JOEL MWWHITE”. 
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TO ANY OTHER 
PERSON ? A. NO 
SIR, NOT TO 
JOHN D. LEE. 
Q. DURING  
THE DELIVERY 
OF WHICH DID 
YOU MEET JOHN 
D. LEE ? A. YES 
SIR, BUT I WAS 
AWAY FROM 
HOME AT THE 
TIME THE 
EMIGRANTS 
PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY. I 
CAME BACK 
JUST BEFORE 
NIGHT, HOME. I 
CAN’T 
RECOLLECT  
THE DAY OR 
DATE NOR 
ANYTHING OF 
THAT KIND,  
BUT MR. 
HAIGHT CALLED 
ME AS I WAS 
PASSING AND 
SAID HE 
WANTED A 
MESSAGE 
TAKEN TO 
PINTO CREEK, 
AND WANTED 
TO;KNOW IF I 
WOULD GO. I 
ASKED  
IF IT HAD  
TO GO TO- 
NIGHT HE SAID 
IT HAD,THAT 
THE EMIGRANTS 

TO ANY OTHER 
PERSON? NO, 
SIR, NOT TO 
JOHN D. LEE. 
DURING  
THE DELIVERY 
OF WHICH YOU  
MET JOHN D. 
LEE? YES,  
SIR. I WAS 
AWAY FROM 
HOME AT THE 
TIME THE 
EMIGRANTS 
PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY. I 
CAME HOME 
JUST BEFORE 
NIGHT. I  
CAN’T 
RECOLLECT  
THE DAY OR 
DATE, NOR 
ANYTHING OF 
THAT KIND;  
BUT MR.  
HAIGHT CALLED 
ME AS I WAS 
PASSING, AND 
SAID HE 
WANTED A 
MESSAGE 
TAKEN TO  
PINTO CREEK, 
AND WANTED 
TO KNOW IF I 
WOULD GO. I 
ASKED  
IF IT HAD  
TO GO TO-
NIGHT. HE SAID 
IT HAD, THAT 
THE EMIGRANTS 

TO ANY OTHER 
PERSON? A. NO, 
SIR, NOT TO 
JOHN D. LEE. 
Q. DURING  
THE DELIVERY 
OF WHICH YOU 
MET JOHN D. 
LEE? A. YES,  
SIR, I WAS 
AWAY FROM 
HOME AT THAT 
TIME THE 
EMIGRANTS 
PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY. I 
CAME HOME 
JUST BEFORE 
KNIGHT. I  
CAN’T 
RECOOLLECT 
THE DAY NOR 
DATE NOR 
ANYTHING OF 
THAT KND 
KIND, BUT MR. 
HAIGHT CALLED 
TO ME AS I WAS 
PASSING AND 
SAID HE 
WANTED A 
MESSAGE 
TAKEN TO 
PINTO CREEK, 
AND WANTED 
TO KNOW IF I 
WOU D GO. I 
WANTED TO 
KNOW IF IT HAD 
TO GO TO 
NIGHT; HE SAID 
IT HAD THAT 
THE EMIGRANTS 

TO ANY OTHER 
PERSON NO  
SIR NOT TO 
JOHN D. LEE 
[space] DURING 
THE DELIVERY 
OF WHICH YOU 
MET JOHN D. 
LEE [space] <YES  
SIR> I WAS 
AWAY FROM 
HOME AT THE 
TIME THE 
EMIGRANTS 
PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY I 
CAME HOME 
JUST BEFORE 
NIGHT I  
CAN’T 
RECOLLECT 
DAY NOR  
DATE NOR 
ANYTHING OF 
THAT KIND  
BUT MR. 
HAIGHT CALLED 
TO ME AS I WAS 
PASSING AND 
SAID HE 
WANTED A 
MESSAGE 
TAKEN TO 
PINTO CREEK 
AND WANTED 
TO KNOW IF I 
WOULD GO I 
WANTED TO 
KNOW IF HAD 
TO GO TO 
NIGHT HE SAID 
IT DID 
EMIGRANTS 
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WOULD PASS 
PINTO  
TO-MORROW.  
HE TOLD ME 
THE NATURE OF 
THE DISPATCH, 
IT WAS TO THE 
MAN IN  
CHARGE THERE 
AT PINTO, TO 
PACIFY THE 
INDIANS  
IF POSSIBLE  
TO LET  
THE EMIGRANTS 
PASS. 
KLINGENSMITH 
WAS  
STANDING BY 
AND HE 
VOLUNTEERED 
TO GO WITH  
ME. I  
ACCEPTED HIS 
COMPANY.  
[40] Q. DID YOU 
START WITH 
THAT MESSAGE 
? A. YES SIR. Q. 
TELL WHAT 
OCCURRED ? A. 
WHEN I GOT 
DOWN TO  
THE  
LOWER  
CORNER  
OF THE 
FIELD,AFTER WE 
HAD  
STARTED,PROBA
BLY A  
MILE AND A 
HALF OR SUCH 
A MATTER, I 

WOULD PASS 
PINTO  
TO-MORROW.  
HE TOLD ME 
THE NATURE OF 
THE DISPATCH. 
IT WAS TO THE 
MAN IN  
CHARGE THERE 
AT PINTO, TO 
PACIFY THE 
INDIANS  
IF POSSIBLE, 
AND LET  
THE EMIGRANTS 
PASS. 
KLINGENSMITH 
WAS  
STANDING BY 
AND 
VOLUNTEERED 
TO GO WITH  
ME, AND I 
ACCEPTED HIS 
COMPANY. 
DID YOU  
START WITH 
THAT MESSAGE?  
YES, SIR. 
TELL WHAT 
OCCURRED. 
WHEN I GOT 
DOWN TO  
THE  
LOWER  
CORNER  
OF THE FIELD, 
AFTER WE  
HAD  
STARTED, 
PROBABLY A 
MILE AND A 
HALF, OR SUCH 
MATTER, I 

WOULD PASS 
THROUGH PINTO 
TOMORROW.  
HE TOLD ME 
THE NATURE OF 
THE DISPATCH 
WAS FOR THE 
MEN THERE IN 
CARE CHARGE 
AT PINTO TO 
PASSIFY THE 
INDIANS THERE 
IF POSSIBLE 
AND TO LET  
THE EMIGRANTS 
PASS. 
KLINGENSMITH 
WAS  
STANDING BY 
AND 
VOLUNTEERED 
TO FGO WITH 
ME; I  
ACCEPTED HIS 
COMPANY.  
Q. DID YOU 
START WITH 
THAT MESSAGE? 
A. YES, SIR?. Q. 
TELL WHAT 
OCCURRED. A- 
WHEN I GOT 
DOWN 
TOWARDS THE 
LOWER 
<CORNER> PART 
OF THE FIELDS 
AFTER WE  
HAD [16] 
STARTED 
PROBABLY A 
MILE AND A 
HALF OR SUCH 
A MATTER; I 

WOULD PASS 
PINTO 
TOMORROW  
HE TOLD ME 
THE NATURE OF 
THE DISPATCH 
WAS TO THE 
MEN IN  
CHARGE THERE 
AT PINTO TO 
PACIFY THE 
INDIANS THERE 
IF POSSIBLE 
AND/TO[?] LET 
THE EMIGRANTS 
PASS  
KLINGEN SMITH 
WAS PASSING 
STANDING BY 
AND 
VOLUNTEERED 
TO GO WITH  
ME I  
ACCEPTED HIS 
COMPANY 
[space] DID YOU 
START WITH 
THAT MESSAGE  
YES SIR  
TELL WHAT 
OCCURRED 
WHEN I GOT 
DOWN 
TOWARDS THE 
LOWER  
CORNER  
OF THE FIELD 
AFTER WE  
HAD  
STARTED 
PROBABLY  
MILE AND  
HALF OR SUCH 
MATTER I  

© 2016 by Richard E. Turley Jr. All rights reserved. 



	
 

 3470 

RT	
 
	
 

MU	
 BT	
 PS	
 

DON’T 
RECOLLECT  
THE DISTANCE 
NOW, I MET 
JOHN D. LEE; IT 
WAS ABOUT 
DARK AND  
 
HE  
WAS COMING 
TOWARDS 
CEDAR.  
 
 
 
 
 
HE ASKED US 
WHAT THE 
CALCULATION 
OF THE  
PEOPLE WAS IN 
REGARD TO 
THOSE 
EMIGRANTS,  
IN  
REGARD TO 
LETTING THEM 
PASS. Q. DID  
HE ASK YOU 
WHERE YOU 
WERE GOING ? 
A. I DON’T 
RECOLLECT --  
I TOLD  
HIM -- WE BOTH 
TOLD HIM, BUT I 
TOLD HIM IN 
PARTICULAR --  
 
 
 

DON’T 
RECOLLECT  
THE DISTANCE 
NOW, I MET 
JOHN D. LEE. IT 
WAS ABOUT 
DARK;  
 
HE  
WAS COMING 
TOWARD 
CEDAR.  
 
 
 
 
 
HE ASKED US  
WHAT THE 
CALCULATION 
OF THE  
PEOPLE WAS IN 
REGARD TO 
THOSE 
EMIGRANTS— 
IN  
REGARD TO 
LETTING THEM 
PASS. DID  
HE ASK YOU 
WHERE YOU 
WERE GOING?  
I DON’T 
RECOLLECT.  
I TOLD  
HIM—WE BOTH 
TOLD HIM, BUT I 
TOLD HIM IN 
PARTICULAR— 
 
 
 

DON’T 
RECOLLECT  
THE DISTANCE 
NOW I MET 
JOHN D. LEE. IT 
WAS ABOUT 
DUSK, AS NEAR 
AS I CAN 
RECOLLECT, HE 
WAS COMING 
TOWARDS 
CDEDAR.  
 
 
 
 
 
HE ASKED US 
WHAT THE 
CALCULATIOND
S OF THE 
PEOPLE WAS IN 
REGARD TO 
THOSE 
EMIGRANTS 
PEOPLE — IN 
REGARD TO 
LETTING THAM 
PASS. Q. DID  
HE ASK YOU 
WHERE YOU 
WAS GOING? 
A. I DON.’T 
RECOLLECT,  
I TOLD  
HIM, WE BOTH 
TOLD HIM, BUT I 
TOLD HIM IN 
PARTICULAR, 
AND I THINK 
MR. SMITH THE 
SAME, THAT 

DON’T 
RECOLLECT [[28]] 
THE DISTANCE 
NOW I MET 
JOHN D. LEE IT 
WAS ABOUT 
DUSK AS NEAR 
AS I CAN 
RECOLLECT <HE 
WAS> GOING 
TOWARDS 
CEDAR HE ASKS 
US TOGETHER 
HE SPOKE MORE 
PARTICULARLY 
TO ME BUT TO 
EACH ONE OF US 
<HE ASKED US> 
WHAT THE 
CALCULATION 
OF THE  
PEOPLE WAS IN 
REGARD TO 
THIS  
EMIGRANT 
PEOPLE IN 
REGARD TO 
LETTING THEM 
PASS (8)664 DID 
HE ASK YOU 
WHERE YOU 
WAS GOING  
I DON’T 
RECOLLECT 
[space] I TOLD 
HIM WE BOTH 
TOLD HIM BUT I 
TOLD HIM IN 
PARTICULAR 
AND I THINK 
MR. SMITH THE 
SAME THAT  

                                                
664. Possibly added later. 
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THE 
CONCLUSION 
WAS TO  
LET THEM PASS, 
AND THAT I 
WAS GOING TO 
PINTO WITH A 
LETTER TO 
THAT 
EFFECT,TO 
HAVE THE 
INDIANS 
PACIFIED,AS 
MUCH AS 
POSSIBLE, AND 
LET THE 
EMIGRANTS 
PASS. MR. LEE 
SPOKE UP AND 
SAID” I DON’T 
KNOW ABOUT 
THAT” OR “I 
HAVE 
SOMETHING TO 
DO ABOUT 
THAT” I DON’T 
EXACTLY 
RECOLLECT THE 
WORDS, AND WE 
DROVE ON. 
Q. WHERE  
WERE THE 
EMIGRANTS AT 
THAT TIME ? 
A. THEY WERE 
CAMPED ON A 
LITTLE STREAM 
IN THE 
MOUNTAINS 
BETWEEN 
CEDAR  
AND PINTO, 
JUST OFF  
THE ROAD. WE 

THE 
CONCLUSION 
WAS TO  
LET THEM PASS,  
AND THAT I  
WAS GOING TO 
PINTO WITH A 
LETTER TO 
THAT  
EFFECT, TO 
HAVE THE 
INDIANS 
PACIFIED AS 
MUCH AS 
POSSIBLE, TO 
LET THEM PASS.  
 
MR. LEE  
SPOKE UP AND 
SAID, “I DON’T 
KNOW ABOUT 
THAT,” OR, “I 
HAVE 
SOMETHING TO 
DO ABOUT 
THAT,” I DON’T 
EXACTLY 
RECOLLECT THE 
WORDS, AND 
DROVE ON.  
[324] WHERE 
WERE THE 
EMIGRANTS AT 
THAT TIME? 
THEY WERE 
CAMPED ON A 
LITTLE STREAM 
IN THE 
MOUNTAINS, 
BETWEN  
CEDAR CITY 
AND PINTO,  
JUST OFF  
THE ROAD. WE 

THE 
CONCLUSION 
WAS TO  
LET THEM PASS; 
AND THAT I 
WAS GOING TO 
PINTO WITH A 
LETTER TO 
THAT  
EFFECT, TO 
HAVE THE 
INDIANS 
PASSIFIED AS 
MUCH AS 
POSSIBLE TO 
LET THEM PASS.  
 
MR. LEE  
SPOKE UP AND 
SAID, I DON’T 
KNOW ABOUT 
THAT OR I  
HAVE 
SOMETHING TO 
SAY ABOUT 
THAT, I DON’T 
EXACTLY 
RECOLLECT THE 
WORDS, AND 
RDROVE ON. 
Q. WHERE  
WERE THOSE 
EMIGRANTS AT 
THAT TIME? 
A. THEY WAS 
ACAMPED ON A 
LITTLE STREAM 
IN THE 
MOUNTAINS 
BETWEEN 
CEDAR CITY,  
 
JUST OFF FROM 
THE ROAD. WE 

THE 
CONCLUSION 
THEM WAS TO 
LET THEM PASS  
AND THAT I 
WAS GOING TO 
PINTO WITH A 
LETTER TO 
THAT  
EFFECT TO 
HAVE THE 
INDIANS 
PACIFIED AS 
MUCH AS 
POSSIBLE TO 
LET THEM PASS  
 
MR. LEE  
SPOKE UP AND 
SAID I DON’T 
KNOW ABOUT 
THAT OR I  
HAVE 
SOMETHING TO 
DO ABOUT  
THAT I DON’T 
EXACTLY 
RECOLLECT 
WORDS AND 
DROVE ON 
[space] WHERE  
WERE THOSE 
EMIGRANTS AT 
THAT TIME 
THEY WAS 
CAMPED ON A 
LITTLE STREAM 
IN THE 
MOUNTAINS 
BETWEEN 
CEDAR CITY 
AND PINTO  
JUST OFF FROM 
THE ROAD  
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SAW THEM 
INDISTINCTLY, 
AS WE PASSED 
THEM ON THE  
N GHT,  
 
BUT AS  
WE CAME BACK 
NEXT DAY  
WE MET THEM 
TRAVELING ON 
THE ROAD. Q. 
WHAT WAS 
THAT PLACE 
WHERE YOU 
SAW THEM 
CAMPED ? A. 
IRON SPRINGS, A  
 
LITTLE SPRING,  
I  
HARDLY 
REMEMBER THE 
LOCALITY. 
Q. THE 
EMIGRANTS 
HADN’T YE T 
REACHED 
PINTO, HAD 
THEY ? A. NO 
SIR,ZZ BECAUSE 
WE MET THEM 
TRAVELING AS I 
SAY. THE FIRST 
TIME I [41] HAD 
EVER SEEN 
THEM I SAW 
THEM COMING 
UP ALONG 
THERE. 
CROSS-  
EXAMINED. 
Q. IN WHICH 
DIRECTION WAS 

SAW THEM 
INDISTINCTLY 
AS WE PASSED 
THEM IN THE 
NIGHT,  
 
BUT AS  
WE CAME BACK 
NEXT DAY  
WE MET THEM 
ON THE TRAVEL. 
 
WHAT PLACE 
WAS THAT?  
 
 
 
IRON SPRINGS. A 
VERY  
LITTLE SPRING,  
I  
HARDLY 
REMEMBER THE 
LOCALITY. 
THE  
EMIGRANTS 
HADN’T YET 
REACHED 
PINTO?  
NO,  
SIR, BECAUSE 
WE MET  
THEM.  
THE FIRST  
TIME I HAD 
EVER SEEN 
THEM I SAW 
THEM COMING 
UP ALONG 
THERE. 
CROSS-
EXAMINED— 
IN WHICH 
DIRECTION WAS 

SAW THEM AS  
 
WE PASSED 
THEM IN THE 
NIGHT. WE 
DIDN’T SEE 
THEM BUT AS 
WE COME BACK 
THE NEXT DAY 
WE MET THEM 
ON THE TRAVEL. 
Q.  
WHAT PLACE 
WAS THAT? 
 
 
 
IRON SPRINGS —  
 
LITTLE SPRINGS 
IN THERE , I 
HARDLY 
REMEMBER THE 
LOCALITY. 
Q. THE 
EMIGRANTS 
HADN’T YET 
REACHED 
PINTO?  
A. NO,  
SIR, BECAUSE 
WE MET 
THAETM.  
THE FIRST  
TIME I HAD 
EVER DSEEN 
THEM WE SAW 
THEM COMING 
UP ALONT 
THERE. 
CROSSS-
EXAMINATION. 
Q. WHICH 
DIRECTION WAS 

SAW THEM AS  
 
WE PASSED 
THEM IN THE 
NIGHT  
WE DIDN’T SEE 
THEM BUT AS 
WE COME BACK 
NEXT DAY  
WE MET THEM 
ON THE TRAVEL 
[space]  
WHAT PLACE 
SAW THEM 
 
 
 
IRON SPRINGS 
ON THAT VERY  
LITTLE SPRING 
IN THERE I 
HARDLY 
REMEMBER THE 
LOCALITY  
THE  
EMIGRANTS 
HADN’T YET 
REACHED  
PINTO 
NO  
SIR BECAUSE 
WE MET  
THEM  
FIRST  
TIME I HAD 
EVER SEEN 
THEM I SEEN 
THEM COMING 
UP LONG HILL  
 
[[29]] CROSS  
[space]  
WHICH 
DIRECTION WAS 
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LEE COMING ? 
A. HE WAS 
COMING UP  
THE ROAD 
TOWARDS 
CEDAR CITY. 
Q. WHAT DAY 
WAS IT ? A. I 
DON’T 
RECOLLECT 
NEITHER THE 
DAY OF THE 
WEEK NOR THE 
MONTH. Q.  
YOU SAY IT WAS 
ABOUT DARK ? 
A. IT WAS 
ABOUT DUSK 
THEN. 
 
 
 
Q. HOW  
LONG WAS IT 
BEFORE THE 
MASSQACRE ? A. 
I COULD NOT 
SAY ABOUT 
THAT FOR 
CERTAIN. 
Q. WELL ABOUT 
HOW MANY 
DAYS ? A. 
PROBABLY 
FOUR OR FIVE, 
MAY BE SIX, 
MAY BE NOT  
SO LONG, I 
COULD NOT 
SAY. Q. YOU 
PASSED THE 
EMIGRANTS 
THEN ON  
YOUR WAY 

LEE COMING? HE 
WAS  
COMING UP  
THE ROAD 
TOWARDS 
CEDAR CITY. 
WHAT DAY  
WAS IT? I  
DON’T 
RECOLLECT 
NEITHER THE 
DAY OF THE 
WEEK NOR THE 
MONTH.  
YOU SAY IT WAS 
ABOUT DARK? IT 
WAS  
ABOUT DUSK 
THEN. 
 
 
 
HOW  
LONG WAS IT 
BEFORE THE 
MASSACRE?  
I COULD NOT 
SAY ABOUT 
THAT FOR 
CERTAIN. 
ABOUT  
HOW MANY 
DAYS? 
PROBABLY 
FOUR OR FIVE, 
MAY BE SIX, 
MAY BE NOT  
SO LONG; I 
COULD NOT 
SAY. YOU 
PASSED THE 
EMIGRANTS 
THEN ON  
YOUR WAY 

LEE COMING.? 
A. HE WAS 
COMING YUP 
THE ROAD 
TOWARDS 
CEDAR CITY. 
Q. WHAT DAY 
WAS IT? A. I 
DON’T 
RECOLLECT 
NEITHER THE 
DAY OR THE 
WEEK NOTR THE 
MONTH. [17] Q. 
YOU SAY IT WAS 
ABOUT DUSK? A. 
IT WAS ABOUT 
DUSK. 
 
 
 
 
Q. HOW  
LONG WAS IT 
BEFORE THE 
MASSACRE? A.  
I COULD NOT 
SAY ABOUT 
THAT AS FOR 
CERTAIN. 
Q. ABOUT  
HOW MANY 
DAYS? A 
PROBABLY 
FOUR OR FIVE, 
MATY BE SIX, 
MAY BE NOT 
DSO LONG, I 
COULD NOT 
SAY. Q. YOU 
PASSED THE 
EMIGRANTS 
THEAN ON 
YOUR WAY 

LEE COMING  
HE WAS 
<COMING> UP  
THE ROAD 
TOWARDS 
CEDAR CITY 
WHAT DAY  
WAS IT I  
DON’T 
RECOLLECT 
NEITHER THE 
DAY OF THE 
WEEK NOR THE 
MONTH [space]  
YOU SAY IT WAS 
ABOUT DUSK  
IT WAS  
ABOUT DUSK 
THEN [space] 
YOU SAY THAT 
THE EMIGRANTS 
[space] KNOW TO 
FIX IT[?] HOW 
LONG WAS IT 
BEFORE THE 
MASSACRE  
I COULD NOT 
SAY ABOUT 
THAT AS FOR 
CERTAIN [space] 
ABOUT  
HOW MANY 
DAYS 
PROBABLY  
4 OR 5  
MAYBE 6 
MAYBE NOT  
SO LONG I 
COULD NOT  
SAY [space] YOU 
PASSED THE 
EMIGRANTS 
THEN ON  
YOUR WAY 
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THAT NIGHT ? A. 
YES, WE PASSED 
THEM BUT WE 
DIDN’T SEE 
THEM. Q. WHO 
WAS THE MAN 
THAT YOU 
WERE 
CARRYING THE 
MESSAGE TO ? 
A. IT WAS THE 
MAN IN CHARGE 
OF THEM, THE 
SETTLERS 
THERE IN PINTO 
CREEK AT THAT 
TIME -- I  
CAN’T 
RECOLLECT HIS 
NAME. Q.  
WAS NOT HIS 
NAME RICHARD 
ROBINSON ? A. 
THAT IS MY 
IMPRESSION,BU
T I WILL NOT  
BE SURE, 
AS THERE  
WERE SEVERAL 
CHANGES. 
THERE WAS 
RUFUS ALLEN, 
RICHARD 
ROBINSON AND 
THORNTON  
AND DIFFERENT 
ONES THAT HAD 
CHARGE ALONG 
ABOUT THAT 
TIME. I CAN’ T 
RECOLLECT  
BUT I THINK IT 
WAS RICHARD 
ROBINSON. 

THAT NIGHT? 
WE PASSED,  
BUT  
DIDN’T SEE 
THEM. WHO 
WAS THE MAN 
THAT YOU  
WERE 
CARRYING THE 
MESSAGE TO?  
IT WAS THE 
MAN IN CHARGE 
OF THE  
 
THERE IN PINTO  
CREEK AT THAT 
TIME. I  
CAN’T 
RECOLLECT HIS 
NAME. 
WAS NOT HIS 
NAME RICHARD 
ROBINSON? 
THAT IS MY 
IMPRESSION, 
BUT I WILL NOT 
BE SURE,  
AS THERE  
WERE SEVERAL 
CHANGES. 
THERE WAS 
RUFUS ALLEN, 
RICHARD 
ROBINSON, 
THORNTON,  
AND DIFFERENT 
ONES THAT HAD 
CHARGE ALONG 
ABOUT THAT 
TIME. I CAN’T 
RECOLLECT, 
BUT I THINK IT 
WAS RICHARD 
ROBINSON. 

THAT NIGHT?  
A. WE PASSED 
BUT  
DIDN’T SEE 
THEM. Q. WHO 
WAS THE MAN 
YOU  
WAS  
CARRYING THIS 
MESSAGE TO? 
A. IT WAS A 
MAN IN CHARGE 
OF THEM  
 
THERE IN PINTO  
CREEK AT THAT 
TIME, I  
CANT 
RECOLLECT HIS 
NAME. Q. 
WASN’T HIS 
NAME RICHARD 
ROBINSON? A. 
THAT IS MY 
IMPRESSION 
BUT I WILL NOT 
BE SURE 
BECAUSE THERE 
WERE SEVERAL 
CHANGES. 
THERE WAS 
RUFUS ALLEN, 
RICHARD 
ROBINSON AND 
THORNTON, 
AND DIFFERENT 
ONES THAT HAD 
CHARGE ALONG 
ABOUT THAT 
TIME. I CAN’T 
RECOLLECT  
BUT I THINK IT 
WAS RICHARD 
ROBINSON. 

THAT NIGHT  
WE PASSED  
BUT  
DIDN’T SEE 
THEM. WHO  
WAS THE MAN 
YOU  
WAS  
CARRYING THIS 
MESSAGE TO  
IT WAS THE  
MAN IN CHARGE 
OF THEM  
 
THERE IN PINTO  
CREEK AT THAT 
TIME [space] I 
CANT 
RECOLLECT HIS 
NAME. [space] 
WASN’T HIS 
NAME RICHARD 
ROBINSON  
THAT IS MY 
IMPRESSION 
BUT I MAY NOT 
BE SURE 
BECAUSE THERE 
WERE SEVERAL 
CHANGES 
THERE WAS 
RUFUS ALLEN 
RICHARD 
ROBINSONS AND 
THORNTON  
AND DIFFERENT 
ONES THAT HAD 
CHARGE ALONG 
ABOUT THAT 
TIME I CAN’T 
RECOLLECT  
BUT I THINK IT 
WAS RICHARD 
ROBINSONS 
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Q. WHEN  
DID YOU MOVE 
TO CEDAR CITY 
? [42] A. I MOVED 
THERE IN THE 
FALL OF I853. 
Q. HOW LONG 
DID YOU LIVE 
THERE ? A. I 
LEFT THERE IN 
THE SUMMER OF 
‘58. I LEFT 
THERE AND 
CAME TO 
BEAVER, AND 
FROM THERE 
WENT NORTH. 
Q. WHERE 
DO YOU RESIDE 
NOW ? A. I  
LIVE AT  
WHAT IS 
CALLED CEDAR 
FORT, CEDAR 
VALLEY, IN 
UTAH COUNTY, 
FIVE MILES 
FROM CAMP 
FLOYD. Q. YOU 
SAY YOU 
PASSED BY 
NEAR THE 
EMIGRANT’S 
CAMP BUT 
DIDNOT SEE 
THEM A. YES 
SIR,BUT  
WE  
SAW  
 
 
THEM THE NEXT 
DAY ON THE 
TRAVEL. Q.  

WHEN 
DID YOU MOVE 
TO CEDAR CITY?  
I MOVED  
THERE IN THE 
FALL OF 1853? 
HOW LONG  
DID YOU LIVE 
THERE? I  
LEFT THERE IN 
THE SUMMER OF 
‘58. I LEFT 
THERE AND 
CAME TO 
BEAVER, AND 
FROM THERE 
WENT NORTH. 
WHERE  
DO YOU RESIDE 
NOW? I  
LIVE AT  
WHAT IS 
CALLED CEDAR 
FORT, CEDAR 
VALLEY, IN 
UTAH COUNTY, 
FIVE MILES 
FROM CAMP 
FLOYD. YOU 
SAY YOU 
PASSED BY 
NEAR THE 
EMIGRANTS’ 
CAMP, BUT 
DIDN’T SEE 
THEM? YES,  
SIR.  
WE  
SAW  
 
 
THEM NEXT  
DAY ON THE 
TRAVEL.  

Q. WHEN  
DID YOU MOVE 
TO CEDAR CITY? 
A. I MOMVED 
THERE IN THE 
FALL OF ‘53. 
Q. HOW LONG 
DID YOU LIVE 
THERE? A. I 
LEFT THERE IN 
THE SUMMER OF 
‘58. I LEFT 
THERE AND 
THEN CAME TO 
BEAVER, AND 
FROM THERE 
WENT NORTH. 
Q. WHERE  
DO YOU RESIDE 
NOW? A. I 
RESIDE AT 
WHAT IS 
CALLED CEDAR 
FORT, CEDAR 
VALLEY, IN 
UTAH COUNTY, 
FIVE MILES 
FROM CAMP 
FLOID. Q. YOU 
SAY YOU 
PASSED BY 
NEAR THE 
EMIGRANTS 
CAMP BUT 
DIDN’T SEE 
THEM? A. YES, 
SIR, I SAID  
WE  
SAW WHERE 
THE CAMP WAS, 
AND SAYW 
THEM THE NEXT 
DAY ON THE 
TRAVEL. [18] Q. 

[space] WHEN 
DID YOU MOVE 
TO CEDAR CITY  
I MOVED  
THERE IN THE 
FALL OF ‘53 
HOW LONG  
DID YOU LIVE 
THERE I  
LEFT THERE IN 
THE SUMMER OF 
‘58 I LEFT  
THERE AND 
THEN CAME TO 
BEAVER AND 
FROM HERE 
WENT NORTH 
[space] WHERE 
DO YOU RESIDE 
NOW [space]  
RESIDE AT 
WHAT IS 
CALLED CEDAR 
FORT CEDAR 
VALLEY IN 
UTAH COUNTY 
FIVE MILES 
FROM CAMP 
FLOYD [[30]] YOU 
SAY YOU 
PASSED BY 
NEAR THE 
EMIGRANTS 
TO[?] CAMP BUT 
DIDN’T SEE 
THEM YES  
SIR I SAID 
THERE WAS WE 
SAW WHERE 
THEIR CAMP 
WAS AND SAW 
THEM THAT 
DAY ON THE 
TRAVEL  
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YOU 
AFTERWARDS 
SQW THOSE T 
EMIGRANTS, I 
BELIEVE AT  
THE MEADOWS ? 
A. YES SIR, A 
PORTION OF 
THEM. Q. YOU 
WERE PRESENT 
AT THE 
MEADOWS AT 
THE TIME OF 
THE MASSACRE 
? A. YES SIR. 
RE - DIRECT. 
 
Q. YOU DON’T 
REMEMBER THE 
DAY OR THE 
DATE, BUT ON 
YOUR WAY 
BACK,  
AFTER 
DELIVERING 
THE MESSAGE  
YOU MET THOSE 
SAME 
EMIGRANTS, 
AND YOU  
KNOW THEY 
WERE THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS ? 
A. YES SIR. 
RE - CROSS - 
EXAMINED. 
Q. YOU KNOW 
THEY WERE THE 
SAME ONES 
FROM  
PASSING THEM 
AND 

YOU 
AFTERWARDS 
SAW THOSE 
EMIGRANTS, I 
BELIEVE, AT 
THE MEADOWS? 
YES, SIR, A 
PORTION OF 
THEM. [325] YOU 
WERE PRESENT 
AT THE 
MEADOWS AT 
THE TIME OF 
THE MASSACRE? 
YES, SIR. 
RE-DIRECT—  
 
YOU DON’T 
REMEMBER THE 
DAY NOR THE 
DATE, BUT ON 
YOUR WAY 
BACK,  
AFTER 
DELIVERING 
THE MESSAGE,  
YOU MET THESE 
SAME 
EMIGRANTS, 
AND YOU  
KNOW THEY 
WERE THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS? 
YES, SIR. 
RE-CROSS-
EXAMINED—
YOU KNOW 
THEY WERE THE 
SAME ONES 
FROM  
PASSING THEM 
AND 

YOU 
AFTERWARDS 
SAW THOSE 
EMIGRANTS, I 
BELIEVE, AT 
THE MEADOWS? 
A. YES, SIR, A 
PORTION OF 
THEM. Q. YOU 
WERE PRESENT 
AT THE 
MEADOWS AT 
THE TIME OF 
THE MASSACRE? 
A. YES, SIR. 
RE-DIRECT 
EXAMINATION. 
Q. YOU DON’T 
REMEMBER THE 
DAY NOR THE 
DATE BUT ON 
YOUR WAY 
BACK AFTER 
AFTER 
DELIVERING 
THE MESASAGE, 
YOU MET THOSE  
 
EMIGRANTS, 
AND YOU  
KNOW THEY 
WERE THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS?? 
A. YES, SIR. 
RE-CROSS.  
 
Q. YOU KNOW 
THEY WERE THE 
SAME ONES, 
BECAUSE IN 
PASSING THEM  
 

YOU 
AFTERWARDS 
SAW THOSE 
EMIGRANTS I 
BELIEVE AT  
THE MEADOWS  
YES/NO[?] SIR 
PORTION OF 
THEM YOU 
WERE PRESENT 
AT THE 
MEADOWS AT 
THE TIME OF 
THE MASSACRE 
YES SIR [space] 
RE-DIRECT 
[space]  
YOU DON’T 
REMEMBER THE 
DAY NOR THE 
DATE BUT ON 
YOUR WAY 
BACK  
AFTER 
DELIVERING 
THE MESSAGE  
YOU MET THIS 
SAME 
EMIGRANT 
COMPANY AND 
KNOW THEY 
WERE THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS  
YES SIR  
RE-CROSS [space]  
 
YOU KNOW 
THEY WERE THE 
SAME ONES 
BECAUSE IN 
PASSING THEM  
 

© 2016 by Richard E. Turley Jr. All rights reserved. 



	
 

 3477 

RT	
 
	
 

MU	
 BT	
 PS	
 

AFTERWARDS 
SEEING  
THEM AT THE 
MEADOWS,AFTE
R THEY WERE 
KILLED ? 
A. 
KLINGENSMITH 
WAS WITH ME 
AND HE HAD 
SEEN THE 
EMIGRANTS 
WHEN THEY 
HAD PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY 
AND THERE 
WERE SOME OF 
THE PRINCIPAL 
ONES THAT HE 
POINTED OUT 
TO ME AS WE 
PASSED BY 
THEM. [43] 
Q. WHY DID HE 
POINT THEM 
OUT TO YOU ? 
A. ONE MAN 
THAT HAD 
MADE THESE  
 
THREATS THAT 
HE HAD HELPED 
KILL JOE. SMITH 
ETC. 
Q. DID YOU SEE 
THAT SAME 
PARTY AT THE 
MEQDO 
MEADOWS 
AFTERWARDS ? 
A. I DON’T 
RECOLLECT THE 
SAME PARTY, I 

AFTERWARDS 
SEEING  
THEM AT THE 
MEADOWS 
AFTER THEY 
WERE KILLED?  
 
KLINGENSMITH 
WAS WITH ME, 
AND HE HAD 
SEEN THE 
EMIGRANTS 
WHEN THEY 
HAD PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY, 
AND THERE 
WERE SOME OF 
THE PRINCIPAL 
ONES THAT HE 
POINTED OUT  
TO ME AS WE 
PASSED BY 
THEM. 
WHY DID HE 
POINT THEM 
OUT TO YOU? 
ONE MAN  
THAT HAD 
MADE THESE  
 
THREATS THAT 
HE HAD HELPED 
KILL JOE SMITH, 
AND SO FORTH. 
DID YOU SEE 
THAT SAME 
PARTY AT THE  
 
MEADOWS 
AFTERWARDS?  
I DON’T 
RECOLLECT THE 
SAME PARTY. I 

AFTERWARDS 
AND SEEING 
THEM AT THE 
MEADOWS 
AFTER THEY 
WERE KILLED? 
A. 
KLINGENSMITH 
WAS WITH ME 
AND HE HAD 
SEEN THE 
EMIGRANTS 
WHEN THEY 
HAD PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY, 
AND THERE 
WAS SOME 
PRINCIPAL  
ONES THAT HE 
POINTED OUT 
TO ME AS WE 
PASSED <BY> 
THEM. 
Q. WHAY DID HE 
POINT THEM 
OUT TO YOU? 
A. ONE MAN 
THAT HAD 
MADE THESE  
 
THREATS, THAT 
HE HAD HELPED 
KILL JOE SMITH 
&C. 
Q. DID YOU SEE 
THAT SAME 
PARTY AT THE  
 
MEADOWS 
AFTERWARDS. 
A. I DON’T 
RECOLLECT THE 
SAME BAND; I 

AFTERWARDS 
AND SEEING 
THEM AT THE 
MEADOWS 
AFTER THEY 
WERE KILLED 
[space] 
KLINGENSMITH 
WAS WITH ME 
AND HE HAD 
SEEN 
EMIGRANTS 
WHEN THEY 
HAD PASSED 
THROUGH 
CEDAR CITY 
AND THERE 
WAS SOME 
PRINCIPAL  
ONES THAT HE 
POINTED  
TO ME AS WE 
PASSED BY 
THEM [space]  
WHY DID HE 
POINT THEM 
OUT TO YOU 
[space] ONE MAN  
THAT HAD 
MADE THESE 
THESE  
THREATS THAT 
HE HAD HELPED 
KILL JOE SMITH 
&C [space]  
DID YOU SEE 
THAT SAME 
PARTY AT THE  
 
MEADOWS 
AFTERWARDS  
I DON’T 
RECOLLECT 
SAME BAND I 
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SAW THE SAME 
BAND OF 
EMIGRANTS, I 
SUPPOSE AT 
ANY RATE  
NO  
OTHERS HAD 
PASSED DURING 
THAT TIME 
[space] SAMUEL  
KNIGHT,  
SWORN FOR 
PROSECUTION. 
 
 
Q.  
WHERE DO YOU 
LIVE ? A. I LIVE 
AT SANTA  
CLARA. Q. HOW 
LONG HAVE 
YOU LIVED 
THERE ? A. IN 
THE 
NEIGHBORHOOD 
OF 22  
YEARS. 
 
Q.  
WHERE DID YOU 
LIVE IN I857 ? A. 
I LIVED AT 
SANTA CLARA, 
THAT WAS MY 
HOUSE. I LIVED 
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS. I 
WAS STOPPING 
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS  
THAT  
SUMMER. Q. 

SAW THE SAME 
BAND OF 
EMIGRANTS, I 
SUPPOSE AT 
ANY RATE  
NO  
OTHERS HAD 
PASSED. 
 
SAMUEL 
KNIGHT. 
SWORN FOR THE 
PROSECUTION. 
 
 
 
WHERE DO YOU 
LIVE? I LIVE  
AT SANTA 
CLARA. HOW 
LONG HAVE 
YOU LIVED 
THERE? IN  
THE 
NEIGHBORHOOD 
OF TWENTY-
TWO YEARS. 
 
 
WHERE DID YOU 
LIVE IN ‘57?  
I LIVED AT 
SANTA CLARA; 
THAT WAS MY 
HOUSE. I LIVED 
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS. I 
WAS STOPPING 
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS  
THAT  
SUMMER. 

SAW THE SAME 
BAND OF 
EMIGRANTS I 
SUPPOSE, AT 
ANY RATE 
THERE WAS NO 
OTHERS HAD 
PASSED. 
 
SAMUEL 
KNIGHT  
SWORN FOR THE 
PROSECUTION. 
& EXAMINED IN 
CHIEF AS 
FOLLOWS: Q. 
WHERE DO YOU 
LIVE? A. I LIVE 
AT SANTA 
CLARA. Q. HOW 
LONG HAVE 
YOU LIVED 
THERE? A. IN 
THE 
NEIGHBORHOOD 
OF 20  
YEARS. 
 
Q.  
WHERE DID YOU 
LIVE IN ‘57? A.  
I LIVED AT 
SANTA CLARA; 
THAT WAS MY 
HOME; I LIVED 
ON THE 
MOUNTAIN [19] 

MEADOWS. I 
WAS STOPPING 
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS  
THAT  
SUMMER. Q. 

SAW THE SAME 
BAND OF 
EMIGRANTS I 
SUPPOSE AT 
ANY RATE 
THERE WAS NO 
OTHERS HAD 
PASSED [space]  
 
[[31]] SAMUEL 
KNIGHT  
SWORN FOR THE 
PROSECUTION  
[space]  
 
 
WHERE DO YOU 
LIVE [space] LIVE 
AT SANTA 
CLARA HOW 
LONG HAVE 
YOU LIVED 
THERE?  
 
NEIGHBORHOOD 
OF 22  
YEARS I DO NOT 
EXACTLY KNOW 
THE TIME [space] 
WHERE DID YOU 
LIVE ‘57  
I LIVED AT 
SANTA CLARA 
THAT WAS MY 
HOME I LIVED  
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS I 
WAS STOPPING 
ON THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
<THAT 
SUMMER.> WILL 
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WILL YOU 
STATE HOW 
YOU CAME UP 
TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS,AND 
HOW YOU WERE 
SITUATED 
THERE ? A.  
MY FAMILY 
WERE SICK AT 
THE TIME AND I 
MOVED MY 
FAMILY UP ON 
ACCOUNT OF 
THE HOT 
WEATHER IN 
THE SOUTH. I 
WAS HERDING 
STOCK AT THE 
MEADOWS AND 
MILKING COWS. 
 

[44] Q. WHO WAS 
WITH YOU ? 
A. JAKE 
HAMBLIN AND 
MYSELF WERE  
 
PROPRIETORS. 
Q. DESCRIBE 
THE LOCALITY 
OF THE 
MEADOWS TO 
THE COURT AND 
JURY ? 
A. THE 
LOCATION IS AT 
THE NORTH END 
OF WHAT IS 
TERMED 
MEADOW 
VALLEY Q.  
HOW LONG IS 

WILL YOU 
STATE HOW  
YOU CAME UP 
TO  
MOUNTAIN 
MEADOWS, AND 
HOW YOU WERE 
SITUATED 
THERE?  
MY FAMILY  
WAS SICK AT 
THE TIME, AND I 
MOVED MY 
FAMILY UP ON 
ACCOUNT OF 
THE HOT 
WEATHER.  
I  
WAS HERDING 
STOCK AT THE 
MEADOWS AND 
MILKING COWS. 
 
WHO WAS  
WITH YOU?  
JAKE  
HAMBLIN AND 
MYSELF WERE  
 
PROPRIETORS. 
DESCRIBE  
THAT LOCALITY 
TO THE COURT 
AND JURY?  
 
 
THE  
LOCATION IS AT 
THE NORTH END 
OF WHAT IS 
TERMED 
MEADOW 
VALLEY. 
HOW LONG IS 

WILL YOU 
STATE WHEN 
YOU CAME UP 
TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS AND 
HOW YOU WERE 
SITUATTED 
THERE? QA.  
MY FAMILY  
WAS SICK AT 
THE TIME AND I 
MOVED MY 
FAMILY UP ON 
ACCOUNT OF 
THE HOT 
WEATHER.  
I  
WAS HERDING 
STOCK AT THE 
MEADOWS AND 
MILKING COWS. 
 
Q. WHO WAS 
WITH YOU? 
A. JAHKE 
HAMBLIN AND 
MYSELF WERE 
THE 
PROPRIETORS. 
Q. DESCRIBE 
THAT LOCATION 
TO THE COURT 
AND JURY AS 
NEAR AS YOU 
CAN? 
A. THE 
LOCATION IS AT 
THE NORTH END 
OF WHAT IS 
TERMED 
MEADOW 
VALLEY. Q. 
HOW LONFG IS 

YOU  
STATE WHEN 
YOU CAME UP 
TO  
MOUNTAIN 
MEADOWS AND 
HOW YOU WERE 
SITUATED 
THERE  
MY FAMILY 
WAS SICK AT 
THE TIME AND I 
MOVED MY 
FAMILY UP ON 
ACCOUNT OF 
THE HOT 
WEATHER  
[space]  
HERDING  
STOCK AT THE 
MEADOWS AND 
MILKING COWS 
[space] HOW 
WHO WAS  
WITH YOU  
JAKE  
HAMBLIN AND 
MYSELF WERE 
THE 
PROPRIETORS 
[space] DESCRIBE 
THAT LOCATION 
TO THE COURT 
AND JURY  
 
 
THE  
LOCATION IS AT 
THE NORTH END 
OF WHAT IS 
TERMED 
MEADOW 
VALLEY  
HOW LONG IS 
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THE MEADOW 
VALLEY ? A. 
FOUR MILES 
LONG AND 
ABOUT  
ONE MILE  
 
WIDE. 
Q. IS IT 
ENTIRELY 
SURROUNDED 
BY MOUNTAINS 
AND HILLS ? 
A. YES SIR, IT IS 
ENTIRELY 
SURROUNDED, 
EXCEPT A GAP 
AT THIS END --  
 
 
 
 
THE GAP  
AT WHICH  
 
HAMBLIN’S 
RANCH WAS 
SITUATED, AND 
THE GAP AT THE 
OTHER END 
LEADS YOU OUT 
ON THE  
DESERT.  
IT HAS A 
STREAM THAT 
LEADS TO THE 
SANTA CLARA 
STREAM. 
Q. ON THE  
FIRST OF 
SEPTEMBER  
1857 YOU SAY 
YOU WERE 
STOPPING 

THE MEADOW 
VALLEY?  
FOUR MILES 
LONG, AND 
ABOUT  
ONE MILE  
 
WIDE. 
IS IT  
ENTIRELY 
SURROUNDED 
BY MOUNTAINS 
AND HILLS?  
YES, SIR, IT IS 
ENTIRELY 
SURROUNDED, 
EXCEPT A GAP 
AT THIS END— 
 
 
 
 
THE GAP  
AT WHICH  
 
HAMBLIN’S 
RANCH WAS 
SITUATED, AND 
THE GAP AT THE 
OTHER END 
LEADS YOU OUT 
ON THE  
DESERT.  
IT HAS A 
STREAM THAT 
LEADS TO THE 
SANTA CLARA 
STREAM. 
[326] ON THE 
FIRST OF 
SEPTEMBER, 
1857, YOU SAY 
YOU WERE 
STOPPING 

THE MEADOW 
VALLEY? A. 
FOUR MILES 
LONG, AND A 
HALF LONG 
AND A MILE TO 
A 1/2 A MILE 
WIDE. 
Q. IS IT 
ENTIRELY 
SURROUNDED 
BY HILLS AND 
MOUNTAINS. 
A. YES, SIR, IT IS 
ENTIRELY 
SURROUNDED 
EXCEPT A GAP 
AT EACH END 
OF THE 
MEADOWS.  
THE GAP  
AT THIS END 
WAS THE GAP 
AT WHICH 
<THE> 
HAMBLINS 
RANCH WAS 
LOCATED, AND 
THE GAP AT THE 
OTHER END 
LEADS YOU OUT 
ON TO THE 
DESERT.  
IT HAS A 
STREAM THAT 
LEADS TO THE 
SANTA CLARA 
STREAM. 
Q. ON THE  
FIRST OF 
SEPTEMBER, 
I857, YOU SAY 
YOU WERE 
STOPPING 

THE MEADOW 
VALLEY  
4 MILES  
 
HALF MILE  
TO  
A MILE  
WIDE  
[space] IS IT  
ENTIRELY 
SURROUNDED 
BY HILLS AND 
MOUNTAINS 
YES SIR IT IS 
ENTIRELY 
SURROUNDED 
EXCEPT A GAP 
AT EACH END 
OF THE 
MEADOWS 
[space] THE GAP 
AT THIS END 
WAS THE GAP 
AT WHICH  
THE  
HAMBLIN’S 
RANCH WAS 
LOCATED AND 
THE GAP AT THE 
OTHER END 
LEADS YOU OUT 
ON THE  
DESERT [space] 
IT HAS A 
STREAM THAT 
LEADS TO THE 
SANTA CLARA 
STREAM. [space] 
ON THE  
FIRST OF 
SEPTEMBER  
I857 YOU SAY 
YOU WERE 
STOPPING 
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THERE  
WITH YOUR 
WIFE WHO WAS 
OUT OF  
HEALTH ? A. A 
FEW DAYS 
BEFORE  
SHE HAD BEEN 
CONFINED AND 
WAS LYING 
NEARLY AT THE 
POINT OF 
DEATH. WE 
WERE LIWVING 
IN A WAGON 
BOX BY THE 
SIDE OF JAKE 
HAMBLIN’S 
BOARD SHANTY. 
 
Q. DID YOU 
ABOUT THAT 
TIME GO DOWN 
TO YOUR PLACE 
AT  
 
SANTA  
CLARA ? A. YES 
SIR, 
 
 
FROM THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS. I 
WENT DOWN A 
FEW DAYS 
PREVIOUS TO 
THIS 
OCCURRENCE – 
THIS 
MASSACRE, TO 
SEE TO  

THERE  
WITH YOUR 
WIFE, WHO WAS 
OUT OF 
HEALTH? A  
FEW DAYS 
BEFORE  
SHE HAD BEEN 
CONFINED, AND 
WAS LYING 
NEARLY AT THE 
POINT OF 
DEATH; WE 
WERE LIVING  
IN A WAGON-
BOX BY THE 
SIDE OF JAKE 
HAMBLIN’S 
BOARD SHANTY. 
 
DID YOU  
ABOUT THAT 
TIME GO DOWN 
TO YOUR PLACE 
AT  
 
SANTA  
CLARA? YES, 
SIR,  
 
 
FROM 
MOUNTAIN 
MEADOWS. I 
WENT DOWN A 
FEW DAYS 
PREVIOUS TO 
THIS 
OCCURRENCE—
THIS 
MASSACRE—TO 
SEE TO  

THERE  
WITH YOUR 
WIFE, WHO WAS 
OUT OF 
HEALTH? A. A 
FEW DAYS 
BEFORE THAT 
SHE HAD BEEN 
CONFINED, AND 
WAS LLYING 
NEARLY AT THE 
POINT OF 
DEATH. WE 
WERE LIVING  
IN A WAGON 
BOX BY THE 
SIDE OF JAKE  
HAMBLINS 
SHANTY. 
 
Q. DID YOU, 
ABOUT THAT 
TIME,GO DOWN 
TO YOUR PLACE 
AT  
 
SANTA  
CLARA? A. YES, 
SIR,  
 
 
FROM THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS. I 
WENT A  
FEW DAYS 
PREVIOUS TO 
THIS 
OCCURRENCE— 
THE  
MASSACRE—TO 
SEE ABOUT 

THERE AND 
WITH YOUR 
WIFE WHO WAS 
OUT OF  
HEALTH [space]  
FEW DAYS 
BEFORE THAT 
SHE HAD BEEN 
CONFINED AND 
WAS LYING 
NEARLY AT THE 
POINT OF 
DEATH WE 
WERE LIVING  
IN A WAGON 
BOX BY THE 
SIDE OF JAKE  
HAMBLIN’S 
BOARD SHANTY 
[[32]] BY/BEY665 
DID YOU  
ABOUT THAT 
TIME GO DOWN 
TO YOUR PLACE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
<SANTA 
CLARA> YES  
SIR OR AT 
SANTA CLARA 
<VALLEY> 
FROM 
MOUNTAIN 
MEADOWS I 
WENT DOWN 
FEW DAYS 
PREVIOUS TO 
THIS 
OCCURRENCE 
THIS  
MASSACRE TO 
SEE TO  

                                                
665. In top left-hand corner of page. 
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SOME  
BUSINESS DOWN 
THERE ABOUT  
 
WATERING  
THE CROP 
THERE. Q. WHAT 
TIME DID YOU 
RETURN ? 
A. IT IS NOT IN 
MY MEMORY 
THE DAY OF  
THE WEEK. Q. 
WELL, WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE ?  
A. IT WAS  
THE EVENING 
AFTER IT HAD 
BEEN DONE IN 
THE MORNING -- 
THAT IS [45] THE 
FIRST ATTACK. 
Q. I MEAN  
WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE OF 
THE  
WOMEN AND 
CHILDREN ? 
A. THAT  
WAS NEARLY A 
WEEK AFTER I 
THINK. Q.  
YOU ARE SURE 
ABOUT THAT 
ARE YOU ? A. I 
DON’T EXACTLY 
REMEMBER,BUT 
IT WAS 
SEVERAL DAYS. 
Q. WHAT DO 

SOME  
BUSINESS DOWN 
THERE—ABOUT  
 
WATERING  
THE CROP 
THERE.WHAT 
TIME DID YOU 
RETURN?  
IT IS NOT IN  
MY MEMORY, 
THE DAY OF  
THE WEEK.  
WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE?  
IT WAS  
THE EVENING 
AFTER IT HAD 
BEEN DONE IN 
THE MORNING—
THAT IS, THE 
FIRST ATTACK. 
I MEAN  
WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE OF 
THE  
WOMEN AND 
CHILDREN? 
THAT  
WAS NEARLY A 
WEEK, I  
THINK. 
YOU ARE SURE 
ABOUT THAT, 
ARE YOU? I 
DON’T EXACTLY 
REMEMBER,  
BUT IT WAS 
SEVERAL DAYS. 
WHAT DO  

SOMWE 
BUSINESS 
THERE IN THE 
WAY OF 
WATTERING 
THE CROP 
THERE. Q. WHAT 
TIME DID YOU 
RETURN? 
A. IT IS NOT IJN 
MY MEMORY 
WHAT DAY OF 
THE WEEK. Q.  
WHTH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE?  
A. IT WAS  
THE EVENING 
AFTER IT HAD 
BEEN DONE IN 
THE MORNING,  
THAT IS, [20] THE 
FIRST ATTACK. 
Q. I MEAN  
WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASAACRE OF 
THE MEN 
WOMEN AND 
CHILDREN. 
QA. THAT  
WAS NEARLY A 
WEEK, I  
THINK. Q.  
YOU ARE SURE 
ABOUT THAT 
ARE YOU? A. I 
DON’T EXACTLY 
REMEMBER, 
BUT IT WAS 
SEVERAL DAYS. 
Q. WHAT DO 

SOME  
BUSINESS DOWN 
THERE IN THE 
WAY OF 
WATERING  
MY CROP  
THERE WHAT 
DAY DID YOU 
RETURN?  
IT IS NOT IN  
MY MEMORY 
WHAT DAY OF 
THE WEEK 
[space] WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE 
[space] IT WAS 
THE EVENING 
AFTER IT HAD 
BEEN DONE IN 
THE MORNING  
THAT IS THE 
FIRST ATTACK 
[space] I MEAN 
WITH 
REFERENCE TO 
THE GENERAL 
MASSACRE OF 
THE MEN 
WOMEN AND 
CHILDREN 
[space] THAT 
WAS NEARLY A 
WEEK I  
THINK [space] 
YOU ARE SURE 
ABOUT THAT 
ARE YOU? I 
DON’T EXACTLY 
REMEMBER  
BUT IT WAS 
SEVERAL DAYS 
[space] WHAT DO  
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YOU MEAN BY 
THE  
FIRST ATTACK 
AND FROM 
WHOM DID YOU 
GET YOUR 
INFORMATION ? 
A. WHAT 
INFORMATION I 
GOT WAS FROM 
JOHN D. LEE. 
Q. NOW STATE 
THE 
PARTICULARS ? 
A. AS I SAID 
BEFORE I WAS 
ON MY WAY  
TO  
WHERE I  
WAS STAYING 
AT THE TIME  
FROM MY HOME 
AT SANTA  
CALRA, 
FROM THE 
RANCH TO 
SANTA CLARA 
SETTLEMENT IS 
ABOUT THIRTY 
FIVE MILES. Q. 
HOW FAR 
BELOW THE 
LOWER 
MOUNTAIN OF 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS ? 
A. ABOUT TEN 
MILES TO 
WHERE  
I MET JOHN  
D. LEE. Q. HOW 
WAS HE 
DRESSED ? A. I 
THINK HE HAD 

YOU MAN BY 
THE  
FIRST ATTACK, 
AND FROM 
WHOM DID YOU 
GET YOUR 
INFORMATION? 
WHAT 
INFORMATION I 
GOT WAS FROM 
JOHN D. LEE. 
STATE  
THE 
PARTICULARS? 
AS I SAID 
BEFORE, I WAS 
ON MY WAY  
TO  
WHERE I  
WAS STAYING 
AT THE TIME  
FROM MY HOME 
AT SANTA 
CLARA.  
FROM THE 
RANCH TO 
SANTA CLARA 
SETTLEMENT 
WAS THIRTY-
FIVE MILES. 
HOW FAR 
BELOW THE 
LOWER 
MOUNTAIN OF 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS? 
ABOUT TEN 
MILES TO 
WHERE  
I MET JOHN  
D. LEE.  
 
I  
THINK HE HAD 

YOU MEAN BY 
THAE SIRAST 
FIRST ATTACK 
AND FROM 
WHOM DID YOU 
GET YOUR 
INFORMATION? 
A. WHAT 
INFORMATION I 
GOT WAS FROM 
JOHN D. LEE. 
Q. STATE  
THE 
PARTICULARS, 
A. AS I SAID 
BEFERE I SWAS 
ON MY WAY  
TO MY HOME  
TO WHERE I 
WAS STOPPING 
AT THE RANCH, 
FROM  
SANRA  
CLARA.  
FROM THE 
RANCH TO 
SANTA CLARA 
SETTLEMENT 
WAS 35  
MILES. Q.  
WHOW FAR 
BELOW THE 
,LOWER 
MOUNTAIN IN 
THE  
MEADOWS? 
A. ABOUT 10 
MILES TO 
WHERE  
I MET JOHN  
FD. LEE.  
 
I  
THINK HE HAD 

YOU MEAN BY 
THE  
FIRST ATTACK 
AND FROM 
WHOM DID YOU 
GET YOUR 
INFORMATION 
WHAT 
INFORMATION I 
GOT FROM 
JOHN D. LEE 
[space] STATE  
THE 
PARTICULARS 
[space] AS I SAID 
BEFORE I WAS 
ON MY WAY 
FROM MY HOME 
TO WHERE I 
WAS STOPPING 
AT THE RANCH 
FROM HOME  
 
CLARA. IS WAS 
ONLY FROM THE 
RANCH TO 
SANTA CLARA 
SETTLEMENT  
IS 35  
MILES  
HOW FAR 
BELOW  
LOWER 
MOUNTAIN IN 
THE  
MEADOWS 
ABOUT 10  
MILES TO 
WHERE YOU 
MET I MET JOHN 
D. LEE [space]  
 
I  
THINK HE HAD 
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ON A HICKORY 
SHIRT A STRAW 
HAT AND 
HOMESPUN 
PANTS. Q. 
DID YOU HAVE 
ANY 
CONVERSATION 
A. YES SIR,  
AS I WAS RIDING 
ALONG HE 
HAILED ME. 
Q. WHO WAS 
WITH YOU ? A. I 
DON’T KNOW 
THAT IT IS 
PROPER FOR ME 
TO STATE THAT. 
Q. HAD YOU UP 
TO THAT TIME 
KNOWN 
ANYTHING 
ABOUT THE 
ATTACK ON THE 
EMIGRANTS ? A. 
NO SIR, I HAD 
NOT. Q. DID  
YOU NOTICE 
ANY 
PARTICULAR 
THING ABOUT 
JOHN D. LEE AT 
THAT TIME  
[46] A. HE 
SHOWED EM 
SOME BULLET 
HOLES IN HIS 
CLOTHING  
 
 
 
AND MAY BE 
ONE OR TWO IN 
HIS HAT. Q. 

ON A HICKORY 
SHIRT, A STRAW 
HAT, AND 
HOME-SPUN 
PANTS. 
DID YOU HAVE 
ANY 
CONVERSATION
? YES, SIR.  
AS I WAS RIDING 
ALONG HE 
HAILED ME. 
WHO WAS  
WITH YOU? I 
DON’T KNOW 
THAT IT IS 
PROPER FOR ME 
TO STATE. 
HAD YOU UP  
TO THAT TIME 
KNOWN  
ANY THING 
ABOUT THE 
ATTACK ON THE 
EMIGRANTS? 
NO, SIR, I HAD 
NOT. DID  
YOU NOTICE 
ANY THING 
PECULIAR 
ABOUT  
JOHN D. LEE AT 
THAT TIME?  
HE  
SHOWED ME 
SOME BULLET 
HOLES IN HIS 
CLOTHING,  
 
 
 
AND MAY BE 
ONE OR TWO IN 
HIS HAT. 

ON A HICOK-
SHIRT, A STRAW 
HAT, AND 
HOME-SPUN 
PANTS. Q.  
DID YOU HAVE 
ANY 
CONVERASATIO
N? A. YES, SIR, 
AS I WAS RIDING 
ALONG HE 
HAILED ME. 
Q. WHO WAS 
WITH YOU? A. I 
DONT KNOW 
THAT IT IS 
PROPER FOR ME 
TO STATE. 
Q. DID YOU, UP 
TO THAT TIME, 
KNOW 
ANYTHING 
ABOUT THAT 
ATTACK ON THE 
EMIGRANTS? A. 
NO SIR, I DIDN’T. 
Q. DID  
YOU NOTICE 
ANYTHIGN G 
PECULAIAR 
ABOUT  
JOHN D. LEE AT 
THAT TIME?  
A. HE  
SHOWED ME 
SOME BULLET 
HOLES IN THE 
COURSE OF THE 
VCOURSE OF 
THE 
CONVERSATION, 
AND MAY BE 
ONE OR TWO IN 
HIS HAT.. Q. 

ON HICKORY 
SHIRT STRAW 
HAT AND  
HOMESPUN 
PANTS [space] 
DID YOU HAVE 
ANY 
CONVERSATION 
YES SIR  
AS I WAS RIDING 
ALONG HE 
HAILED ME 
WHO WAS  
WITH YOU I 
DON’T KNOW 
THAT IT IS 
PROPER FOR ME 
TO STATE [[33]] 
HAD YOU UP  
TO THAT TIME 
KNOWN 
ANYTHING 
ABOUT THIS 
ATTACK ON THE 
EMIGRANTS  
NO SIR I HAD 
NOT [space] DID  
YOU NOTICE 
ANYTHING 
PECULIAR 
ABOUT  
JOHN D. LEE AT 
THAT TIME 
[space] HE 
SHOWED ME 
SOME BULLET 
HOLES IN THE 
COURSE OF THE  
 
 
CONVERSATION 
AND MAYBE 
ONE OR TWO IN 
HIS HAT  
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STATE THE 
CONVERSATION 
-- ALL THE 
CONVERSATION 
-- YOU CAN  
TELL WHAT 
YOU 
RECOLLECT ? A. 
I THINK HE 
TOLD ME THAT 
HE HAD MADE 
AN ATTACK 
WITH THE 
INDIANS AND 
HAD GOT 
REPULSED. 
Q. WHEN DID HE 
SAY HE HAD 
MADE IT ? A. I 
THINK THAT 
MORNING AT 
DAY LIGHT OR 
NEAR  
DAY LIGHT.  
Q. DO YOU 
KNOW 
WHETHER HE 
TOLD YOU SO 
OR NOT ? A. I  
AM PRETTY 
POSITIVE HE 
DID.  
Q. DID HE  
TELL YOU 
ANYTHING 
ABOUT ANY 
ESCAPE THAT 
HE HAD  
HAD ? A. HE 
SAID HE HAD 
RUN A NARROW 
ESCAPE,SHOWIN
G ME  
THE HOLES IN  

STATE THE 
CONVERSATION. 
ALL THE 
CONVERSATION
? YOU CAN  
TELL WHAT  
YOU 
RECOLLECT.  
I THINK HE 
TOLD ME THAT 
HE HAD MADE 
AN ATTACK 
WITH THE 
INDIANS, AND 
GOT  
REPULSED. 
WHEN DID HE 
SAY HE HAD 
MADE IT? I 
THINK THAT 
MORNING AT 
DAYLIGHT, OR 
NEAR 
DAYLIGHT.  
[327] DO YOU 
KNOW 
WHETHER HE 
TOLD YOU SO 
OR NOT? I 
AM PRETTY 
POSITIVE HE 
DID.  
DID HE  
TELL YOU 
ANYTHING 
ABOUT ANY 
ESCAPE THAT 
HE HAD  
HAD? HE  
SAID HE HAD 
RUN A NARROW 
ESCAPE, 
SHOWING ME 
THE HOLES IN 

STATE THE 
CONVERSATION. 
A. ALL THE 
CONVERSATION. 
[21] Q. YOU CAN 
TELL WHAT 
YOU DO 
RECOLLECT. A.  
I THINK HE 
TOLD ME THAT 
HE HAD MADE 
AN ATTACK 
WITH THE 
INDIANS AND 
GOT  
REPULSED. 
Q. WHEN DID HE 
SAY THEMA HE  
MADE IT? A. I 
THINK THAT 
MORNING AT 
DAYLIGHT OR 
NEARLY 
DAYLIGHT.  
Q. DO YOU 
KNOW 
WHETHER HE 
TOLED YOU SO 
OR NOT.? A. I  
AM PRETTY 
POSITIVE HE 
DID,  
Q. DID HE  
TELL YOU 
ANYTHING 
ABOUT THE 
ESCAPE THAT 
HE HAD  
HAD? A. HE  
SAID HE HAD 
RUN A NARROW 
ESCAPE, 
SHOWING ME 
THE O HOLES IN 

STATE THE 
CONVERSATION 
ALL THE 
CONVERSATION 
[space] YOU CAN  
TELL WHAT 
YOU DO 
RECOLLECT  
I THINK HE 
TOLD ME THAT 
HE HAD MADE 
AN ATTACK 
WITH THE 
INDIANS AND 
GOT  
REPULSED 
WHEN DID HE 
SAY HE HAD 
MADE IT I  
THINK THAT 
MORNING AT 
DAYLIGHT OR 
NEAR 
DAYLIGHT 
[space] DO YOU 
KNOW 
WHETHER HE 
TOLD YOU SO 
OR NOT I  
AM PRETTY 
POSITIVE HE  
DID [space] DID 
YOU DID HE 
TELL YOU 
ANYTHING 
ABOUT ANY 
ESCAPE THAT 
HE HAD MADE 
HAD  
SAID HE HAD 
RUN A NARROW 
ESCAPE 
SHOWING ME 
THE HOLES IN 
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HIS HAT AND 
SHIRT WHERE 
HE HAD 
NARROWLY 
ESCAPED BEING 
SHOT. Q. NOW 
PLEASE STATE 
ALL THE 
CONVERSATION 
IF YOU CAN 
REMEMBER IT 
A. HE RODE 
ALOHNG WITNH 
US UP TO SOME 
EIGHT OR TEN 
MILES OF 
WHERE HIS 
CAMP WAS.  
 
 
 
WHEN I SAW 
HIM IT WAS 
GETTING DUSK 
AND WE RODE 
ALONG 
TOGETHER AS 
FAR AS THE 
CAMP. Q. WAS 
HE ALONG 
WHEN HE MET 
YOU ? A. YES 
SIR, AS FAR AS  
I KNOW. 
Q. DID  
HE TELL YOU 
WHETHER  
ANY OTHER 
WHITE MAN 
HAD BEEN WITH 
HIM  
IN THE ATTACK 
? A. I AM NOT 
CERTAIN. I GOT 

HIS HAT AND 
SHIRT, WHERE 
HE HAD 
NARROWLY 
ESCAPED BEING 
SHOT.  
STATE  
ALL THE 
CONVERSATION.  
 
 
HE RODE  
ALONG WITH US 
UP TO SOME 
EIGHT OR TEN 
MILES OF 
WHERE HIS 
CAMP WAS.  
 
 
 
WHEN I SAW 
HIM IT WAS 
GETTING DUSK, 
AND WE RODE 
ALONG 
TOGETHER AS 
FAR AS THE 
CAMP. WAS  
HE ALONE 
WHEN HE MET 
YOU? YES,  
SIR, AS FAR AS  
I KNOW. 
DID  
HE TELL YOU 
WHETHER  
ANY OTHER 
WHITE MAN 
HAD BEEN WITH 
HIM  
IN THE ATTACK? 
I AM NOT 
CERTAIN. I GOT 

HIS HAT AND 
SHIRT, WHERE 
HE HAD 
NARROWLY 
ESCAPED BEING 
SHOT. Q.  
TELL  
ALL THE 
CONVERSATION. 
 
 
Q. HE RODE 
ALONG WITH US 
UP TO SOME  
8 OR 10  
MILES TO 
WHERE HIS 
CAMP WAS- 
CAMP TO 
WHERE I CAME 
TO HIM, - AND 
WHEN I SAW 
HIM IT WAS 
GETTING DUSK, 
AND WE RODE 
ALONG 
TOGETHER AS 
FAR AS THE 
CAMP. Q. WAS 
HE LALONE 
WHEN HE MET 
YOU? A. YES, 
SIR, AS AFAR AS 
I KNOW. 
Q. DID  
HE TELL YOU 
WHETHER 
ANYOTHER 
WHITE MAN 
HAD BEEN WITH 
HIM HAD  
IN THE ATTACK? 
A. I AM NOT 
CERTAIN, I GOT 

HIS HAT AND 
SHIRT WHERE 
HE HAD 
NARROWLY 
ESCAPED BEING 
SHOT [space]  
TELL  
ALL THE 
CONVERSATION  
[space]  
 
HE RODE  
ALONG WITH US 
UP TO SOME  
8 OR 10  
MILES TO 
WHERE HIS 
CAMP WAS 
CAMPED  
WHEN HE CAME  
TO ME OR 
WHEN I SAW 
HIM IT WAS 
GETTING DUSK 
AND WE RODE 
ALONG 
TOGETHER AS 
FAR AS THE 
CAMP WAS  
HE ALONE 
WHEN HE MET 
YOU YES  
SIR AS FAR AS  
I KNOW I DO 
NOT KNOW DID 
HE TELL YOU 
WHETHER  
ANY OTHER 
WHITE MAN 
HAD BEEN WITH 
HIM  
IN THE ATTACK 
I AM NOT 
CERTAIN I GOT 
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THE 
IMPRESSION 
FROM WHAT HE 
TOLD ME THAT 
THERE WAS 
NOT. A. DID  
HE TELL YOU 
FROM WHOM HE 
GOT THE 
BULLETS 
THROUGH HIS 
CLOTHES OR 
NOT ? [47] 
A. I TOOK IT FOR 
GRANTED OF 
COURSE. 
Q. DID HE SAY 
HE GOT IT  
IN THAT SS 
ASSAULT ON 
THE  
EMIGRANTS ? A. 
I CANNOT GIVE 
THE EXACT 
LANGUAGE.  
Q. WHAT  
WS THE 
SUBSTANCE OF 
WHAT HE TOLD 
YOU ABOUT  
IT ? A.  
I  
GATHERED 
FROM WHAT HE 
SAID THAT  
HE HAD 
ATTACKED THE 
CAMP OF THESE 
EMIGRANTS 
WITH THE 
INDIANS,  
AND THAT IN 
MAKING THE 
ATTACK HE HAD 

THE  
IMPRESSION 
FROM WHAT HE 
TOLD ME THAT 
THERE WAS 
NOT. DID  
HE TELL YOU 
FROM WHOM HE 
GOT THE 
BULLETS 
THROUGH HIS 
CLOTHES, OR 
NOT?  
I TOOK IT,  
OF  
COURSE. 
DID HE SAY HE 
GOT IT  
ON THAT 
ASSAULT ON 
THE 
EMIGRANTS?  
I CAN’T GIVE 
THE EXACT 
LANGUAGE. 
WHAT  
WAS THE 
SUBSTANCE OF 
WHAT HE TOLD 
YOU ABOUT  
IT?  
I  
COLLECTED 
FROM WHAT HE 
SAID THAT  
HE HAD 
ATTACKED THE 
CAMP OF THESE 
EMIGRANTS 
WITH THE 
INDIANS,  
AND THAT IN 
MAKING THE 
ATTACK HE 

THE 
IMPRESSION 
FROM WHAT HE 
TOLD ME THAT 
THERE WAS 
NOT. Q. DID  
HE TELL YOU 
FROM WHOM HE 
GOT THE 
BULLETTS 
THROUGH HIS 
CLOTHES, OR 
NOT?  
A. I TOOK IT  
OF  
COURSE —— 
Q. DID HE SAY 
THAT GOT IT, 
ON THE 
ASSAULT ON 
THE 
EMIGRANTS? A. I 
CAN’T GIVE THE 
EXACT 
LANGUAGE.  
Q. WHAT  
WAS THE 
SUBSTANCE 
THAT HE TOLD 
YOU ABOUT 
THIS? A.  
WHAT I 
COLLECTED 
FROM WHAT HE 
SAID WAS THAT 
HE HAD 
ATTACKED A 
CAMP OF THESE 
EMIGRANTS 
WITH THE 
INFDIANS  
AND THAT IN 
MAKING THE 
ATTACK [22] HE 

THE 
IMPRESSION 
FROM WHAT HE 
TOLD ME THAT 
THERE WAS  
NOT [space] DID 
HE TELL YOU 
FROM WHOM HE 
GOT THE 
BULLETS 
THROUGH HIS 
CLOTHES OR 
NOT WHAT 
FROM I TOOK IT 
OF  
COURSE ~ [space] 
DID HE SAY 
THAT GOT IT  
IN THAT 
ASSAULT ON 
THE 
EMIGRANTS?  
I CAN’T GIVE 
THE [[34]] EXACT 
LANGUAGE 
[space] WHAT 
WAS THE 
SUBSTANCE 
THAT THE TOLD 
YOU ABOUT 
THIS NEAR AS[?] 
WHAT I 
COLLECTED 
FROM WHAT HE 
SAID WAS THAT 
HE HAD 
ATTACKED THE 
CAMP OF THESE 
<EMIGRANTS 
WITH THE> 
INDIANS  
AND THAT IN 
MAKING THE 
ATTACK HE 
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RECEIVED 
THOSE SHOTS 
FROM THEIR 
CAMP. THAT 
THE BULLETS 
HAD COME 
NEAR TO HIM, 
ONE THROUGH 
HIS SHIRT AND 
ANOTHER 
THROUGH HIS 
HAT. Q. DID HE 
SAY ANYTHING 
ABOUT HIS 
HAVING HAD A 
NARROW 
ESCAPE ? A. I 
THINK HE DID. 
Q. WHAT  
CAMP DID HE 
REFER TO ? A. 
THE CAMP OF 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS. 
Q. YOU SAY HE 
CAME BACK 
PART OF THE 
WAY TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS ? A. I 
DON’T KNOW 
BUT WHAT HE 
WENT CLEAR 
ACROSS THE 
MEADOWS, I AM 
NOT POSITIVE,  
I KNOW HE 
RODE BACK 
WITH ME. HE 
RODE BACK TO 
WHERE THE 
CAMP WAS AT 
LEAST, BUT 

RECEIVED  
THE SHOTS 
FROM THE 
CAMP, THAT 
THE BULLETS 
HAD COME 
NEAR TO HIM, 
ONE THROUGH 
HIS SHIRT AND 
ANOTHER 
THROUGH HIS 
HAT. DID HE  
SAY ANYTHING 
ABOUT  
HAVING A 
NARROW 
ESCAPE? I  
THINK HE DID. 
WHAT  
CAMP DID HE 
REFER TO?  
THE CAMP OF 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS. 
YOU SAY HE 
CAME BACK 
PART OF THE 
WAY TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS? I 
DON’T KNOW 
BUT WHAT HE 
WENT CLEAR 
ACROSS THE 
MEADOWS, I AM 
NOT POSITIVE.  
I KNOW HE 
RODE BACK 
WITH ME. HE 
RODE BACK TO 
WHERE THE 
CAMP WAS, AT 
LEAST, BUT 

RECEIVED 
THOSE SHOTS 
FROM THE 
CAMP; THAT 
THE BULLETTS 
HAD COME 
NEAR TO HIM, 
ONE THOUUGH 
HIS SHIRT AND  
 
THROUGH HIS 
HAT. Q. DID HE 
SAY ANYTHING 
ABOUT  
HAVING A 
NARROW 
EXSCAPE? A. I 
THINK HE DID. 
Q. Q. WHAT 
CAMP DID HE 
REFER TO? A. 
THE CAMP OF 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS 
EMIGRANTS. 
Q. YOU SAY HE 
CAME BACK 
PART WAY 
TOWARD THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS? A. I 
DON’T KNOW 
BUT WHAT HE 
WENT CLEAR 
ACROSS THE 
MEADOWS, I AM 
NORT POSITIVE. 
I KNEW HE 
RODE BACK TO 
ME; HE  
RODE BACK TO 
WHERE THE 
CAMP WAS, AT 
LEASRT; BUT 

RECEIVED 
SHOTS  
FROM THE 
CAMP THAT  
THE BULLETS 
HAD COME 
NEAR TO HIM 
ONE THROUGH 
HIS SHIRT AND  
 
THROUGH HIS 
HAT DID HE  
SAY ANYTHING 
ABOUT  
HAVING 
NARROW 
ESCAPE I  
THINK HE DID 
[space] WHAT  
CAMP DID HE 
REFER TO  
CAMP ON  
THE MOUNTAIN 
MEADOWS OF 
EMIGRANTS. 
YOU SAY HE 
CAME BACK 
PART WAY 
TOWARDS 
MOUNTAIN 
MEADOWS I 
DON’T KNOW 
BUT WHAT HE 
WENT CLEAR 
ACROSS THE 
MEADOWS I AM 
NOT POSITIVE  
I KNOW HE 
RODE BACK 
WITH ME HE 
RODE BACK TO 
WHERE THE 
CAMP WAS AT 
LEAST BUT 
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WHETHER HE 
STOPPED THERE 
OR NOT I WILL 
NOT BE 
POSITIVE.  
Q. DID YOU  
SEE HIM GO 
TOWARDS THE 
INDIAN CAMP 
AFTERWARDS ? 
A. I DIDN’T 
KNOW WHERE 
THE INDIAN  
CAMP WAS. THIS 
WAS IN THE 
NIGHT AND HE 
CAME TO ME 
ABOUT DUSK. IT 
WAS EIGHT  
OR NINE 
O’CLOCK WHEN 
WE GOT  
TO WHERE THE 
CAMP WAS 
LOCATED. I 
WENT RIGHT 
OVER TO MY 
HOME. Q.  
STATE 
WHETHER YOU 
NOTICED 
ANYTHING 
PECULIAR 
ABOUT MR. 
LEE’S PERSON 
ASIDE FROM HIS 
DRESS ? A. NO, 
NOTHING MORE 
THAN WHAT? I 
HAVE STATED. 
Q. STATE 
WHETHER HE 
HAD ANY PAINT 
ON HIM ? [48] A. I 

WHETHER HE 
STOPPED THERE 
OR NOT I WILL 
NOT BE 
POSITIVE. 
DID YOU  
SEE HIM GO 
TOWARDS THE 
INDIAN CAMP 
AFTERWARDS?  
I DIDN’T  
KNOW WHERE 
THE INDIAN  
CAMP WAS. IT 
WAS IN THE 
NIGHT. HE  
CAME TO ME 
ABOUT DUSK. IT 
WAS EIGHT  
OR NINE 
O’CLOCK WHEN 
WE GOT  
TO WHERE THE 
CAMP WAS 
LOCATED. I 
WENT RIGHT 
OVER TO MY 
HOME. 
STATE 
WHETHER YOU 
NOTICED 
ANYTHING 
PECULIAR 
ABOUT MR. 
LEE’S PERSON, 
ASIDE FROM HIS 
DRESS. NO, 
NOTHING MORE 
THAN WHAT I 
HAVE STATED. 
STATE 
WHETHER HE 
HAD ANY PAINT 
ON HIM. I  

WHETHER HE 
STOPPED THERE 
I COULD  
NOT BE 
POSITIVE.  
Q. DID YOU  
SEE HIM GO 
TOWARD THE 
INDIAN CAMP 
AFTERWARDS? 
A. I DIDN’T 
KNOW WHRERE 
THE INFDIAN 
CAMP WAS. IT 
WAS IN THE 
NIGHT; HE 
CAME TO ME 
ABOUT DUSK. IT 
WAS 8  
OR 9M  
O’CLOCK WHEN 
WE GOR GOT  
TO WHERE THE 
CAMP WAS 
LOCATED. I 
WENT RIGHT 
OVER TO MY 
HOMSE.. Q. 
STATE 
WHETHER YOU 
NIOTICED 
ANYTHING 
PECULIAR 
ABOUT MR. 
LEE’S PERSON 
ASIDE FROM HIS 
DRESS? A. NO, 
NOTHING MORE 
THAN I  
SAID. 
Q.  
WHETHER HE  
H AD ANY PAINT 
ON HIM? A. I 

WHETHER HE 
STOPPED THERE 
I WOULD  
NOT BE 
POSITIVE [space] 
{AND}i DID YOU 
SEE HIM GO 
TOWARD THE 
INDIAN CAMP 
AFTERWARDS  
I DIDN’T  
KNOW WHERE 
THE INDIAN  
CAMP WAS IT 
WAS IN THE 
NIGHT HE  
CAME TO ME 
ABOUT DUSK  
[space] 8  
OR 9M  
O’CLOCK WHEN 
WE CAME  
TO WHERE 
CAMP WAS 
LOCATED I 
WENT RIGHT 
OVER TO MY 
HOME  
STATE 
WHETHER YOU 
NOTICED 
ANYTHING 
PECULIAR 
ABOUT MR. 
LEE’S PERSON 
ASIDE FROM HIS 
DRESS NO 
NOTHING MORE 
THAN WHAT I 
SAID [space]  
 
WHETHER HE 
HAD ANY PAINT 
ON HIM I  
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DIDN’T NOTICE 
ANY, IT WAS 
BETWEEN 
SUNDOWN AND 
DAYLIGHT. IT 
WAS NEARLY 
DUSK WHEN  
I FIRST  
SAW HIM. WE 
HADN’T TALKED 
ONLY A FEW 
MINUTES WHEN 
IT BECAME 
DARK.  
Q. HOW LONG 
AFTER THIS -- 
HOW MANY 
DAYS PASSED 
UNTIL THE 
GENERAL 
MASSACRE 
TOOK PLACE ? 
A. I THINK SOME 
FIVE OR SIX 
DAYS. 
Q. DID YOU 
REMAIN THERE 
WITH YOUR 
WIFE  
DURING ALL 
THAT TIME ? A. 
YES SIR, WITH 
THE EXCEPTION 
OF BEING OUT 
AFTER MY 
STOCK ONCE OR 
TWICE.  
Q. HAD YOU 
ANYTHING TO 
DO WITH LEE, 
OR DID YOU SEE 
HIM AFTER 
THAT TIME A. 
HE CAME OVER 

DIDN’T NOTICE 
ANY. IT WAS 
BETWEEN 
SUNDOWN AND 
DAYLIGHT. IT 
WAS NEARLY 
DUSK WHEN [328] 
I FIRST  
SAW HIM. WE 
HADN’T TALKED 
BUT A FEW 
MINUTES, WHEN 
IT WAS  
DARK.  
HOW LONG A 
TIME  
 
PASSED  
UNTIL THE 
GENERAL 
MASSACRE?  
 
SOME  
FIVE OR SIX 
DAYS.  
DID YOU 
REMAIN THERE 
WITH YOUR 
WIFE  
DURING ALL 
THAT TIME? 
YES, SIR, WITH 
THE EXCEPTION 
OF BEING OUT 
AFTER MY 
STOCK ONCE OR 
TWICE.  
HAD YOU 
ANYTHING TO 
DO WITH LEE, 
OR SEE  
HIM AFTER 
THAT TIME?  
HE WAS OVER 

DIDN’T NOTICE 
ANY. IT WAS 
BETWEEN 
SUNDOWN AND 
DAYLIGHT. IT 
WAS NEARLY 
DARK WHEN  
I SAW  
HIM FIRST. WE 
DIDN’T TALK 
BUT A FEW 
MINUTES UNTIL 
IT WAS  
DUSK.  
Q. HOW LONG A 
TIME  
 
ELAPSED  
UNTIL THE 
GENERAL 
MASSACRE? 
 
A. SOME  
FIVE OR SIX 
DAYS. 
Q. DID YOU 
REMAIN THERE 
WITH YOUR 
WIFE ATT 
DURING ALL 
THAT TIME? A. 
YES, SIR, WITH 
THE EXCEPTION 
OF BEING OUT 
AFTER MY 
STOCK ONCE OR 
TWICE  
Q. HAD YOU 
ANYTHING TO 
EDO WITH LEE 
OR SEE  
HIM AFTER 
THAT TIME? A. 
HE WAS OVER 

DIDN’T NOTICE 
ANY IT WAS 
BETWEEN 
SUNDOWN AND 
DAYLIGHT IT 
WAS NEARLY 
DUSK WHEN  
I SAW FIRST 
SAW HIM WE  
DIDN’T TALK 
BUT A FEW 
MINUTES UNTIL 
IT WAS  
DARK [space] 
HOW LONG 
TIME  
 
ELAPSED  
UNTIL THE 
GENERAL 
MASSACRE  
 
SOME  
5 OR 6  
[[35]] DAYS [space] 
DID YOU 
REMAIN THERE 
WITH YOUR 
WIFE  
DURING  
THAT TIME  
YES SIR WITH 
THE EXCEPTION 
OF BEING OUT 
AFTER MY 
STOCK ONCE OR 
TWICE [space] 
HAD YOU 
ANYTHING TO 
DO WITH LEE  
OR SEE  
HIM AFTER 
THAT TIME  
HE WAS OVER 
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TO HAMBLIN’S 
RANCH A FEW 
TIMES. Q.  
WHAT WAS HE 
THERE FOR ?  
A. I DID NOT 
KNOW. Q. DID 
HE COME THERE 
ALONE ? A. HE 
WAS THERE 
WITH OTHER 
MEN, BUT HOW 
HE CAME I 
DON’T KNOW. Q. 
DID HE AT ANY 
TIME COME 
THERE TO GET 
YOUR TEAMS ? 
A. YES SIR. Q. 
WHAT DAY  
WAS THAT WITH 
REFERENCE TO 
THE MASSACRE 
OF THE MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN ?  
A. I THINK IT  
WAS THE DAY IT 
WAS DONE. Q. 
WELL WHAT 
TIME IN THE 
DAY ? A. I THINK 
IT WAS A LITTLE 
BEFORE 12 
O’CLOCK, 
ABOUT THE 
MIDDLE OF THE 
DAY. Q. WHO 
CAME WITH  
HIM ? A. I  
THINK IT WAS 
KLINGENSMTIH. 
[49] Q. WHERE 
WERE YOU AND 

AT HAMBLIN’S 
RANCH A FEW 
TIMES.  
WHAT WAS HE 
THERE FOR?  
I DON’T  
KNOW. DID  
HE COME 
ALONE? HE  
WAS THERE 
WITH OTHER 
MEN, BUT HOW 
HE CAME I 
DON’T KNOW. 
DID HE AT ANY 
TIME COME TO 
YOU TO GET 
YOUR TEAMS? 
YES, SIR.  
WHAT DAY  
WAS THAT WITH 
REFERENCE TO 
THE MASSACRE 
OF THE MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN?  
IT  
WAS THE DAY IT 
WAS DONE. 
WHAT  
TIME?  
I THINK  
IT WAS A LITTLE 
BEFORE 12 
O’CLOCK,  
THE  
MIDDLE OF THE 
DAY. WHO 
CAME WITH 
HIM? I  
THINK IT WAS 
KLINGENSMITH. 
WHERE  
WERE YOU, AND 

TO HAMBLINS 
RANCHE A FEW 
TIMES. Q.  
WHAT WAS HE 
THERE FOR? [23] 
A. I DON’T 
KNOW. Q. DID 
HE COME 
ALONE? A. HE 
WAS THERE 
WITH OTHER 
MEN, BUT HOW 
HE CAME I 
DON’T KNOW. Q. 
DID HE AT ANY 
TIME COME TO 
YOU TO GET 
YOUR TEAM?  
A. YES, SIR. Q. 
WHAT TIME 
WAS THAT WITH 
REFERENDCE TO 
THE MASSACRE 
OF THE MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN?  
A. IT  
WAS THE DAY IT 
WAS DONE. Q. 
WHAT  
TIME.  
A. I THINK  
IT WAS A LITTLE 
BEFORE 12 
O’CLOCK—  
 
MIFDDLE OF THE 
DAY. Q. WHO 
CAME WITH 
HIKM? A. I 
THINK IT WAS 
KLINGENSMITH. 
Q. WHERE  
WERE YOU, AND 

TO HAMBLINS 
RANCH A FEW 
TIMES [space] 
WHAT WAS HE 
THERE FOR  
I DON’T  
KNOW DID  
HE COME 
ALONE HE  
WAS THERE 
WITH OTHER 
MEN BUT HOW 
HE CAME I 
DON’T KNOW 
DID HE AT ANY 
TIME COME TO 
YOU TO GET 
YOUR TEAM  
YES SIR  
WHAT TIME 
WAS THAT WITH 
REFERENCE TO 
THE MASSACRE 
OF THE MEN 
WOMEN AND 
CHILDREN  
IT  
WAS THE DAY IT 
WAS DONE 
WHAT  
TIME  
I THINK  
IT WAS LITTLE 
BEFORE 12 
O’CLOCK  
 
MIDDLE OF THE 
DAY WHO  
CAME WITH  
HIM I  
THINK IT WAS 
KLINGEN SMITH 
WHERE  
WERE YOU AND 
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WHAT WERE 
YOU DOING ? A. 
I WAS AT HOME 
WAITING ON  
MY SICK WIFE 
WHO WAS  
THERE IN THE 
WAGON  
AND DOING  
CHORES 
NECESSARY TO 
BE DONE ABOUT 
HOME. Q.  
STATE THE 
CONVERSATION 
THAT TOOK 
PLACE 
BETWEEN YOU 
AND LEE OR 
YOU AND 
KLINGENSMITH 
IN THE 
PRESENCE OF 
LEE ABOUT 
WHAT THEY 
CAME THERE 
FOR A. THEY 
TOLD ME THATY 
CAME THERE TO 
GET MY TEAM 
AND WAGON TO 
GO OVER AND 
HAUL AWAY 
THE SICK AND 
WOUNDED 
FROM THE 
TRAIN AND  
 
 
TAKE THEM 
BACK TO THE 
SETTLEMENTS 
WHERE THEY 
COULD TAKE 

WHAT WERE 
YOU DOING?  
I WAS AT HOME 
WAITING UPON 
MY SICK WIFE, 
WHO WAS 
THERE IN THE 
WAGON,  
AND DOING  
CHORES 
NECESSARY TO 
BE DONE ABOUT 
HOME. 
STATE THE 
CONVERSATION 
THAT TOOK 
PLACE 
BETWEEN YOU 
AND LEE, OR 
YOU AND 
KLINGENSMITH, 
IN THE 
PRESENCE OF 
LEE, ABOUT 
WHAT THEY 
CAME  
FOR? THEY 
TOLD ME THEY 
CAME TO  
GET MY TEAM 
AND WAGON TO 
GO OVER AND 
HAUL AWAY 
THE SICK AND 
WOUNDED 
FROM THE 
TRAIN, AND  
 
 
TAKE THEM 
BACK TO THE 
SETTLEMENTS 
WHERE THEY 
COULD  

WHAT WERE 
YOU DOING? A.  
I WAS AT HOME 
WAITING UPON 
MY SICK WIFE, 
THAT WAS 
THERE IN THE 
WAGON BOX, 
AND DOIJNG 
OTHER CHORSES 
NECESSARY TO 
BE DONE ABOUT 
HIOME. Q.  
TELL THE 
CONVERSATION 
THAT TOOK 
PLACE 
BETWEEN LEE 
AND YOU AND 
YOU AND 
KLINGENSMITH 
IN THE 
PRESENCE OF 
LEE —  
WHAT THEY 
CAME  
FOR? A. THEY 
TOLD ME THEY 
CAME TO  
GET MY TEAM 
AND WAGON TO 
GO OVER AND 
HAUL AWAY 
THE SICK AND 
WOUNDED 
FROM THE 
TRAIN THAT 
HAD BEEN 
KILLED—TO 
TAKE THEM 
BACK TO THE 
SETTLEMENT 
WHERE THEY 
COULD  

WHAT WAS  
YOU DOING  
I WAS AT HOME 
WAITING UPON 
MY SICK WIFE 
THAT WAS 
THERE IN THE 
WAGON BOX 
AND DOING 
OTHER CHORES 
NECESSARY TO 
BE DONE BY ME 
 
TELL THE 
CONVERSATION 
THAT TOOK 
PLACE 
BETWEEN YOU 
AND LEE AND 
YOU AND 
KLINGEN SMITH 
IN THE 
PRESENCE OF 
LEE <ABOUT> 
WHAT THEY 
CAME  
FOR THEY  
TOLD ME THEY 
CAME TO  
GET MY TEAM 
AND WAGON TO 
GO OVER AND 
HAUL AWAY 
THE SICK AND 
WOUNDED 
FROM THE 
TRAIN THAT 
HAD 
KILLED TO 
TAKE THEM 
BACK TO THE 
SETTLEMENTS 
WHERE THEY 
COULD  
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CARE OF  
THEM, AS 
WAGONS WERE 
SCARCE. I  
DID NOT 
CONSENT AT 
FIRST, AND I 
TOLD THEM  
I DIDN’T  
WANT TO 
GO,THAT MY 
FAMILY NEEDED 
MY ATTENTION 
AT HOME, AND I 
SHOULDN’T GO. 
THEY INSISTED 
THAT I SHOULD 
GO AND SAID 
THAT DUTY 
CALLED ME  
TO GO THERE, 
THEN I  
SAID IF THE 
TEAM WENT I 
SHOULD GO 
WITH  
IT.  
 
 
 
MY  
TEAM WAS A 
YOUNG TEAM 
AND HAD ONLY 
BEEN BROKE A 
FEW DAYS, AND 
THEY  
WERE 
FRACTIOUS. 
 
 
 
 
 

CARE FOR 
THEM, AS 
WAGONS WERE 
SCARCE. I 
DIDN’T 
CONSENT AT 
FIRST, I  
TOLD THEM 
THAT I DIDN’T 
WANT TO GO, 
THAT MY 
FAMILY NEEDED 
MY PRESENCE 
AT HOME.  
 
THEY INSISTED 
THAT I SHOULD 
GO AND SAID 
THAT DUTY 
CALLED ME  
TO GO.  
I  
SAID IF THE 
TEAM WENT I 
SHOULD GO 
MYSELF WITH 
IT.  
 
 
 
MY  
TEAM WAS A 
YOUNG TEAM 
AND HAD JUST 
BEEN BROKE A 
FEW DAYS, AND 
THE HORSES 
WERE 
FRACTIOUS. 
 
 
 
 
 

CARE FOR 
THEM, AS 
WAGONS WERE 
SCARCE. I 
DIDN’T 
CONSENT AT 
FIRST, I  
TOLD THEM  
I DIDN’T  
WANT TO GO, 
THAT MY 
FAMILY NEEDED 
MY PRESENCE 
AT HOME.  
 
THEY INSISTED 
THAT I SHOULD 
GO AND  
THAT MY DUTY 
CALLED RME TO 
GO.  
I  
SAID IF THE 
TEAM WENT I 
SHOULD GO 
WITH  
IT MYSELF.  
 
 
 
MY  
TEAM WAS A 
YOUNG TEAM, 
HAD HAD JUST 
BEEN BROKE A 
FEW DAYS, AND 
THE HORSES 
WERE 
FRACTIOUS. I 
DIDN’T  
WORK THEM 
BUT A FEW 
DAYS — YOUNG 
HORSES, 

CARE FOR  
THEM AS 
WAGONS WERE 
SCARCE. [space] I 
DIDN’T 
CONSENT AT 
FIRST I  
TOLD THEM  
I DIDN’T  
WANT TO GO 
THAT MY 
FAMILY NEEDED 
MY PRESENCE 
AT HOME  
 
THEY INSISTED  
I SHOULD  
GO AND SAID 
THAT[?] DUTY 
CALLED ME  
TO GO [[36]]  
AND [space] I 
SAID IF THE 
TEAM WENT I 
SHOULD GO 
WITH  
IT [space] WHY 
DID YOU [space] 
DID YOU 
EXPLAIN TO 
THEM ~ .MY 
TEAM WAS A 
YOUNG TEAM 
JUST HAD  
BEEN BROKE A 
FEW DAYS AND 
THE HORSES 
WERE 
FRACTIOUS I 
HAD NOT 
WORKED THEM 
BUT A FEW 
DAYS YOUNG 
HORSES 
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Q. FROM THAT 
POINT WHAT 
WAS DONE ? 
A. WELL, I  
WENT OVER 
THERE. I 
HITCHED UP 
THE TEAM AND 
WENT OVER, 
WERN WENT 
WITH A 
COMMON 
LUMBER 
WAGON AND 
BOX ON IT. 
Q. DID YOU 
LEAVE YOUR 
WIFE THERE AT 
THAT PLACE ? 
A. YES SIR. Q. 
WELL,WHERE 
DID YOU GO ? A. 
I WENT RIGHT 
TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS,RIGH
T ON TO THE 
SOUTH END OF 
THE  
 
MEADOWS, OR 
PRETTY NEAR 
THERE. I DROVE 
UP TO A CAMP 
OF INDIANS AND 
SOME MEN 
THAT WEERRE 
CAMPED 
SOMEWHERE TO 
THE LEFT OF 
THE ROAD, 
PROBABLY 

 
 
FROM THAT 
POINT WHAT 
WAS DONE? 
WELL, I  
WENT OVER.  
I  
HITCHED UP  
MY TEAM AND 
WENT OVER. 
WENT  
WITH A 
COMMON 
LUMBER 
WAGON AND 
BOX ON IT. 
DID YOU  
LEAVE YOUR 
WIFE THERE?  
 
YES, SIR. 
WHERE  
DID YOU GO?  
I WENT RIGHT 
ON TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS, 
RIGHT ON TO 
THE SOUTH END 
OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS, OR 
NEAR  
THERE. I DROVE 
UP TO A CAMP 
OF INDIANS AND 
MEN  
 
CAMPED 
SOMEWHERE TO 
THE LEFT OF 
THE ROAD, 
PROBABLY 

FRACTIOUS 
HORSES. 
Q. FROM THAT 
POINT, WHAT 
WAS DONE? 
A. WE,,LL, I 
WENT OVER.  
I  
HITCHED UP  
MY TEAM AND 
WENT OVER— 
WENT  
WITH A 
COMMON 
LUMBER 
WAGON AND 
BOX OOON IT. 
[24] Q. DID YOU 
LEAVE YOUR 
WIFE THERE? 
 
A. YES, SIR. Q. 
WHERE  
DID YOU GO? A.  
I WENT RIGHT 
TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS,  
TO  
THE SOUTH END 
OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS OR 
NEAR  
THERE. I DROVE 
UP TO A CAMP 
OF INDIANS AND 
MEN  
 
CAMPED 
SOMEHWEHERE 
TO THE LEFT OF 
THE ROAD, 
PROBABLY A 

FRACTIOUS 
HORSES [space] 
FROM THAT 
POINT WHAT 
WAS DONE 
WELL I  
WENT OVER  
I  
HITCHED UP  
MY TEAM AND 
WENT OVER 
WENT  
WITH A 
COMMON 
LUMBER 
WAGON AND 
BOX ON IT  
DID YOU  
LEAVE YOUR 
WIFE THERE?  
 
YES SIR  
WHERE  
DID YOU GO  
I WENT RIGHT 
ON TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS  
TO  
THE SOUTH END 
OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS OR 
NEAR  
THERE I DROVE 
UP TO A CAMP 
OF INDIANS AND 
MEN  
 
CAMPED 
SOMEWHERE TO 
THE LEFT <OF 
THE ROAD> 
PROBABLY 
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HALF A 
MILE,MAY BE 
NOT SO FAR,BUT 
AT A LITTLE 
SPRING TO THE 
LEFT OF THE 
ROAD, AND I 
WAITED  
THERE A  
LITTLE WHILE.  
I  
STOPPED SOME 
FOUR OR [50] 
FIVE RODS  
FROM THIS 
CAMP AND 
STOOD BY MY 
TEAM UNTIL I 
WAS TOLD TO 
DRIVE DOWN 
TOWARDS THE 
CAMP. Q.  
WHO TOLD YOU 
? A. IT IS  
NOT IN MY 
MEMORY. Q. DID 
YOU DRIVE 
DOWN 
TOWARDS THE 
CAMP ? A. I DID. 
Q. WHAT CAMP ? 
A. THE 
EMIGRANT 
CAMP. Q. DID 
ANY OTHER 
CONVEYANCE 
GO DOWN AT 
THE SAME  
TIME ? A. YES 
SIR, ANOTHER 
WAGON, AND I 
WENT BEHIND 
IT. Q. DID YOU 
SEE LEE THERE ? 

HALF A  
MILE, MAY BE 
NOT SO FAR,  
AT A LITTLE  
SPRING TO THE 
LEFT OF THE 
ROAD, AND 
WAITED [329] 

THERE A  
LITTLE WHILE.  
I  
STOPPED SOME 
FOUR OR  
FIVE RODS 
FROM THIS 
CAMP AND 
STOOD BY MY 
TEAM UNTIL I 
WAS TOLD TO 
DRIVE DOWN 
TOWARDS THE 
CAMP.  
WHO TOLD YOU?  
IT IS  
NOT IN MY 
MEMORY. 
DID YOU DRIVE 
DOWN 
TOWARDS THE 
CAMP? I DID.  
WHAT CAMP? 
THE  
EMIGRANT 
CAMP. DID  
ANY OTHER 
CONVEYANCE 
GO DOWN AT 
THE SAME  
TIME? YES,  
SIR, ANOTHER 
WAGON, I  
WENT BEHIND 
IT. DID YOU  
SEE LEE THERE? 

HALF A  
MILE, MAY BE 
NOT SO FAR.,  
AT A LITTLE 
SPRING TO THE 
LEFT OF THE 
ROAD, AND 
WAITED  
THERE FOR A 
LITTLE WHILE.  
I  
STOPPED SOME 
FOUR OR  
FIVE RODS 
FROM THIS 
CAMP AND 
STOOD BY MY 
TEAM, UNTIL I 
WAS TOLD TO 
DRIVE DOWN  
TO THE  
CAMP. Q.  
WHO TOLD YOU? 
A. IT IS  
NOT IN MY 
MEMORY. Q. DID 
YOU DRIVE 
DOWN  
TOWARD THE 
CAMP? A. I DID. 
Q. WHAT CAMP? 
A. THE 
EMIGRANT 
CAMP. Q. DID 
ANY OTHER 
CONVEYANCE 
GO DOWN AT 
THE SAME 
TIME? A. YES, 
SIR, ANOTHER 
WAGON. I  
WENT BEHIND 
IT. Q. DID YOU 
SEE LEE THERE? 

HALF A  
MILE MAYBE 
NOT SO FAR  
LITTLE  
SPRING TO THE 
LEFT OF THE 
ROAD AND 
WAITED  
THERE A  
LITTLE WHILE 
UNTIL I 
STOPPED SOME 
TEN TO OR  
FIVE RODS 
FROM THIS 
CAMP 
STOOD BY MY 
TEAM UNTIL I 
WAS TOLD TO 
DRIVE DOWN 
TOWARDS THE 
CAMP [space] 
WHO TOLD YOU 
I DO NOT IT IS 
NOT IN MY 
MEMORY [space] 
DID YOU DRIVE 
DOWN 
TOWARDS THE 
CAMP I DID 
WHAT CAMP  
MOUNTAIN 
MEADOWS THEIR 
—[?] DID  
ANY OTHER 
CONVEYANCE 
GO DOWN AT 
THE SAME  
TIME YES  
SIR ANOTHER 
WAGON I  
WENT BEHIND 
IT DID YOU  
SEE LEE THERE 
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A. YES SIR. Q. 
TELL WHAT HE 
DID FROM THE 
FIRST TIME YOU  
 
 
SAW HIM  
THAT MORNING, 
IN THAT 
PARTICULAR 
PIECE OF 
GROUND ? A. I 
DO NOT KNOW 
WHAT HE DID 
ALL THE TIME. 
WHILE I  
WAS WAITING 
AT THE CAMP  
 
 
 
I DON’T  
KNOW THAT I  
SAW HIM WHILE 
I WAS THERE. 
Q. HOW FAR 
WAS THAT 
FROM THE 
EMIGRANTS ? 
 
 
 
 
 
 
 
 
A. I THINK 
NEARLY HALF  
A MILE. Q. DID 
YOU SEE 
ANYBODY GO 
TO THAT 
EMIGRANT 

YES, SIR. 
TELL WHAT HE 
DID FROM THE 
FIRST TIME YOU  
 
 
SAW HIM  
THAT MORNING 
ON THAT 
PARTICULAR 
PIECE OF 
GROUND? I 
DON’T KNOW 
WHAT HE DID 
ALL HE TIME. 
WHILE I  
WAS WAITING 
AT THE CAMP  
 
 
 
I DON’T  
KNOW THAT I  
SAW HIM WHILE 
I WAS THERE. 
HOW FAR  
WAS THAT 
FROM THE 
EMIGRANTS?  
 
 
 
 
 
 
 
 
I THINK  
NEARLY HALF  
A MILE. DID  
YOU SEE 
ANYBODY GO 
TO THAT 
EMIGRANT 

A. YES, SIR. Q. 
TELL WHAT HE 
DID FROM THE 
TIME YOU FIRST 
WENT THERE 
THAT MORNING 
FITST SAW HIM 
THAT MORNING 
ON THAT 
PARTICULAR 
PIECE OF 
GROUND? A. I 
DIDN’T KNOW 
WHAT HE DID 
ALL THE TIME. 
WHILE I  
WAS WAITING 
AT THE CAMP, I 
DON’T THINK  
 
 
 
I  
SAW HIM WHILE 
I WAS THERE. 
Q. HOW FAR 
WAS THAT 
FROM THE 
EMIGRANTS? 
A. I PE I 
PRESUME SOME 
FOUR OR FIVE 
RODS. 
Q. I MEAN HOW 
FAR THE FIRST 
CAMP YOU 
SPOKE OF? 
A. I THINK 
NEARLY A HALF 
A MILE. Q. DID 
YOU SEE 
ANYBLOBDY GO 
TO THAT 
EMIGRANT 

YES SIR  
TELL WHAT HE 
DID FROM THE 
TIME YOU  
 
 
FIRST SAW HIM 
THAT MORNING 
ON THAT 
PARTICULAR 
PIECE OF 
GROUND I 
DIDN’T KNOW 
WHAT HE DID 
ALL THE TIME 
[space] WHILE I 
WAS WAITING 
AT THE CAMP 
AFTER I GOT [[37]] 
UP TO THE 
INDIANS AND 
MEN I DON’T 
KNOW THAT I 
SAW HIM WHILE 
I WAS THERE 
HOW FAR  
WAS THAT 
FROM THE 
EMIGRANTS  
I  
PRESUME SOME 
FOUR OR FIVE 
RODS/YARDS[?] ~ 
I MEAN HOW 
FAR THE FIRST 
CAMP YOU 
STOPPED[?] AT 
[space] I THINK 
NEARLY A HALF 
A MILE. DID 
YOU SEE 
ANYBODY GO 
TO THAT 
EMIGRANT 
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CAMP ? A.  
NO SIR, I SAW  
A MAN 
CARRYING A 
WHITE FLAG. 
Q. WHO WAS 
THAT MAN ? 
A. I COULD NOT 
TELL. Q. WAS 
ANYBODY WITH 
HIM ? A. YES SIR, 
I THINK  
HOGN D. LEE 
WAS WITH HIM 
OR NEAR HIM 
AND WALKED 
DOWN TO THE 
CAMP. [51] Q. 
WHAT 
OCCURRED 
THERE ? A. THEY 
WALKED  
WITH THIS 
WHITE FLAG 
NEAR THE 
CAMP, AND 
ANOTHER MAN 
MET  
THEM WITH A 
WHITE RAG ON 
A STICK. HE 
CAME FROM 
THE EMIGRANT 
CAMP AND 
THEY MET SOME 
DISTANCE FROM 
THE CAMP AND 
FELL HELD A 
CONGULTATION 
FOR A FEW 
MINUTES AND 
THEN WE WERE 
TOLD TO DRIVE 
ALONG, OR WE 

CAMP?  
NO, SIR. I SAW  
A MAN 
CARRYING A 
WHITE FLAG. 
WHO WAS  
THAT MAN?  
I COULD NOT 
TELL. WAS 
ANYBODY WITH 
HIM? YES, SIR,  
I THINK  
JOHN D. LEE 
WAS WITH HIM, 
OR NEAR HIM, 
AND WALKED 
DOWN TO THE 
CAMP.  
WHAT 
OCCURRED 
THERE? THEY 
WALKED  
WITH THIS 
WHITE FLAG 
NEAR THE 
CAMP, AND 
ANOTHER MAN 
MET  
THEM WITH A 
WHITE RAG ON 
A STICK. HE 
CAME FROM  
THE EMIGRANT 
CAMP, AND 
THEY MET SOME 
DISTANCE FROM 
THE CAMP, AND 
HELD A 
CONSULTATION 
FOR A FEW 
MINUTES, AND 
THEN WE WERE 
TOLD TO DRIVE 
ALONG, OR  

CAMP? [[25]] A. 
YES, SIR, I SAW 
A MAN 
CARRYING A 
WHITE FLAG. 
Q. WHO WAS 
THAT MAN? 
A. I COULD NOT 
TELL. Q. WAS 
ANYBODY WITH 
HIM? A. YES, SIR, 
I THINK SO; 
JOHN D. LEE 
WAS WITH HIM 
OR NEAR HIM 
AND WALKED 
DOWN TO THAE 
CAMP. Q.  
WHAT 
OCCURRED 
THERE? A. THEY 
WALKED DOWN 
WITH THIS 
WHITE FLAG 
NEAR THE 
CAMP; AND 
ANOTHER MAN 
MET  
THEM WITH A 
WHITE RAG ON 
A STICK. HE 
CAME FROM 
THIS EMIGRANT 
CAMP AND 
THEY MET SOME 
DISTANCE FROM 
THE CAMP AND 
HELD A 
CONSULTATION 
FOR A FEW 
MINUTES, AND 
THEN WE WAS 
TIOLD TO DRIVE 
ALONG OR  

CAMP  
YES SIR I SAW  
A MAN 
CARRYING A 
WHITE FLAG 
WHO WAS  
THAT MAN  
I COULD NOT 
TELL WAS 
ANYBODY WITH 
HIM <YES SIR>  
I THINK SO  
JOHN D. LEE  
WITH HIM OR 
NEAR HIM  
<AND WALKED 
DOWN TO THE 
CAMP>  
WHAT 
OCCURRED 
THERE THEY 
WALKED DOWN 
WITH THIS 
WHITE FLAG 
NEAR THE  
CAMP AND 
ANOTHER MAN 
THEM MET 
THEM WITH 
WHITE RAG ON 
STICK. HE  
CAME FROM 
THIS EMIGRANT 
CAMP AND 
THEY MET SOME 
DISTANCE FROM 
THE CAMP AND 
HELD 
CONSULTATION 
FOR A FEW 
MOMENTS AND 
THEN WE WAS 
TOLD TO DRIVE 
ALONG OR  
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WERE 
MOTIONED TO 
COME DOWN. 
Q. DID ANY 
OTHER MAN  
 
BESIDES  
THIS  
MAN  
AND JOHN D.  
LEE GO ?  
A. NOT  
ANY DISTANCE. 
I DON’T 
REMEMBER 
THAT THEY  
DID. Q. WHO 
HELD THAT 
CONSULTATION 
? A. I WAS  
NOT 
ACQUAINTED 
WITH THEM 
AND WAS  
SOME  
DISTANCE FROM 
THEM,  
BUT I THINK IT 
WAS JOHN D. 
LEE, THE MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG, AND 
ONE OR  
TWO WHO  
CAME FROM 
THE  
EMIGRANT 
CAMP. Q.  
WHO MOTIONED 
FOR YOU TO GO 
ALONG AFTER 
THE 
CONSULTATION 
? A. I CAN’T 

 
MOTIONED TO. 
 
DID ANY  
OTHER MAN  
 
BESIDES  
THIS  
MAN  
AND JOHN D.  
LEE GO?  
NOT  
ANY DISTANCE. 
I DON’T 
REMEMBER 
THAT THEY  
DID. WHO  
HELD THAT 
CONSULTATION? 
I WAS  
NOT 
ACQUAINTED 
WITH THEM, 
AND WAS  
SOME  
DISTANCE FROM 
THEM,  
BUT I THINK IT 
WAS JOHN D. 
LEE, THE MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG, AND 
ONE OR 
TWO WHO  
CAME FROM  
THE  
EMIGRANT 
CAMP.  
WHO MOTIONED 
FOR YOU TO GO 
ALONG AFTER 
THE 
CONSULTATION? 
I CAN’T  

 
MOTIONED TO. 
 
Q. DID ANY 
OTHER MAN GO 
OVER  
FROM THE  
CAMP  
BESIDES  
JOHN D.  
LEE AND THIS 
MAN? A. NOT 
ANY DISTANCE. 
I DON’T 
REMEMBER 
WHAT THEY 
DID. Q. WHO 
HELD THAT 
CONSULTAYATI
ON. A. I WAS 
NOT 
ACQUAINTED 
WITH THEM 
AND WAS  
SOME  
DISTANCE FROM 
THEM,  
BUT I THINK IT 
WAS JOHN D. 
LEE, THE MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG AND 
ONE OT  
TWO WHO  
CAME FROM  
THE  
EMIGRANT 
CAMP. Q.  
WHO MOTIONED 
TO YOU TO GO 
ALONG AFTER 
THE 
CONSULTATION
? A. I CANT  

 
MOTIONED TO  
 
DID ANY  
OTHER MAN GO  
 
FROM THE 
CAMP TO TWO 
WHITE MEN 
AND[?] JOHN D. 
LEE  
NOT  
ANY DISTANCE 
I DON’T 
REMEMBER 
THAT THEY  
DID [space] WHO  
HELD THAT 
CONSULTATION 
I WAS  
NOT 
ACQUAINTED 
WITH THEM 
AND WAS 
SOME[?] 
DISTANCE FROM 
THEM [space] 
BUT I THINK IT 
WAS JOHN D. 
LEE, THE MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG WITH 
THE ONE OR 
TWO CAME WHO 
CAME FROM 
THE 
<EMIGRANT> 
CAMP [space] 
WHO MOTIONED 
TO YOU TO GO 
ALONG AFTER 
THE 
CONSULTATION 
[space] I CANT  
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TELL, BUT THE 
WHOLE 
FRATERNITY UP 
THERE MOVED 
ALONG  
WITH  
THE WAGONS. 
Q. WHEN YOU 
GOT DOWN TO 
THE CAMP  
 
WHAT 
OCCURRED ? A. 
MY WAGON 
WAS LOADED 
WITH SOME 
GUNS, SOME 
BEDDING AND A 
FEW 
INDIVIDUALS. 
Q. WHO 
SUPERINTENDE
D THE  
LOADING UP OF 
THAT WAGON ? 
A. JOHN D. LEE. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. WHAT  
GUNS  
WERE LOADED 
INTO YOUR 
WAGONS ? A. 
THE GUNS FROM 
THE EMIGRANT 

TELL, BUT THE 
WHOLE 
FRATERNITY UP 
THERE MOVED 
ALONG  
WITH  
THE WAGONS. 
WHEN YOU  
GOT DOWN TO 
THE CAMP  
 
WHAT 
OCCURRED?  
MY WAGON  
WAS LOADED 
WITH SOME 
GUNS, SOME 
BEDDING, AND A 
FEW 
INDIVIDUALS. 
WHO 
SUPERINTENDED 
THAT  
LOADING UP?  
 
JOHN D. LEE. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
WHAT  
GUNS  
WERE LOADED 
INTO YOUR 
WAGONS?  
THE GUNS FROM 
THE EMIGRANT 

TELL BUT THE 
WHOLE 
FRATERNITY UP 
THERE MOVED 
ALONG  
WITH  
THE WAGONS. 
Q. WHEN YOU 
GOT DOWN TO 
THE CAMP  
 
WHAT 
OCCURRED? A. 
MY WAGON 
WAS LOADED 
WITH SOME 
GUNS, SOME 
BEDDING AND A 
FEW 
INDIVIDUALS. 
Q. WHO 
SUPERINTENDE
D THAT 
LOADING UP? 
 
A. JOHN D. LEE. 
 
Q. WERE THERE 
OTHERS 
PRESENT—OF 
MEN 
SURROUNDING 
THE CAMP AT 
THAT TIME? A. 
YES, SIR..  
[26] Q. WHAT 
GUNS  
WERE LOADED 
INTO YOUR 
WAGON. A.  
THE GUNS FROM  
THE EMIGRANT 

TELL BUT THE 
WHOLE 
FRATERNITY UP 
THERE MOVED 
ALONG AND 
ALONG WITH 
THE WAGONS 
WHEN YOU  
GOT DOWN TO 
THE CAMP 
THEY[?] TURNED 
<WHAT 
OCCURRED>  
MY WAGON 
WAS LOADED 
WITH SOME 
GUNS SOME 
BEDDING AND 
FEW 
INDIVIDUALS 
[space] WHO 
SUPERINTENDE
D THAT 
LOADING UP666  
 
JOHN D. LEE DID 
PRSH/PRN[?] [[38]] 
WERE THERE 
OTHER  
PRESENT OF 
MEN FROM HIS 
 
CAMP AT  
THAT TIME  
NO/YES[?] SIR 
[space] WHAT 
GUNS GUNS 
WERE LOADED 
INTO YOUR 
WAGON  
<GUNS> 
EMIGRANT 

                                                
666. Word apparently added later. 
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CAMP. 
 
 
 
Q. WHEN THE 
EMIGRANTS 
CAME OUT 
AFTERWARDS 
WERE THEY 
ARMED OR NOT 
? A. THEY WERE 
NOT THAT  
I SAW.  
Q. WHAT DID 
THEY LOAD 
INTO YOUR 
WAGON ? [52] A. 
GUNS, BEDDING 
AND SOME 
CLOTHING OF 
DIFFERENT 
KINDS, AND 
SEVERAL 
PERSONS GOT 
INTO IT, I THINK 
THREE OR FOUR 
GOT IN. Q.  
 
WHAT WERE 
THOSE  
PERSONS ? A. AS 
NEAR AS I CAN 
RECOLLECT 
THERE WERE 
TWO MEN, ONE 
WOMAN, AND  
I THINK  
SOME 
CHILDREN. Q. 
STATE 
WHETHER 
THOSE MEN 
WERE 
WOUNDED MEN, 

CAMP. 
 
 
 
WHEN THE 
EMIGRANTS 
CAME OUT 
AFTERWARDS, 
WERE THEY 
ARMED OR NOT? 
THEY WERE 
NOT; NOT THAT  
I SAW.  
[330] WHAT DID 
THEY LOAD 
INTO YOUR 
WAGON?  
GUNS, BEDDING, 
AND SOME 
CLOTHING OF 
DIFFERENT 
KINDS, AND 
SEVERAL 
PERSONS GOT 
IN. I THINK 
THREE OR FOUR 
GOT IN. 
 
WHAT WERE 
THOSE 
PERSONS? AS 
NEAR AS I CAN 
RECOLLECT, 
THERE WERE 
TWO MEN, ONE 
WOMAN, AND,  
I THINK,  
SOME 
CHILDREN. 
STATE 
WHETHER 
THOSE MEN 
WERE 
WOUNDED 

CAMP. 
 
 
 
Q. WHEN THE 
EMIGRANTS 
CAME OUT 
AFTERWARDS, 
WERE THEY 
ARMED OR NOT? 
A. THEY WERE 
NOT, NOT THAT 
I SAW.  
Q. WHAT DID 
THEY LOAD 
INTO THAT 
WAGON? A. 
GUNS BEDDING 
AND SOME 
CLOTHING OF 
DIFFERENT 
KINDS; AND 
SEVERAL 
PERSONS GOT 
IN. I THINK 
THREE OR FOUR 
GOT IN, 
PROBABLY. Q. 
WHAT WERE 
THORSE 
PERSONS? A. AS 
NEAR AS I CAN 
RECOLLECT 
THERE WAS 
TWO MEN, ONE 
WOMAN AND 
IMT I THINK 
SOME 
CHILDREN. Q. 
STATES 
WHETHERE OR 
NOT THESE MEN 
WERE 
WOUNDED MEN 

CAMP I THINK 
FROM YOUR 
[space] 
DIRECTION 
WHEN THE 
EMIGRANTS 
CAME OUT 
AFTERWARDS 
WERE THEY 
ARMED OR NOT 
THEY WERE  
NOT NOT THAT  
I SAW [space] 
WHAT DID  
THEY LOAD 
INTO YOUR 
WAGON  
GUNS BEDDING 
AND SOME 
CLOTHING OF 
DIFFERENT 
KINDS  
SEVERAL 
PERSONS GOT  
IN I THINK  
3 OR 4  
 
PROBABLY 
WHAT WERE 
THOSE  
PERSONS  
NEAR AS I CAN 
RECOLLECT 
THERE WAS 
TWO MEN ONE 
WOMAN AND  
I THINK  
SOME 
CHILDREN. 
STATE 
WHETHER 
THESE MEN 
WERE 
WOUNDED MEN; 
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SICK MEN,  
OR WHAT ? A.  
I THINK THEY 
WERE 
WOUNDED,  
BUT I STOOD 
HOLDING MY 
TEAM. Q.  
STATE 
WHETHER IT 
WAS QUITE 
NECESSARY FOR 
YOU TO GIVE 
ALL YOUR 
ATTENTION TO 
YOUR TEAM ? A. 
YES, IT WAS, I 
CONSIDERED IT 
SO. 
Q. THEN  
WHAT 
OCCURRED --? 
A. AFTER THEY 
WERE LOADED 
IN WE WERE 
TOLD TO DRIVE 
ON TOWARDS 
HOME. Q. BY 
WHOM ? A. I 
DON’T 
RECOLLECT. 
Q. DID YOU 
DRIVE ALONG ? 
A. WE DID. Q.  
DO YOU KNOW 
WHAT WAS PUT 
INTO THE 
OTHER WAGON 
? A. MOSTLY 
PEOPLE. Q. 
WERE BOTH 
THOSE WAGONS 

THEN, SICK MEN, 
OR WHAT?  
I THINK THEY 
WERE 
WOUNDED,  
BUT I STOOD 
HOLDING MY 
TEAM.  
STATE 
WHETHER IT 
WAS QUITE 
NECESSARY FOR 
YOU TO GIVE 
ALL YOUR 
ATTENTION TO 
YOUR TEAM?  
I  
CONSIDERED IT 
SO. 
THEN  
WHAT 
OCCURRED? 
AFTER THEY 
WERE LOADED 
IN WE WERE 
TOLD TO DRIVE 
ON TOWARDS 
HOME. BY 
WHOM? I  
CAN’T 
RECOLLECT. 
DID YOU  
DRIVE ALONG? 
WE DID. 
DO YOU KNOW 
WHAT WAS PUT 
INTO THE  
OTHER WAGON? 
MOSTLY 
PEOPLE. 
WERE BOTH 
THOSE WAGONS 

—SICK MEN—  
OR WHAT.? A.  
I THINK THEY 
WERE 
WOULNDED, 
BUT I STOOD 
HOLDING MY 
TEAM. Q. 
STATES 
WHETHER IT 
WAS QUITE 
NECESSARY FOR 
YOU TO GIVE 
ALL YOUTR 
ATTENTION TO 
YOUR TEAM? A. 
I  
CONSIDERED IT 
NECESSARY. 
Q. THEN  
WHAT 
OCCURRED? 
Q. AFTER THEY 
WERE LOADED 
IN, WE WERE 
TOLD TO DRIVE 
ON TOWARD 
HIOME. Q. BY 
WHOM? A. I 
CAN’T 
RECOLLECT. 
AQ. DID YOU 
DRIVE ALONG? 
A. WE DID. Q. 
DID YOU KNOW 
WHAT WAS PUT 
INTO THE 
OTHER WAGON? 
A. MOSTLY 
PEOPLE. Q. 
WERE BOTH OF 
THESE WAGONS 

SICK MEN  
OR WHAT  
I THINK THEY 
WERE 
WOUNDED  
BUT I STOOD 
HOLDING MY 
TEAM.  
 
WHETHER IT 
WAS QUITE 
NECESSARY FOR 
YOU TO GIVE 
ALL YOUR 
ATTENTION TO 
YOUR TEAM  
I  
CONSIDERED IT 
NECESSARY 
[space] THEN 
WHAT 
OCCURRED667 
AFTER THEY 
WERE LOADED 
IN WE WERE 
TOLD TO DRIVE 
ON TOWARD 
HOME BY 
WHOM I  
CAN’T 
RECOLLECT 
[space] DID YOU  
DRIVE ALONG 
WE DID  
DID YOU KNOW 
WHAT WAS PUT 
INTO THE 
OTHER WAGON  
I THINK MOSTLY 
PEOPLE  
WERE BOTH OF 
THESE WAGONS 

                                                
667. “THEN WHAT OCCURRED” is in the left margin. 
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LOADED FROM 
THE EMIGRANT 
CAMP ? A. YES 
SIR; I STARTED 
TOWARDS MY 
HOME NORTH 
ACROSS THE 
MEADOWS AND 
LENGTHWISE  
OF THE 
MEADOWS,WHIC
H LEAD TO  
THE NORTH. Q. 
AFTER YOU 
STARTED HOW 
CLOSE TO YOU 
DID THE OTHER 
WAGON 
FOLLOW ? A. I 
FOLLOWED IT; 
THE WAGON 
WENT AHEAD 
OF ME. WQ. 
WHAT 
FOLLOWED YOU 
? [53] A. THE MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN; 
COMING ALONG 
AFTER WE 
DROVE OUT A 
LITTLE WAYS. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. DID YOU 

LOADED FROM 
THE EMIGRANT 
CAMP? YES,  
SIR. I STARTED 
TOWARDS MY 
HOME, NORTH 
ACROSS THE 
MEADOWS, 
LENGTHWISE  
OF THE 
MEADOWS. IT 
LED TO  
THE NORTH. 
AFTER YOU 
STARTED, HOW 
CLOSE  
DID THE OTHER 
WAGON 
FOLLOW? I 
FOLLOWED IT;  
IT  
WENT AHEAD. 
 
WHAT 
FOLLOWED 
YOU? THE MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN; 
COMING ALONG 
AFTER WE 
DROVE OUT A 
LITTLE WAYS. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DID YOU 

LOADED FROM 
THE EMIGRANT 
CAMP? A. YES, 
SIR. I STARTED 
TOWARDS MY 
HOME NORTH 
ACROSS THE 
MEADOWS.—
LENGTHWISE  
OF THE  
MEADOWS, IT 
LEAD TO  
THE NORTH. Q. 
AFTER YOU 
STARTED HOW 
CLOSE TO YOU 
DID THE OTHER 
WAGON 
FOLLOW? [27] A. I 
FOLLOWED IT, 
THE OTHER 
WENT AHEAD. 
Q.  
WHAT 
FOLLLOWED 
YOU? A. MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN, 
COMING ALONG 
AFTER WE 
DROVE OUT A 
LITTLE WAYS.. I 
DIDN’T LOOK 
BACK TO SEE  
WHAT 
FOLLOWED ME.  
I SAW MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN 
COMING ALONG 
AFTER WE 
DROVE OUT A 
LITTLE WAY. 
Q. DID YOU 

LOADED FROM 
THE EMIGRANT 
CAMP YES  
SIR I STARTED 
TOWARDS MY 
HOME NORTH 
ACROSS THE 
MEADOWS 
LENGTHWISE 
TO/OF[?] THE 
MEADOWS IT 
LEAD TO  
THE NORTH 
AFTER YOU 
STARTED HOW 
CLOSE TO YOU 
DID THE OTHER 
WAGON 
FOLLOW I 
FOLLOWED IT 
THE OTHER 
WENT AHEAD 
[space]  
WHAT 
FOLLOWED  
YOU MEN 
WOMEN AND 
CHILDREN  
 
 
 
I  
DIDN’T LOOK 
BACK TO SEE 
WHICH WHAT 
FOLLOWED ME 
[[39]] I SAW MEN 
WOMEN AND 
CHILDREN 
GOING ALONG 
AFTER WE 
DROVE OUT A 
LITTLE WAY  
DID YOU 
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UNDERSTAND 
FROM WHAT 
YOU SAW 
THERE THAT 
THE EMIGRANTS 
VACATED THAT 
CAMP AND 
FOLLOWED  
YOU ? A. I  
DID SIR. Q. AS 
YOU PASSED 
ALONG DID  
YOU GO WITH 
THEM OR DID 
YOU GO  
FASTER ? A. WE 
TRAVELLED A 
LITTLE FASTER.  
Q. HOW FAR  
IN ADVANCE OF 
THEM DHID YOU 
GET ? A. I THINK 
WE GOT MAY BE  
 
A  
QUARTER OF A 
MILE, IT MIGHT 
NOT HAVE BEEN 
THAT FAR, BUT 
QUITE A 
LITTLE 
DISTANCE. Q. 
WHAT ORDER  
DID THOSE 
EMIGRANTS 
MARCH IN, 
WHETHER 
SINGLE FILE, 
TWO ABREAST, 
OR HOW ? A. I 
COULD NOT 
GIVE ANY 
TESTIMONY ON 
THAT, I DID NOT 

UNDERSTAND, 
FROM WHAT 
YOU SAW  
HERE, THAT THE 
EMIGRANTS 
VACATED 
THAT CAMP AND 
FOLLOWED 
YOU? I  
DID, SIR. AS  
YOU PASSED 
ALONG, DID 
YOU GO WITH 
THEM, OR DID 
YOU GO 
FASTER? WE 
TRAVELED A 
LITTLE FASTER. 
HOW FAR  
IN ADVANCE OF 
THEM DID YOU 
GET? I THINK WE 
GOT MAY BE  
 
A  
QUARTER OF A 
MILE. IT MIGHT 
NOT HAVE BEEN 
THAT FAR, BUT 
QUITE A  
LITTLE 
DISTANCE. 
WHAT ORDER  
DID THOSE 
EMIGRANTS 
MARCH IN, 
WHETHER 
SINGLE FILE, 
TWO ABREAST, 
OR HOW? I 
COULD NOT 
GIVE ANY 
TESTIMONY ON 
THAT. I DID NOT 

UNDERSTAND 
FROM WHAT 
YOU SAW 
THERE THAT 
THEY 
CVACATED 
THAT CAMP TO 
FOLLOW  
YOU? A. I  
DID SIR. Q. AS 
YOU PASSED 
ALONG DID  
YOU GO WITH 
THEM OR DID 
YOU GO 
FASTER? A. WE 
TRAVELED A 
LITTLE FASTER. 
Q. HOW FAR  
IN ADVANCE OF 
THEM DID YOU 
GO? A. I THINK 
WE GOT MAY BE 
40 OR 50 —  
MATY BE A 
QUARTER OF A 
MILE. IT MIGHT 
NOT HAVE BEEN 
THAT FAR, BUT 
IT WAS QUITE A 
LITTLE 
DISTANCE. Q. 
WHAT ODRRDER 
DID THOSE 
EMIGRANTS 
MARCH IN, 
WHETHER 
SINLGLE FILE, 
TWO ABREST, 
OTR HOW? A. I 
COULD NOT 
GIVE ANY 
TESTIMONY ON 
THAT, I DID NOT 

UNDERSTAND 
FROM WHAT 
YOU SAW 
THERE THAT 
THEY  
VACATED  
THAT CAMP TO 
FOLLOW  
YOU ALONG I 
DID SIR AS  
YOU PASSED 
ALONG DID  
YOU GO WITH 
THEM OR DID 
YOU GO  
FASTER WE 
TRAVELED A 
LITTLE FASTER 
[space] HOW FAR 
IN ADVANCE OF 
THEM DID YOU 
GO I THINK  
WE GOT MAYBE 
40/50 
MAYBE A 
QUARTER OF A 
MILE MIGHT 
NOT HAVE BEEN 
THAT FAR BUT 
IT QUITE A 
LITTLE 
DISTANCE 
WHAT ORDER  
DID THOSE 
EMIGRANTS 
MARCH IN 
WHETHER 
SINGLE FILE 
TWO ABREAST  
OR HOW I 
COULD NOT 
GIVE ANY 
TESTIMONY ON 
THAT I DID NOT 
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LOOK BACK TO 
SEE. Q. WHO 
ACCOMPANIED 
YOU WITH 
YOUR WAGON – 
WHO CAME 
ALONG ? A. I 
REMEMBER 
JOHN D. LEE 
BEIGN ALONG 
WITH THE 
WAGONS. Q. 
AHEAD OF THE 
EMIGRANTS ? A. 
YES SIR.  
Q. DID 
ANYTHING 
OCCUR AFTER 
YOU HAD GOT 
UP TO THE 
POINT 
DESIGNATED AS 
PERHAPS A 
QUARTER OF A 
MILE AHEAD OF 
THOSE 
EMIGRANTS ? 
A. THE FIRST 
THING THAT I 
HEARD HAD 
OCCURRED;  
IT WAS THE 
SOUND THAT I 
HEARD OF A 
GUN BEING 
FIRED 
Q. WHERE WAS 
THAT GUN ? A. I 
DON’T KNOW 
THE LOCALITY 
EXACTLY,BECA
USE IT WAS 
BEHIND ME. Q. 
WAS IT NEAR 

LOOK BACK TO 
SEE. WHO 
ACCOMPANIED 
YOU WITH  
YOUR WAGON, 
WHO CAME 
ALONG? I 
REMEMBER 
JOHN D. LEE 
BEING ALONG 
WITH THE 
WAGONS. 
AHEAD OF THE 
EMIGRANTS? 
YES, SIR.  
DID  
ANYTHING 
OCCUR AFTER 
YOU HAD GOT 
UP TO THE 
POINT 
DESIGNATED AS, 
PERHAPS, A 
QUARTER OF A 
MILE AHEAD OF 
THOSE 
EMIGRANTS? 
THE FIRST 
THING THAT I 
HEARD HAD 
OCCURRED.  
 
I  
HEARD A  
GUN  
FIRED.  
WHERE WAS 
THAT GUN? I 
DON’T KNOW 
THE LOCALITY 
EXACTLY.  
IT WAS  
BEHIND ME. [331] 

WAS IT NEAR 

LOOK BACK TO 
SEE. Q. WHO 
ACCOMPANIED 
YOU WITH 
YOUR WAGON, 
WHO CAME 
ALONG? A. I 
REMEMBER 
JOHN D. LEE 
BEING ALONG 
WITH THE 
WAGONS. Q. 
AHEAD OF THE 
EMIGRANTS? A. 
YES, SIR.  
Q. DID 
ANYTHING 
OCCUR AFTER 
YOU GOT  
TO THE  
PIOINT 
DESIGNATED AS 
PERHAPS A 
QUARTER OF A 
MILE AHEAD OF 
THOSE 
EMIGRANTS? 
A. THE FIRST 
THING  
THAT 
OCCURRED  
 
I  
HEARD A  
GIUN  
FIRED. 
Q. WHERE WAS 
THAT GUN? A. I 
DON’T KNOW 
THE LOCALITY 
EXACTLY,  
IT WAS  
BEHIND ME. Q. 
WAS IT NEAR 

LOOK BACK TO 
SEE. [space] WHO 
ACCOMPANIED 
YOU WITH 
YOUR WAGONS 
WHO CAME 
ALONG I 
REMEMBER 
JOHN D. LEE 
BEING ALONG 
WITH THE 
WAGONS ~ 
AHEAD OF THE 
EMIGRANTS  
YES SIR DID 
YOU DID 
ANYTHING 
OCCUR AFTER 
YOU GOT  
UP TO THE 
POINT 
DESIGNATED AS 
PERHAPS 
QUARTER  
MILE AHEAD OF 
THOSE 
EMIGRANTS 
[space] FIRST 
THING I  
HEARD THAT 
OCCURRED  
 
I  
HEARD A  
GUN  
FIRE [space]  
WHERE WAS 
THAT GUN I 
DON’T KNOW 
THE LOCALITY 
EXACTLY  
IT WAS  
BEHIND ME  
WAS IT NEAR 
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YOU OR DOWN  
WHERE  
THE  
EMIGRANTS 
WERE ? A. I 
THINK IT WAS 
BELOW. [54] Q. 
HOW FAR 
BEHIND YOU 
WAS IT ? A. I 
SHOULD JUDGE 
NEARLY 
QUARTER OF  
A MILE, THE 
FIRST GUN THAT 
I HEARD FIRED. 
Q. WHAT 
OCCURRED 
THEN ? A. I 
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE 
INDIANS  
RISING UP  
FROM BEHIND 
THE BRUSH  
AND WENT TO 
BUTCHERING 
THESE 
EMIGRANTS. 
Q. DID YOU SEE 
ANYTHING OF 
THEM ? A. I 
DIDN’T SEE 
ANYTHING OF 
THE 
EMIGRANTS. 
Q. DID YOU SEE 
ANY OF  
THOSE 
EMIGRANTS IN 
YOUR WAGON 
INTERFERED 
WITH A. NO  

YOU, OR DOWN  
WHERE  
THE  
EMIGRANTS 
WERE?  
IT WAS  
BELOW.  
HOW FAR 
BEHIND YOU?  
I  
SHOULD JUDGE 
NEARLY A 
QUARTER OF A 
MILE, THE  
FIRST GUN  
I HEARD.  
WHAT 
OCCURRED 
THEN? I  
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE 
INDIANS  
RISING UP  
FROM BEHIND 
THE BRUSH, 
AND WENT TO 
BUTCHERING 
THESE 
EMIGRANTS.  
DID YOU SEE 
ANYTHING OF 
THEM? I  
DIDN’T SEE 
ANYTHING OF 
THE 
EMIGRANTS. 
DID YOU SEE 
ANY OF  
THOSE 
EMIGRANTS IN 
YOUR WAGON 
INTERFERED 
WITH? NO,  

YOU OR DOWN  
WHERE  
THE  
EMIGRANTS 
WERE? A.  
IT WAS  
BELOW. [28] Q. 
HOW FAR 
BELOW YOU?  
A. I  
SHOULD JUDGE  
A  
QUARTER OF A 
MILE THE  
FIRST GUN THAT 
I HEARD.  
Q. WHAT 
OCCURRED 
THEN? A. I 
LOOKED 
AROUNFD AND 
SAW THE 
INDIANS 
RAISING UP 
FROM BEHIND 
THE BRUSH, 
AND WENT TO 
BUTCHERING 
THESE 
EMIGRANTS. 
Q. DID YOU SEE 
ANYTHING FOF 
THEM? A. I 
DIDN’T SEE 
ANYTHING OF 
THE 
EMIGRANTS. 
Q. DID YOU SEE 
ANYTHING OF 
THEOSE 
EMIGRANTS IN 
YOUR WAGON 
INTERFERED 
WITH? A. NO, 

YOU OR DOWN 
TO THE <WHERE 
THE> 
EMIGRANTS 
WERE  
IT WAS  
BELOW  
HOW FAR 
BEHIND YOU  
I  
SHOULD JUDGE 
NEARLY A 
QUARTER OF A 
MILE THE  
FIRST GUN 
I HEARD [space]  
WHAT 
OCCURRED 
THEN I  
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE 
INDIANS 
RAISING UP 
FROM BEHIND 
THE BRUSH  
AND WENT TO 
BUTCHER 
THESE 
EMIGRANTS [[40]] 
DID YOU SEE 
ANYTHING OF 
THEM I  
DIDN’T SEE 
ANYTHING OF 
THE  
EMIGRANTS ~ 
DID YOU SEE 
ANY OF 
THOSE 
EMIGRANTS IN 
YOUR WAGON 
INTERFERED 
WITH NO  
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SIR, NOT AFTER 
I HEARD THE 
FIRST SOUND OF 
THE GUN, I 
LEAPED FROM 
MY WAGON  
 
TO SEE TO MY 
TEAM AFTER 
THE REPORT OF 
THE FIRST GUN. 
Q. DID YOU SEE 
JOHN D. LEE DO 
ANYTHING TO 
ANY OF THOSE 
EMIGRANTS ? 
A. I SAW  
JOHN D. LEE 
RAISE 
SOMETIME 
SOMETHING IN 
THE ACT OF 
STRIKING A 
PERSON, AND I 
THINK IT WAS A 
WOMAN. I SAW 
THE PERSON 
FALL, BUT MY 
ATTENTION 
WAS 
ATTRACTED AT 
THE SAME TIME 
TO MY TEAM 
JUMPING 
FORWARD AND 
LUNGING. Q. 
WHAT BECAME 
OF THAT  
 
WOMAN ? A. I 
COULD NOT 
SAY. Q. WILL 
YOU STATE TO 
THE JURY THE 

SIR; NOT AFTER  
I HEARD THE 
FIRST SOUND OF 
THE GUN. I 
LEAPED FROM 
MY WAGON  
 
TO SEE TO MY 
TEAM.  
 
 
DID YOU SEE 
JOHN D. LEE DO 
ANYTHING TO 
ANY OF THOSE 
EMIGRANTS?  
I SAW  
JOHN D. LEE 
RAISE  
 
SOMETHING IN 
THE ACT OF 
STRIKING A 
PERSON—I 
THINK IT WAS A 
WOMAN. I SAW 
THAT PERSON 
FALL, BUT MY 
ATTENTION  
WAS 
ATTRACTED AT 
THE SAME TIME 
TO MY TEAM 
JUMPING  
AND  
LUNGING. 
WHAT BECAME 
OF THAT  
 
WOMAN? I 
COULD NOT 
SAY. WILL  
YOU STATE TO 
THE JURY THE 

SIR, NOT AFTER 
THE  
FIRST SOUND OF 
THE GUN. . I 
LEAPED FROM 
THE WAGON  
 
TO SEE TO THE 
MY TEAM.  
 
 
Q. DID YOU SEE 
JOHN D. LEE DO 
ANYTHING TO 
ANY OF THE 
EMIGRANTS? 
A. I SAW  
JOHN D. LEE 
RAISE  
 
SOMETHING IN 
THE ACT OF 
STRIKING A 
PERSON. I THINK 
IT WAS A 
WOMAN. I SAW 
THAT PERSON 
FALL, BUT MY 
ATTENTION 
WAS 
ATTRACTED AT 
THE SAME TIME 
TO MY TEAM, 
JUMPING  
AND  
LUNGING. Q. 
WHAT BECAME 
OF THAT 
WAGON? 
WOMAN A. I 
COULD NOT 
SAY. Q. WILL 
YOU STATES TO 
THE JURY THE 

SIR NOT AFTER  
I HEARD THE 
FIRST SOUND OF 
THE GUN I 
LEAPED FROM 
THE WAGON 
AND MY AND 
<TO SEE TO MY 
TEAM>  
 
 
DID YOU SEE 
JOHN D. LEE DO 
ANYTHING TO 
ANY  
EMIGRANT 
[space] I SAW 
JOHN D. LEE 
RAISE  
 
SOMETHING IN 
THE ACT OF 
STRIKING A 
PERSON I  
THINK IT WAS 
WOMAN I SAW 
THAT PERSON 
FALL BUT MY 
ATTENTION 
WAS 
ATTRACTED AT 
THE SAME TIME 
BY MY TEAM 
JUMPING  
AND  
LUNGING [space]  
WHAT BECAME 
OF THAT  
 
WOMAN I 
COULD NOT  
SAY WILL  
YOU STATE TO 
THE JURY THE 
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MANNER OF 
THAT  
STRIKING ? A. 
WELL AS NEAR 
AS I CAN 
RECOLLECT IT 
IT WAS DONE AS 
THOUGH HE 
HAD A CLUB OR 
GUN IN HIS 
HANDS,BUT 
WHICH OF THE 
TWO I CANNOT 
TELL.  
SHE  
WAS FALLING 
WHEN I FIRST 
SAW  
HER AND WHEN 
I TURNED MY 
EYES AWAY SHE 
WAS FALLING. 
Q. AND YOU SAY 
YOU KNOW 
THAT HE 
STRUCK THAT 
WOMAN ?  
A. YES SIR. [55]  

Q. EITHER WITH 
A GUN OR WITH 
A CLUB ? A. YES 
SIR. 
 
Q. YOUR TEAM, 
YOU 
SAY,BECAME 
VERY 
FRACTIOUS – IS 
THAT ALL YOU 
SAW JOHN D. 
LEE DO ?  
A. THAT IS ALL I 
COULD BE 
POSITIVE 

MANNER OF 
THAT  
STRIKING? 
WELL, AS NEAR 
AS I CAN 
RECOLLECT IT, 
IT WAS DONE AS 
THOUGH HE 
HAD A CLUB OR 
GUN IN HIS 
HANDS, BUT 
WHICH OF THE 
TWO I CANNOT 
TELL.  
SHE  
WAS FALLING 
WHEN I FIRST 
SAW HER.  
WHEN  
I TURNED MY 
EYES AWAY SHE 
WAS FALLING. 
 
YOU KNOW  
HE  
STRUCK THAT 
WOMAN?  
YES, SIR. 
EITHER WITH  
A GUN OR WITH 
A CLUB? YES,  
SIR. 
 
YOUR TEAM, 
YOU  
SAY, BECAME 
VERY 
FRACTIOUS. IS 
THAT ALL YOU 
SAW JOHN D. 
LEE DO?  
THAT IS ALL I 
COULD BE 
POSITIVE 

MANNER ODF 
THAT 
STRIKING?? A. 
WELL, AS NEAR 
AS I CAN 
RECOLLECT, IT 
WAS DONE AS  
IF HE  
HAD A CLUB OR 
GUN IN HIS 
HAND, BUT 
WHICH ODF THE 
TEWO I CANNOT 
TELL.  
SHE  
WAS FALLING 
WHEN I FIRST 
SAW HER— 
WHEN  
I TURNED MY 
EYES AWAY SHE 
WAS FALLING. 
Q.  
YOU KNOW  
HE  
STRUCK THAT 
WOMAN?  
A. YES, SIR.  
Q. EITHER WITH 
A GUN OR A 
CLUB? A. YES, 
SIR. 
 
Q. YOUR TEAM, 
YOU  
SAY, BECAME 
VERY 
FRACTIOUS — IS 
THAT ALL YOU 
SAW JOHN D. 
LEE DO THERE? 
A. THAT IS ALL I 
COULD BE 
POSITIVE 

MANNER OF 
THAT  
STRIKING  
WELL AS NEAR 
AS I CAN 
RECOLLECT IT 
WAS DONE AS  
IF HE  
HAD A CLUB OR 
GUN IN HIS 
HAND BUT 
WHICH OF THE 
TWO I CANNOT 
TELL [space] SHE 
WAS [space] SHE 
WAS FALLING 
WHEN I FIRST 
SAW HER  
WHEN  
I TURNED MY 
EYES AWAY SHE 
WAS FALLING  
AND [space]  
YOU KNOW  
HE  
STRUCK THAT 
WOMAN  
YES SIR  
EITHER WITH  
A GUN OR WITH 
A CLUB YES  
SIR [space] IS 
THAT THE ONLY 
YOUR TEAM 
YOU  
SAY BECAME 
VERY 
FRACTIOUS IS 
THAT ALL YOU 
SAW JOHN D. 
LEE DO THERE 
THAT IS ALL I 
COULD BE 
POSITIVE 
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ABOUT. 
Q. WHAT WAS 
HE DOING 
BESIDES THAT ? 
A. I COULD NOT 
BE POSITIVE 
WHAT HE WAS 
DOING  
ALL THE  
TIME. Q. STATE 
WHETHER  
ALL OF  
THOSE PEOPLE 
WERE KILLED 
THERE AND 
THEN ? A. THEY 
WERE,  
THOSE IN THE 
WAGON,  
ALL  
KILLED. Q.  
WAS IT IHN 
YOUR WAGON; 
OR THE ONE 
BEHIND YOU, 
THAT JOHN D. 
LEE STRUCK 
THAT WOMAN ? 
A. IT WAS IN 
THE ONE AHEAD 
OF ME.  
Q. WAS THAT 
WOMAN  
KILLED ? A. I 
THINK SHE 
WAS,THEY 
WERE ALL 
KILLED. 
 
 
Q. HOW  
MANY CATTLE 
HAD THIS  
EMIGRANT 

ABOUT. 
WHAT WAS  
HE DOING 
BESIDES THAT? I 
COULD NOT  
BE POSITIVE 
WHAT HE WAS 
DOING  
ALL THE  
TIME? STATE 
WHETHER  
ALL OF  
THOSE PEOPLE 
WERE KILLED 
THERE AND 
THEN? THEY 
WERE;  
THOSE IN THE 
WAGON  
WERE ALL 
KILLED.  
WAS IT IN  
YOUR WAGON 
OR THE ONE 
BEHIND YOU 
THAT JOHN D. 
LEE STRUCK 
THAT WOMAN? 
IT WAS IN  
THE ONE AHEAD 
OF ME.  
WAS THAT 
WOMAN 
KILLED? I THINK 
SHE  
WAS. THEY 
WERE ALL 
KILLED. 
 
 
HOW  
MANY CATTLE 
HAD THIS  
EMIGRANT 

ABOUT. 
Q. WHAT WAS 
HE DOING 
BESIDES THAT? 
[29] A. I AM NOT 
POSITIVE AS TO 
WHAT HE WAS 
DOING  
ALL THAT  
TIME. Q. STATE 
WHETHER  
OR NOT ALL OF 
THOSE PERSONS 
WERE KILLED 
THEN AND 
THERE? A. THEY 
WERE.;  
THOSE IN THE 
WAGONS  
WERE  
KILLED. Q.  
WAS IT IN  
YOUR WAGON 
OR THE WAGON 
BEHIND YOU 
THAT JOHN D. 
LEE STRUCK 
THE WOMAN? A. 
IT WAS O IN THE 
ONE AHEAD OF 
ME.  
Q. WAS THAT 
WOMAN 
KILLED? A. I 
THINK SHE  
WAS, THEY 
WERE ALL 
KILLED. Q. HOW 
MANY WAGONS 
HAD THESE Q. 
HOW  
MANY CATLTLE 
HAD THESE 
EMIGRANTS 

ABOUT [space] 
AND WHAT WAS 
HE DOING 
BESIDES THAT 
I AM NOT 
POSITIVE AS TO 
WHAT HE WAS 
DOING  
ALL THE  
TIME STATE 
WHETHER ANY 
OR ALL OF 
THOSE PERSONS 
WERE KILLED 
THEN AND 
THERE THEY 
WERE THAT 
WERE IN THE 
WAGONS THEY 
WERE ALL 
KILLED [space] 
WAS IT IN  
YOUR WAGON 
OR THE WAGON 
BEHIND YOU 
THAT JOHN D. 
LEE STRUCK 
THE WOMAN  
IT WAS IN  
THE ONE AHEAD 
OF ME [space] 
WAS THAT 
WOMAN  
KILLED I  
THINK SHE  
WAS THEY 
WERE ALL 
KILLED  
 
 
[[41]] HOW  
MANY CATTLE 
HAD THESE 
EMIGRANTS 
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TRAIN ? A. I 
DON’T KNOW 
SIR, BUT I 
SHOULD JUDGE 
FROM THREE TO 
FOUR HUNDRED 
HEAD. Q. DO 
YOU KNOW 
WHO DROVE 
THESE CATTLE 
AWAY FROM 
THAT GROUND ? 
A. NO SIR, I DO 
NOT. Q. DO YOU 
KNOW WHOSE 
MEN DROVE 
THEM OFF ? A. 
NO SIR, ONLY 
BY REPORT, 
VBUY BY 
RUMOR. 
Q. DID YOU  
 
SEE LEE  
DRIVE ANY  
OF THEM ? A. NO 
SIR, I DID NOT. 
Q. DID YOU 
HEAR HIM SAY 
ANYTHING 
ABOUT IT ? 
A. I DID NOT. 
[56] 

Q. DID  
LEE REMAIN 
THERE  
 
UNTIL ALL THE 
EMIGRANTS  
 
WERE KILLED ? 
 
A. I  
THINK HE DID. 

TRAIN? I  
DON’T KNOW, 
SIR.  
SHOULD JUDGE 
THREE OR  
FOUR HUNDRED 
HEAD. DO  
YOU KNOW  
WHO DROVE 
THESE CATTLE 
AWAY FROM 
THAT GROUND? 
NO, SIR; I DO 
NOT. DO YOU 
KNOW WHOSE 
MEN DROVE 
THEM OFF?  
NO, SIR; ONLY 
BY REPORT— 
BY  
RUMOR. 
[332] DID YOU  
 
SEE LEE  
DRIVE ANY  
OF THEM? NO, 
SIR; I DID NOT. 
DID YOU  
HEAR HIM SAY 
ANYTHING 
ABOUT IT?  
I DID NOT. 
 
DID  
LEE REMAIN 
THERE  
 
UNTIL ALL IN 
THE WAGONS  
 
WERE KILLED?  
 
I  
THINK HE DID. 

THERE? A. I 
DON.T KNOEW, 
SIR,  
SHOULD JUDGE 
THREE OR  
FOUR HUNDRED 
HEAD. Q. DO 
YOU KNOW 
WHO DROVE 
THOSE CATTLE 
AWAY FROM 
THE GROUND? 
A. NO, SIR, I DO 
NOT. Q. DO YOU 
KNOW WHO’S 
MEN DROVE 
THEM OFF? A. 
NO, SIR, I DONT 
ONLUY  
BY  
RUMOR.  
Q. DIOO YOU 
REMEMBER 
SEEING LEE 
DRIVE ANYT  
OF THEM? A.  
I DO NOT?  
Q. DID YOU 
HEAR HIM SAY 
ANYTHING 
ABOUT THEM? 
 A. I DID NOT. 
 
Q. WAS  
LEE DOWN 
THERE WITH 
THEM, UP  
UNTIL ALL OF 
THEM  
 
WERE KILLED IN 
THESE 
WAGONS? A. I 
THINK HE DID. 

THERE I  
DON.T KNOW 
SIR  
SHOULD JUDGE 
3 OR  
4 HUNDRED 
HEAD DO  
YOU KNOW 
WHO DROVE 
THOSE CATTLE 
AWAY FROM 
THE GROUND  
I DO  
NOT DO YOU 
KNOW WHO’S 
MEN DROVE 
THEM OFF  
NO SIR I DON’T 
ONLY  
BY  
RUMOR [space] 
DO YOU 
REMEMBER 
SEEING LEE 
DRIVING ANY 
OF THEM  
I DO NOT  
 
HEAR HIM SAY 
ANYTHING 
ABOUT THEM 
NOT TO MY 
RECOLLECTION. 
DID THEY DID 
LEE DOWN 
THERE WITH 
THAT PARTY 
UNTIL ALL OF 
THEM CROSS-
EXAMINATION 
WERE KILLED IN 
THESE  
WAGONS I 
THINK HE DID 
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Q. WHERE  
DID YOU GO 
THEN ? A. I 
DROVE 
IMMEDIATELY  
 
HOME. Q.  
WHICH WAY DID 
LEE GO ? A. I 
DON’T KNOW. 
HE WAS ON THE 
GROUND WHEN 
I LEFT. 
Q. DO YOU 
KNOW THE 
NAMES OF ANY 
OF THOSE 
PARTIES WHO 
WERE KILLED 
THERE A. NO 
SIR, I DO NOT. 
 
 
 
 
 
 
 
 
CROSS -  
EXAMINED. 
Q. HOW  
MANY PEOPLE 
WERE PRESENT 
AROUND THE 
WAGONS WHEN 
YOU SAW YOU 
SAW  
LEE STRIKE 
THAT WOMAN ? 
 
A.  
I DON’T KNOW 
HOW MANY. 

WHERE  
DID YOU GO 
THEN? I  
DROVE 
IMMEDIATELY  
 
HOME. 
WHICH WAY DID 
LEE GO? I  
DON’T KNOW—
HE WAS ON THE  
GROUND WHEN  
I LEFT. 
DO YOU  
KNOW THE 
NAMES OF ANY 
OF THOSE 
PARTIES WHO 
WERE KILLED 
THERE? NO,  
SIR; I DO NOT. 
 
 
 
 
 
 
 
 
CROSS-
EXAMINED— 
HOW  
MANY PEOPLE 
WERE PRESENT 
AROUND THE 
WAGONS WHEN 
YOU SAY YOU 
SAW  
LEE STRIKE  
THE WOMAN?  
 
 
I DON’T KNOW 
HOW MANY.  

WAS. Q. WHERE 
DID YOU GO 
THEN? A. I 
IMMEDIATELY 
DROVE RIGHT 
<TOWARDS> 
HOME. Q.  
WHICH WAY DID 
LEE GO? A. I 
DIONT KNOW, 
HE WAS ON THE 
GROUND AT THE 
TIME I LEFT. 
Q. DO YOU 
KNOW THE 
NAMES OF ANY 
OF THOESSE 
PARTIES THAT 
WERE KILLESD 
TYHERE? A. I 
DON’T THEY 
WAS PERFECT 
STRANGERS TO 
ME. [30] Q. DO 
YOU KNOW 
HOW MANY 
PERSONS WERE 
KILLED THERE? 
A. NO I DO NOT. 
CROSS-
EXAMINATION. 
Q. HOW  
MANY PEOPLE 
WERE PRESENT, 
— AT THE 
TIKME THAT  
YOU SAY YOU 
SAW JOHN D. 
LEE STRIKE  
THE WOMAN,— 
THERE, AROUND 
THE WAGON? A. 
I DON’T KNOW 
HOW MANY. 

[space] WHERE  
DID YOU GO 
THEN I  
IMMEDIATELY 
DROVE RIGHT 
TOWARDS 
HOME [space]  
WHICH WAY DID 
LEE GO I  
DON’T KNOW  
HE WAS ON THE 
GROUND AT THE 
TIME I LEFT 
[space] DO YOU  
KNOW THE 
NAMES OF ANY 
OF THOSE 
PARTIES THAT 
WERE KILLED 
THERE I  
DON’T THEY 
WAS PERFECT 
STRANGERS TO 
ME DO  
YOU KNOW 
HOW MANY 
PERSONS WERE 
KILLED THERE  
I DO NOT [space] 
CROSS-
EXAMINATION 
[space] HOW 
MANY PEOPLE 
WERE PRESENT 
AT THE  
TIME THAT  
YOU SAY YOU 
SAW JOHN D. 
LEE STRIKE  
THE WOMAN 
THERE AROUND 
THE WAGON  
I DON’T KNOW 
HOW MANY 
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Q. WHERE 
THERE  
ANY OTHERS 
THERE EXCEPT 
LEE AND 
YOURSELF ? A. I 
HAVE AN 
IMPRESSION 
THAT THERE 
WERE, BUT I 
DON’T KNOW 
WHO THEY 
WERE. I HAVE 
ALWAYS HAD 
AN IDEA THAT 
THERE WERE 
ONE OR TWO 
MORE MEN. 
Q. DON’T YOU 
KNOW, AS A 
MATTER OFACT, 
THAT  
THERE WERE 
MORE ? A. YES 
SIR, THERE WAS 
ANOTHER MAN 
THAT DROVE 
THE OTHER 
WAGON, BUT 
HOW MANY 
MORE I DO NOT 
KNOW. Q. YOU 
DON’T KNOW 
THE NAMES OF 
THE MEN ? A. 
NO, I CANNOT 
RECOLLECT OF 
THEM NOW. Q. 
WERE THERE 
ANY INDIANS 
AROUND  
THERE ? A. YES 
SIR. Q. ANY AR 
OUND THE 

WERE  
THERE  
ANY OTHERS 
THERE EXCEPT 
LEE AND 
YOURSELF? I 
HAVE AN 
IMPRESSION 
THAT THERE 
WERE, BUT I 
DON’T KNOW 
WHO THEY 
WERE. I HAVE 
ALWAYS HAD 
AN IDEA THAT 
THERE WERE 
ONE OR TWO 
MORE MEN. 
DON’T YOU 
KNOW, AS A 
MATTER OF 
FACT, THAT 
THERE WERE? 
YES,  
SIR; THERE WAS 
ANOTHER MAN 
THAT DROVE 
THE OTHER 
WAGON, BUT 
HOW MANY 
MORE I DON’T 
KNOW. YOU 
DON’T NOW  
THE NAMES OF 
THE MEN?  
NOT THAT I 
RECOLLECT OF. 
 
WERE  
ANY INDIANS 
AROUND 
THERE? YES,  
SIR. ANY 
AROUND THE 

Q. WERE  
THERE 
ANYOTHER  
MEN BESISES 
LEE LEE AND 
YOURSELF? A. I 
HAVE AN 
IMPRESSION 
THERE  
WERE, BUT I 
DON’T KNOW 
WHO THEY 
WERE. I HAVE 
ALWAYS HAD 
AN IDEA THAT 
THERE WAS  
ONE OT TWO 
MORE MEN. 
Q. DON’T YOU 
KNOW AS A 
MATTER OF 
FACYT THAT 
THERE WERE? 
A. YES,  
SIR, THERE WAS 
ANOTHER MAN 
THAT DROVE 
THE OTHER 
WAGON, BUT 
HOW MANY 
MORE I DON’T 
KNOW. Q.  
DON’T KNOW 
THE NAMES OF 
THE MEN? A. 
NOT THAT I 
RECOLLECT OF. 
Q.  
WERE  
ANY INDIANS 
AROUND 
THERE? A, YES, 
SIR. Q. ANY 
AROUND THE 

WERE  
THERE  
ANY OTHER 
MEN BESIDES 
LEE AND 
YOURSELF I 
HAVE AN 
IMPRESSION 
THERE  
WERE BUT I 
DON’T KNOW 
WHO THEY 
WERE I HAVE 
ALWAYS HAD 
AN IDEA THAT 
THERE WAS  
ONE TO TWO 
MORE MEN. 
DON’T YOU 
KNOW AS A 
MATTER OF 
FACT 
THERE WERE 
YES  
SIR THERE WAS 
ANOTHER MAN 
THAT DROVE 
THE OTHER 
WAGON BUT 
HOW MANY 
MORE I DON’T 
KNOW  
DON’T KNOW 
THE NAMES OF 
THE MEN  
NOT THAT I 
RECOLLECT OF  
 
 
ANY INDIANS 
AROUND  
THERE YES  
SIR ANY 
AROUND THE 
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WAGONS ? A. 
YES SIR. Q. DID 
YOU SEE THEM 
TAKE ANY PART 
IN THE KILLING 
? [57] A. YES SIR, 
THEY TOOK 
SOME PART IN 
THE  
KILLING; THERE 
WERE NOT 
MORE THAN 
ONE OR TWO 
MEN 
THERE,JOHN D. 
LEE  
AND THE MEN  
THAT DROVE 
THE WAGON.  
 
 
 
 
Q.  
HOW MANY 
INDIANS ? A. I 
CAN’T TELL. Q. 
IS NOT IT A 
MATTER OF 
FACT THAT 
ABOUT THAT 
TIME YOU 
WANTED TO 
GET AWAY 
FROM THERE 
AND TO SEE AS 
LITTLE AS 
POSSIBLE ? A. I 
PAID JUST AS 
LITTLE 
ATTENTION AS I 
POSSIBLY 
COULD. 
Q. DID  

WAGONS?  
YES, SIR DID 
YOU SEE THEM 
TAKE ANY PART 
IN THE KILLING? 
YES, SIR;  
THEY TOOK 
SOME PART IN 
THE  
KILLING. THERE 
WERE NOT 
MORE THAN 
ONE OR TWO 
MEN THERE, 
JOHN D. LEE  
 
AND THE MEN  
THAT DROVE 
THE WAGON. 
 
 
 
 
 
HOW MANY 
INDIANS? I 
CAN’T TELL. 
ISN’T IT A 
MATTER OF 
FACT THAT 
ABOUT THAT 
TIME YOU 
WANTED TO  
GET AWAY 
FROM THERE, 
AND TO SEE AS 
LITTLE AS 
POSSIBLE? I 
PAID JUST AS 
LITTLE 
ATTENTION AS I 
POSSIBLY 
COULD. 
DIDN’T  

WAGONS? A. 
YES, SIR. Q. DID 
YOU SEE THEM 
TAKE ANY PART 
IN THE KILLING? 
A. YES, SIR, 
THEY TOOK 
SOME PART OF 
THE  
KILLING. THERE 
WAS NOT 
MOMORE THAN 
ONE OR TWO 
MORE THAN 
JOHN D. LEE  
 
AND THE MEN  
THAT DROVE 
THE WAGONS 
JOHN D. LEE 
AND ANOTHER 
MAN OR TWO, 
AND THEN THE 
INDIANS. Q. 
HOW MANY 
INDIANDS? A. I 
CAN’T TELL. Q. 
ISN’T IT A 
MATTER OF 
FACT, THAT 
ABOUT THAT 
TIME, THAT YOU 
WANTED TO 
GET AWAY 
FROM THERE, 
AND TO SEE AS 
LITTLE AS 
POSSIBLE? A. I 
PAID JUST AS 
LITTLE 
ATTENTION AS I 
POSSIBLE 
COULD DO. 
Q. DIDN’T  

WAGONS  
YES SIR DID 
YOU SEE THEM 
TAKE ANY PART 
IN THE KILLING 
YES SIR  
THEY TOOK 
SOME PART OF 
THE [[42]] 
KILLING [space] 
THERE WAS NOT  
MORE THAN 
ONE OR TWO 
MORE THAN 
JOHN D. LEE 
AND [space] LEE 
AND THE MAN 
THAT DROVE  
WAGON  
JOHN D. LEE 
AND ANOTHER 
ONE OR TWO 
AND THEN  
INDIANS  
HOW MANY 
INDIANS I  
CAN’T TELL[?] 
[space] ISN’T IT 
MATTER OF 
FACT THAT BY 
THAT  
TIME THAT YOU 
WANTED TO  
GO AWAY  
FROM THERE 
AND TO SEE AS 
LITTLE AS 
POSSIBLE I  
PAID JUST AS 
LITTLE 
ATTENTION AS I 
POSSIBLE 
COULD DO 
[space] DIDN’T  
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YOU NOT MAKE 
AN EFFORT TO 
SEE AS LITTLE 
OF THAT VF 
AFFAIR AS YOU 
COULD ? A. I 
DID. Q.  
THAT EXPLAINS 
WHY YOU  
DID NOT SEE 
ALL OF IT ? 
 
A.  
YES SIR, I TOOK 
ALL THE PAINS I 
COULD TO SEE 
AS LITTLE IAS I 
COULD THEN; 
 
 
Q. DID NOT  
THE INDIANS 
RAISE A YELL 
AND MAKE A 
RUSH FOR THE 
WAGONS 
BEFORE YOU 
JUMPED OUT ? 
A. YES SIR,  
OR  
ABOUT THAT 
TIME. 
Q. WERE THEY 
NOT 
SURROUNDING 
THE WAGONS 
AT THE TIME 
THAT  
YOU SAW  
LEE STRIKE ? A. 
YES SIR. Q. 
THERE WERE  
INDIANS ALL 
AROUND AND 

YOU MAKE  
AN EFFORT TO 
SEE AS LITTLE 
OF IT  
AS YOU  
COULD? I  
DID, SIR.  
THAT EXPLAINS 
WHY YOU  
DID NOT SEE 
ALL OF IT?  
 
 
YES, SIR, I TOOK 
ALL THE PAINS I 
COULD TO SEE 
AS LITTLE AS I 
COULD.  
 
 
DID NOT  
THE INDIANS 
RAISE A YELL, 
AND MAKE A 
RUSH FOR THE 
WAGON  
BEFORE YOU 
JUMPED OUT? 
YES, SIR,  
OR  
ABOUT THAT 
TIME.  
WERE THEY  
NOT 
SURROUNDING 
THE WAGONS  
AT THE TIME  
 
YOU SAW  
LEE STRIKE? 
YES, SIR. THERE 
WERE  
INDIANS ALL 
AROUND AND 

YOU MAKE  
AN EFFORET TO 
SEE AS LITTLE 
OF IT  
AS YOU  
COULD? [31] A. I 
DID,,SIR. Q. 
THAT EXPLAINS 
WHY YOU 
DIDN’T SEE  
ALL OF IT? 
 
A.  
YES, SIR, I TOOK 
ALL THE PAINS I 
COULD TO SEE 
AS LITTLE AS I 
COUNLD.  
 
 
Q. DIDN’T  
THE INDIANS 
RAISE A HOOT 
AND MAKE A 
RUSH AT THE 
WAGONS 
BEFORE YOU 
JUMPED OUT? 
A. YES, SIR, I 
JUMPED OUT 
ABOUT THAT 
TIME. 
Q. WERE THEY 
NOT 
SURROUNDING 
THE WAGONS 
AT THE TIME 
YOU SAY YYOU 
SAYW YOU SAW 
LEE STRIKE? A. 
YES, SIR. Q. 
THERE WERE  
INDIANS RIGHT  
 

YOU MAKE  
AN EFFORT TO 
SEE AS LITTLE 
OF IT  
AS YOU  
COULD I  
DID SIR  
THAT EXPLAINS 
WHY YOU 
DIDN’T SEE  
ALL OF IT BE 
ABLE APPRAISE 
EVERYTHING 
YES SIR I TOOK 
ALL THE PAINS I 
COULD TO SEE 
AS LITTLE AS I 
COULD THAT 
THAT 
TRANSPIRED 
[space] DIDN’T 
THE INDIANS 
RAISE A HOOT 
AND MAKE A 
RUSH AT THE 
WAGONS 
BEFORE YOU 
JUMPED OUT 
YES SIR I 
JUMPED OUT  
BY THAT  
TIME [space] 
WERE THEY  
NOT 
SURROUNDING 
THE WAGONS 
AT THE TIME 
YOU SAY  
YOU SAW  
LEE STRIKE  
YES SIR  
WERE ANY 
INDIANS RIGHT  
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CLOSE TO YOU 
AT THE TIME ? 
A. YES SIR, 
THERE WERE 
LOTS OF 
INDIANS, ALL 
AROUND— 
QUITE A 
NUMBER, ALL 
AROUND THERE. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q.  
DID THE 
INDIANS RUSH 
TOWARDS THE 
PEOPLE IN THE 
WAGONS  
 
WITH HOSTILE 
INTENTIONS ? [58] 
A. YES SIR, WITH 
APPARENTLY 
HOSTILE 
INTENTIONS. 
Q. YOU SAW 
THEM KILL A 
NUMBER OF 
PEOPLE— 
DIDN’T THEY 
KILL THAT 
WOMAN A. IT 
WAS MY 
IMPRESSION 
THAT JOHN D. 
LEE KILLED 
HER. Q. DO YOU 
KNOW IT ? A. 

CLOSE TO YOU 
AT THE TIME? 
YES, SIR,  
THERE WERE  
 
INDIANS ALL 
ROUND;  
QUITE A 
NUMBER ALL 
ROUND THERE. 
 

 

 

 

 

 

 

 

[333]  
DID  
THEY RUSH  
TOWARD THE 
PEOPLE IN THE 
WAGONS  
 
WITH HOSTILE 
INTENTIONS? 
YES, SIR, WITH 
APPARENTLY 
HOSTILE 
INTENTIONS. 
YOU SAW  
THEM KILL A 
NUMBER OF 
PEOPLE— 
DIDN’T THEY 
KILL THAT 
WOMAN? IT  
WAS MY 
IMPRESSION 
THAT JOHN D. 
LEE KILLED 
HER. DO YOU 
KNOW?  

CLOSE BY HIM, 
AT THAT TIME? 
A. YES, SIR,  
 
 
INDIANS ALL 
AROUND, THAT 
IS QUITE A 
NUMBER ALL 
AROUND THERE. 
AT THE TIME OF 
THE ALARM THE 
INDIANS RAISED 
UP VERY CLOSE 
BY, RIGHT IN 
THE BRUSH— 
SEVERAL 
RAISED FROM 
THE BRUSH. Q. 
DID  
THEY RUSH 
TOWARDS THE 
PEOPLE IN THE 
WAGONS 
FRANTICLY 
WITH HOSTILE 
INTENTIONS?? 
A. WITH 
APPARENTLY 
HOSTILE 
INTENTIONS.. 
Q. YOU SAW 
THEM KILL A 
NUMBER OF 
PEOPLE.  
DIDN’T THEY 
KILL THOSEAT 
WOMEAN? A. IT 
WAS MY 
IMPRESSION 
THAT JOHN D. 
LEE KILLER 
HER. Q. DO YOU 
KNOW. A.  

CLOSE BY HIM 
AT THAT TIME 
YES SIR  
 
 
INDIANS ALL 
AROUND THAT 
IS QUITE A 
NUMBER ALL 
AROUND THERE 
AT THE TIME OF 
THE ALARM THE 
INDIANS RAISED 
UP FROM CLOSE 
BY RIGHT IN 
THE BRUSH 
SEVERAL 
RAISED FROM 
THE BRUSH  
DID  
THEY RUSH 
TOWARDS THE 
PEOPLE IN THE 
WAGONS 
APPARENTLY 
WITH HOSTILE 
INTENTIONS  
AND 
APPARENTLY 
[space] HOSTILE 
INTENTIONS 
[space] YOU SAW  
THEM KILL 
NUMBER 
PEOPLE  
DIDN’T THEY 
KILL THIS 
WOMAN IT  
WAS MY 
IMPRESSION 
THAT JOHN D. 
LEE KILLED  
HER DO YOU 
KNOW  
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YES SIR, I DO. 
Q. DID YOU  
SEE HIM DO 
ANYTHING ELSE 
EXCEPT STRIKE 
? A. NO SIR.  
 
 
 
Q. BUT  
THAT MUCH 
YOU DID SEE ? 
A. YES SIR, I  
DID. Q. WHO 
WAS THAT MAN 
WITH  
YOU AT THE 
MEADOWS THE 
FIRST TIME  
 
YOU SAW JOHN 
D. LEE, THE 
NIGHT AFTER 
THE FIRST 
ATTACK ? A. I 
DECLINE TO 
TELL. 
 
 
 
RE - DIRECT. 
Q. STATE 
WHERE  
THOSE CATTLE 
OF THE 
EMIGRANTS 
WERE AT THE 
TIME OF THE  
 
MASSACRE ? A. 
THEY WERE 
NORTH A 
LITTLE, UP  
THIS WAY. Q. 

YES, SIR, I DO. 
DID YOU  
SEE HIM DO 
ANYTHING ELSE 
EXCEPT STRIKE? 
NO, SIR. 
 
 
 
 
THAT MUCH 
YOU DID SEE? 
YES, SIR, I  
DID. WHO  
WAS THAT MAN  
WITH  
YOU AT THE 
MEADOWS, THE 
FIRST TIME  
 
YOU SAW JOHN 
D. LEE, THE 
NIGHT AFTER 
THE FIRST 
ATTACK: I 
DECLINE TO 
TELL. 
 
 
 
RE-DIRECT—
STATE  
WHERE  
THOSE CATTLE 
OF THE 
EMIGRANTS 
WERE AT THE 
TIME OF THE  
 
MASSACRE. 
THEY WERE 
NORTH A 
LITTLE; UP  
THIS WAY.  

YES, SIR, I DO.  
Q. DID YOU  
SEE HIM DO 
ANYTHING ELSE 
EXCEPT STRIKE? 
A. NO, SIR.  
 
 
 
Q.  
THAT MUSCH 
YOU DID SEE?  
A. YES, SIR., I 
DID. Q..WHO 
WAS THAT MAN 
THAT WAS WITH 
YOU  
THE  
FIRST TIME 
THAT YOU SAY 
YOU SAW JOHN 
D. LEE, AT THE 
MEADOWS? 
 
A. I  
DECLINE TO 
TELL. IF IT  
IS REALLY 
WANTED I HAVE 
NO OBJECTION. 
RE-DIREDCT. [32] 
Q.  
WHERE WERE 
THOSE CATTLE 
OF THE 
EMIGRANTS,— 
WHERE AT THE 
TIME OF THE  
 
MASSACRE? A. 
THEY WERE 
NORTH A  
LITTLE WAY UP 
THIS WAY. Q. 

YES SIR I DO 
[space] DID YOU 
SEE HIM DO 
ANYTHING ELSE 
EXCEPT STRIKE 
NO SIR [space] 
[[43]] THE 
INDIANS—[?] 
SCATTERED 
BY/ABOUT[?] 
THAT MUCH 
YOU DID SEE 
YES SIR I  
DID WHO  
WAS THAT MAN 
THAT WAS WITH 
YOU  
THE  
FIRST TIME YOU 
SAY  
YOU SAW JOHN 
D. LEE AT THE 
MEADOWS  
 
I  
DECLINE TO 
TELL [space] IF IT 
IS REALLY 
WANTED I HAVE 
NO OBJECTIONS 
[space] RE-
DIRECT [space] 
WHERE  
THOSE CATTLE 
OF THE 
EMIGRANTS 
WERE AT THE 
TIME OF THE 
EMIGRANT 
MASSACRE 
THEY WERE 
NORTH A  
LITTLE WAY UP 
THIS WAY [space] 
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HOW SOON 
AFTER THAT 
WERE THEY 
DRIVEN AWAY ? 
A. I THINK  
NEXT DAY. 
Q.  
DO YOU KNOW 
WHOSE MEN 
DROVE THEM 
AWAY ? A. I  
DO NOT. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q.  
WERE THE  
EMIGRANTS 

HOW SOON 
AFTER THAT 
WERE THEY 
DRIVEN AWAY? I 
THINK  
NEXT DAY. 
 
DO YOU KNOW 
WHOSE MEN 
DROVE THEM 
AWAY? I  
DO NOT. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
WERE THE 
EMIGRANTS’ 

HOW SOON 
AFTER THAT 
WERE THEY 
DRIVEN AWAY? 
A. THE  
NEXT DAY. 
Q.  
DO YOU KNOW 
WHO’S MEN 
DROVE THEM 
AWAY? A. I  
DO NOT. I HAD , 
AS I RELATED 
THERE, BEEN  
 
HERDING 
STOCK. JAKE 
HAMBLIN WAS 
AT SALT LAKE 
CITY AND I WAS 
LEFT IN 
CHARGE. I HAD 
GATHERED UP 
THE STOCKI I 
WAS HERDING 
AND TAKEN 
THEM BACK  
TO  
THE FOOT HILLS 
SO THEY 
WOULD NOT 
GET MIXED, 
DRIVING THEM 
BACK ABOUT A 
HALF A MILE 
FROM THE 
ROAD, AND ON 
THE SIDE OF 
THE LITTLE 
MOUNTAINS SO 
THEY COULD 
PASSED. Q.  
WERE THE  
EMIGRANT 

HOW SOON 
AFTER THAT 
WERE THEY 
DRIVEN AWAY  
[space] I THINK 
NEXT DAY DID 
YOU SEE THEM 
DO YOU KNOW 
WHOSE MEN 
DROVE THEM 
AWAY [space] I 
DID NOT I HAD 
AS I RELATED  
HERE AS PARTY 
ENGAGED IN 
HERDING  
STOCK JAKE 
HAMBLIN WAS 
AT SALT LAKE 
CITY WAS  
LEFT IN  
CHARGE I HAD 
GATHERED UP 
THE STOCK I 
WAS HERDING 
AND TAKEN 
THEM BACK OR 
AROUND[?] TO 
THE FOOT HILLS 
SO THEY 
WOULD NOT 
GET MIXED 
DRIVEN THEM 
BACK ABOUT 
HALF A MILE 
FROM THE 
ROAD AND ON 
THE SIDE  
THE LITTLE 
MOUNTAINS 
SAW THEM  
PASS [space] 
WERE THE 
EMIGRANT 
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WAGONS 
DESTROYED 
THERE ON THE 
GROUND, OR 
WERE THEY 
TAKEN AWAY ? 
 
A. I DON’T 
KNOW, THEY 
PASSED ALONG. 
Q. WAS THE 
FIELD CLEARED 
OF THE 
EMIGRANT 
PROPERTY ? [59] 
A. YES SIR, 
CATTLE AND 
EVERYTHING 
ELSE. Q. WERE 
THERE  
ANY WAGONS 
BURNED OR 
DESTROYED ? A. 
NO SIR, NOT 
THAT I KNOW 
OF. Q. HOW 
LONG DID YOU 
STAY THERE 
AFTER THAT ? 
A. NEARLY A 
MONTH. [space] 
 
 
 
 
 
 
SAMUEL  
MC MURDY , 
 
SWORN FOR 
PROSECTUION. 
 
 

WAGONS 
DESTROYED 
THERE ON THE 
GROUND, OR 
WERE THEY 
TAKEN AWAY?  
 
I DON’T  
KNOW. THEY 
PASSED ALONG. 
WAS THE  
FIELD CLEARED 
OF THE 
EMIGRANT 
PROPERTY? YES, 
SIR, CATTLE 
AND 
EVERYTHING. 
WERE  
 
ANY WAGONS 
BURNED OR 
DESTROYED? 
NO, SIR, NOT 
THAT I KNOW 
OF. HOW  
LONG DID YOU 
STAY THERE 
AFTER THAT?  
NEARLY A 
MONTH. 
 
 
 
 
 
 
SAMUEL 
M’MURDY. 
 
SWORN FOR THE 
PROSECUTION. 
 
 

WAGONS 
DESTROID 
THERE ON THE 
GROUND OR 
WERE THEY 
TAKEN OFF? 
A. THEY PASSED 
A. I DON’T 
KNOW THEY 
PASSED ALONG.. 
Q. WAS THE 
FIELD CLEARED 
OF THE 
MEMIGRANT 
PARTY? 
A. YES,  
CATTLE AND 
EVERYTHING. 
Q. WAS THERE 
ANY BURNING— 
ANY WAGGONS 
BURNED OR 
DESTROID? 
A. NO, SIR, NOT 
THAT I KNOW 
OF. Q. HOW 
LONG DID YOU 
STAY THERE?  
A. I WAS THERE 
NEARLY A 
MONTH AFTER 
THAT  
 
BEFORE MY 
FAMILY WAS 
ABLE TO LEAVE. 
 
SAMUAL  
MC  
MURDY BEING 
SWORN FOR THE 
PROSECUTION.
WAS EXAMED 
IN CHIEF BY 

WAGONS 
DESTROYED 
THERE ON THE 
GROUND OR 
WERE THEY 
TAKEN OFF 
[space] PASS 
I DON’T  
KNOW THEY 
PASSED ALONG 
[space] WAS THE  
FIELD CLEARED 
OF THE 
EMIGRANTS’ 
PROPERTY AND 
 
CATTLE AND 
EVERYTHING 
WAS  
ANY BURNING 
ANY WAGONS 
BURNED AND 
DESTROYED  
NO SIR  
THAT I KNOW 
OF HOW  
LONG DID YOU 
STAY THERE  
I WAS THERE 
NEARLY A 
MONTH AFTER 
THAT 
HAPPENED 
BEFORE MY 
FAMILY WAS 
ABLE TO LEAVE. 
[space] [[44]] 
SAMUEL  
MC MAC 
MURDY  
SWORN FOR THE 
PROSECUTION  
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Q. WHERE DO 
YOU LIVE NOW ? 
A. I LIVE IN 
CACHE COUNTY, 
PARADISE. Q. 
DID YOU  
LIVE AT  
ANY OTHER  
 
PLACE THAN 
PARADISE IN 
1857 ? A. I LIVED 
AT CEDAR CITY, 
BUT I DON’T 
RECOLLECT 
DATES. Q. DID 
YOU LIVE 
THERE AT THE 
TIME OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
MASSACRE 
 
A. YES SIR. Q. 
STATE 
WHETHER  
YOU WERE 
CALLED UPON 
TO; GO TO THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS ? A.  
I WAS CALLED 
UPON TO GO 
AND TAKE MY 
TEAM AND 
WAGON. Q. BY 
WHOM ? A. I 
BELIEVE IT WAS 
JOHN M. HIGBEE 
THAT CALLED 
ME. Q. STATE 

 
 
 
WHERE DO  
YOU LIVE NOW? 
I LIVE IN  
CACHE COUNTY, 
PARADISE. 
DID YOU  
LIVE IN  
ANY OTHER  
 
PLACE THAN 
PARADISE IN 
1857? I LIVED  
AT CEDAR CITY. 
I DON’T 
RECOLLECT 
DATES. DID  
YOU LIVE  
THERE AT THE 
TIME OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
MASSACRE?  
 
YES, SIR. 
STATE 
WHETHER  
YOU WERE 
CALLED UPON 
TO GO TO 
MOUNTAIN 
MEADOWS?  
I WAS CALLED 
UPON TO GO 
AND TAKE MY 
TEAM AND 
WAGON. BY 
WHOM? I 
BELIEVE IT WAS 
JOHN M. HIGBEE 
THAT CALLED 
ME. STATE  

HOWARD & 
TESTIFIED AS 
FOLLOWS: 
Q. WHERE DO 
YOU LIVE NOW? 
A. I LIVE IN 
CACHE COUNTY, 
PARADICE? Q. 
DID YOU  
LIVE IN 
ANYOTHER  
 
PLACE THAN 
PARADICE IN 
‘57? A. I LIVED 
AT CEDAR CITY, 
I DON’T 
RECOLLECT 
DATES. Q. DID 
YOU LIVE 
THERE AT THE 
TIME OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
MASSACRE? 
 [33] 
A. YES, SIR. Q. 
STATE 
WHETHER  
YOU WAS 
CALLEDUTPON 
TO GO TO THE 
SMOUNTAIN 
KMEADOWS? A. 
I WAS CALLED 
UPON TO GO 
AND TAKE MY 
WAGON AND 
TEAM. Q. BY 
WHOM? A. I 
BELIEVE IT WAS 
JOHN M. HIGBEE 
THAT CALLED 
ME. Q. STATE  

 
 
 
WHERE DO  
YOU LIVE NOW 
I LIVE IN  
CACHE COUNTY 
PARADISE. 
[space] DID YOU 
LIVE IN  
ANY 
DIFFERENT[?] 
PLACE THAN 
PARADISE IN  
57 I LIVED  
AT CEDAR CITY 
I DON’T 
RECOLLECT THE 
DATES DID  
YOU LIVE 
THERE AT THE 
TIME OF THE 
MOUNTAIN 
MEADOWS 
MASSACRE  
 
YES SIR [space] 
STATE  
WHY  
YOU WAS 
CALLED UPON 
TO GO TO THE  
 
MEADOWS  
I WAS CALLED 
UPON TO GO 
AND TAKE MY 
WAGON AND 
TEAM [space] BY 
WHOM I 
BELIEVE IT WAS 
JOHN M HIGBEE 
THAT CALLED 
ME STATE  
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THE 
PARTICULARS 
FROM THAT 
POINT, AND ALL 
THE 
CIRCUMSTANCE
S ? A. I WAS 
THRESHING MY 
GRAIN, I HAD 
MY GRAIN 
SPREAD OUT IN 
THE  
YARD, AND WAS 
TRAMPING IT 
OUT WITH 
HORSES AT THE 
TIME I WAS 
CALLED UPON. I 
WAS NOTIFIED 
TO LEAVE IN 
TWO HOURS. 
THAT WAS 
SOMETIME IN 
THE 
AFTERNOON 
THAT [60] I WAS 
CALLED UPON 
TO GO.  
 
Q. OF  
WHAT DAY ? A.  
I COULD NOT 
STATE. Q. WITH 
REFERENCE TO 
THE DATE OF 
THE GENERAL 
MASSACRE ? A.  
I THINK IT  
WAS A DAY 
PRIOR TO IT. 
 
 
 
 

 
 
FROM THAT 
POINT  
THE 
CIRCUMSTANCE
S? I WAS 
THRESHING MY 
GRAIN. I HAD 
MY GRAIN 
SPREAD OUT IN 
THE  
YARD, AND WAS 
TRAMPING IT 
WITH  
HORSES AT THE 
TIME I WAS 
CALLED UPON. I 
WAS NOTIFIED 
TO LEAVE IN 
TWO HOURS’ 
NOTICE. IT WAS 
SOMETIME IN 
THE 
AFTERNOON 
THAT I WAS 
CALLED UPON. 
 
 
OF  
WHAT DAY?  
I COULD NOT 
STATE. WITH 
REFERENCE TO 
THE DATE OF 
THE GENERAL 
MASSACRE?  
I THINK [334] IT 
WAS A DAY 
PRIOR TO IT.  
 
 
 
 

 
 
FROM THAT 
POINT  
THE 
CIRCUMSTANCE
S? A. I WAS 
THRESHING MY 
GRAIN; I HAD 
MY GRAIN 
SPREAD OUT ON 
THE GROUND 
YARD AND WAS 
TRAMPING IT 
WITH  
HORSES AT THE 
TIME I WAS 
CALLED UPON. I 
WAS NOTIFIED 
TO LEAVE IN 
TWO HOURS 
NOTICE.. IT WAS 
IN  
THE 
AFTERNOON  
I WAS  
CALLED UPON. 
 
 
Q. Q. ABOUT 
WHAT DAY? A.  
I WCOULD NOT 
STATE. Q. WITH 
REFERENCE TO 
THE DAY OR 
THE GENERAL 
MASSACRE? A.  
I THINK IT  
WAS A DAY 
PRIOR TO IT. 
 
 
 
 

 
 
FROM THAT 
POINT  
THE 
CIRCUMSTANCE
S? I WAS 
THRESHING MY 
GRAIN I HAD MY 
GRAIN  
SPREAD OUT ON 
THE  
YARD AND 
TRAMPING IT 
WITH  
HORSES AT THE 
TIME I WAS 
CALLED UPON I 
WAS NOTIFIED 
TO ARRIVE IN 
TWO HOURS 
NOTICE IT WAS 
IN  
THE 
AFTERNOON  
I WAS  
CALLED UPON 
SEPTEMBER[?] 
[space] 
ABOUT/BUT[?] 
WHAT DAY  
I COULD NOT 
STATE. WITH 
REFERENCE TO 
THE DAY OF  
THE GENERAL 
MASSACRE  
I THINK IT  
WAS THE DAY 
PRIOR TO IT 
[space] THINK IF 
THAT WAS 
FRIDAY 
MORNING 
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Q. WAS IT 
STATED TO  
YOU FOR WHAT  
PURPOSE YOU 
WERE TO GO 
THERE ? A. NO 
SIR. Q. WELL, 
DID YOU  
KNOW WHY 
YOU WERE TO 
GO THERE ? 
A. NO SIR. 
Q. DID YOU  
GO ? A. YES SIR.  
Q. WHO  
WENT WITH 
YOU ? A. THERE 
WERE QUITE  
A  
NUMBER THAT 
WENT AND 
SEVERAL IN THE 
WAGON WITH 
ME. SOME I  
CA  
RECOLLECT, 
KLINGENSMITH 
FOR ONE, AND A 
MAN BY THE 
NAME OF 
HOPKINS AND 
TWO OR THREE 
MORE BESIDES, 
THAT WENT 
DURING THE 
TIME THAT I 
WENT DOWN 
THERE. I 
UNDERSTOOD 

 
 
 
 
 
WAS IT  
STATED TO  
YOU FOR WHAT  
PURPOSE YOU 
WERE TO GO 
THERE? NO,  
SIR.  
DID YOU  
KNOW?  
 
 
NO, SIR. 
DID YOU  
GO? YES, SIR. 
WHO  
WENT WITH 
YOU? THERE 
WERE  
A  
NUMBER THAT 
WENT  
IN THE  
WAGON WITH 
ME. SOME I  
CAN 
RECOLLECT, 
KLINGENSMITH 
FOR ONE, A  
MAN BY THE 
NAME OF 
HOPKINS, AND 
TWO OR THREE 
MORE BESIDES 
THAT WENT 
DURING THE 
TIME THAT I 
WENT DOWN,  
I  
UNDERSTOOD 

 
 
 
 
 
Q. WAS IT 
STATESD TO 
YOU FOR WHAT 
PUROPOSE YOU 
WERE TO GO 
THERE? A. NO, 
SIR. Q.  
DID YUOU 
KNOW?  
 
 
A. NO, SIR.  
Q. DID YOU 
DGO? A. I 
WEMNT. Q. WHO 
WENT WITH 
YOU? A. THERE 
WAS  
A  
NUMBER THAT 
WENT  
IN THE  
WAGON WITH 
ME. SOME I 
CAN’T 
RECOLLECT. 
KLINGENSMITH 
FOR ONE,  
MAN BY THE 
NAME OF 
HOPKINS AND 
TWO OR THREE 
MORE BESIDES 
THAT WENT 
DURING THE 
TIME THAT I 
WENT DOWN,  
I  
UNDERSTOOD 

APPEARED[?] 
WAS CALLED 
UPON 
THURSDAY 
AFTERNOON[?] 
WAS IT  
STATED TO  
YOU FOR WHAT  
PURPOSE YOU 
WERE TO GO 
THERE NO SIR 
AND  
DID YOU  
KNOW  
 
 
NO SIR  
DID YOU  
GO I  
WENT WHO 
WENT WITH 
YOU THERE 
WAS  
 
NUMBER THAT 
WENT  
IN THE  
WAGON WITH 
ME SOME I 
CAN’T 
RECOLLECT 
KLINGEN SMITH 
FOR ONE  
MAN BY THE 
NAME OF 
HOPKINS  
TWO OR 3  
MORE BESIDES 
THAT WENT AT 
THE  
TIME THAT I 
WENT DOWN  
I  
UNDERSTOOD 
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FROM THE  
MEN THAT 
WERE IN THE 
WAGON. I 
ASKED THEM 
WHAT WAS THE 
MATTER. THEY 
TOLD ME THAT 
THE EMIGRANTS 
HAD BEEN 
ATTACKED, AND 
WE HAD TO GO 
DOWN AND 
ARREST THE 
ATTACK, IF 
POSSIBLE, THAT 
WAS THE 
PURPOSE THAT I 
EXPECTED TO 
GO FOR; IT WAS 
TO PRESERVE 
THE EMIGRANTS 
FROM; THE 
INDIANS. Q. 
WHAT TIME  
DID YOU GET 
THERE ? A. IT 
WAS IN THE  
AFTERNOON, 
WHEN WE 
STARTED— 
LATE, IT MUST 
HAVE BEEN 
AWAY IN THE 
NIGHT WHEN 
WE GOT THERE, 
I COULD NOT 
TELL YOU THE 
TIME BUT WE 
TRAVELLED A 
GOOD MANY 
HOURS IN THE 
NIGHT,  
 

FROM THE  
MEN THAT 
WERE IN THE 
WAGON. I 
ASKED THEM 
WHAT WAS THE 
MATTER. THEY 
TOLD ME THAT 
THE EMIGRANTS 
HAD BEEN 
ATTACKED, AND 
WE HAD TO GO 
DOWN AND 
ARREST THE 
ATTACK, IF 
POSSIBLE. THAT 
WAS THE 
PURPOSE THAT I 
EXPECTED TO 
GO FOR—WAS 
TO PRESERVE 
THE EMIGRANTS 
FROM THE 
INDIANS. 
WHAT TIME  
DID YOU GET 
THERE? IT  
WAS IN THE  
AFTERNOON 
WHEN WE 
STARTED— 
LATE. IT MUST 
HAVE BEEN 
WAY IN THE 
NIGHT WHEN  
WE GOT THERE.  
I COULD NOT 
TELL YOU THE 
TIME. WE 
TRAVELED A 
GOOD MANY 
HOURS IN THE 
NIGHT.  
 

FROM THOSE 
MEN THAT  
WAS IN THE 
WAGON. I 
ASKED THEM 
WHAT WAS THE 
MATTER. THEY 
TOLD ME THAT 
THE EMIGRANTS 
HAD BEEN 
ATTACKED AND 
WE HAD TO GO 
DOWN AND 
ARREST THE 
ATTACK IF 
POSSIBLE. THAT 
WAS THE 
PURPOSE THAT I 
EXPECTED TO 
GO FOR—  
TO PRESERVE 
THE EMIGRANTS 
FROM THE 
INDIANS. [34] Q. 
WHAT TIME 
DOD YOU GET 
THERE? A. IT 
WAS IN THE  
AFTERNOON 
THAT WE 
STARTED— 
LATE. IT MUST 
HAVE NBEEN 
AWAY IN THE 
NIGHT,  
 
I COULD NOT 
TELL YOU THE 
TIME. WE 
TRAVELED A 
GOOD MANY 
HOURS IN THE 
NIGHT, IT WAS A 
DARK NIGHT. 

FROM THOSE 
MEN THAT  
WAS IN THE 
WAGON I  
ASKED THEM 
WHAT WAS THE 
MATTER THEY 
TOLD ME THAT 
THE EMIGRANTS 
HAD BEEN 
ATTACKED AND 
WE HAD TO GO 
DOWN AND 
ARREST THE 
ATTACK IF 
POSSIBLE THAT 
WAS THE 
PURPOSE THAT I 
EXPECTED TO 
GO WAS  
TO PRESERVE 
THE EMIGRANTS 
FROM THE 
INDIANS [space] 
WHAT TIME  
DID YOU GET 
THERE IT  
WAS IN THE [[45]] 

AFTERNOON 
THAT WE 
STARTED ~ 
LATE IT MUST 
HAVE BEEN 
WAY IN THE 
NIGHT  
 
I COULD NOT 
TELL YOU THE 
TIME WE 
TRAVELED 
GOOD MANY 
HOURS IN THE 
NIGHT IT WAS 
DARK NIGHT  
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GOT THERE AND  
 
 
TURNED OUT 
THE HORSES 
AND CAMPED. 
[61] Q. DID YOU 
STAY UNTIL 
MORNING ? 
A. YES SIR, 
STAYED THERE 
UNTIL MORNING 
AND DURING 
THE NEXT DAY 
AND THEN I GOT 
UP MY HORSES. 
Q. DID 
ANYBODY GIVE 
YOU ORDERS ? 
A. YES SIR. Q. 
WHO ? A. JOHN 
D. LEE, HE TOLD 
ME TO  
TAKE THE 
WAGON AND 
FOLLOW HIM TO 
CAMP. Q. WHAT 
CAMP ? A. THE 
CAMP OF THE 
EMIGRANTS. Q. 
THE EMIGRANTS 
THAT WERE 
AFTERWARDS 
KILLED ? A. YES 
SIR. Q. DID YOU 
 
GO ?  
A. I  
DID. 
Q. STATE WHAT 
YOU SAW ? 
 
 
 

GOT THERE AND  
 
 
TURNED OUT 
THE HORSES 
AND CAMPED. 
DID YOU  
STAY UNTIL 
MORNING?  
YES, SIR;  
STAID THERE 
TILL MORNING, 
AND DURING 
THE NEXT DAY  
I GOT  
UP MY HORSES.  
 
ANYBODY GIVE 
YOU ORDERS? 
YES, SIR. 
WHO? JOHN  
D. LEE. HE TOLD 
ME TO  
TAKE THE 
WAGON AND 
FOLLOW HIM TO 
CAMP. WHAT 
CAMP? THE 
CAMP OF THE 
EMIGRANTS. 
THE EMIGRANTS 
THAT WERE 
AFTERWARDS 
KILLED? YES, 
SIR. DID YOU  
 
GO?  
I  
DID. 
STATE WHAT 
YOU SAW.  
 
 
 

WE GOT THERE 
BEFORE 
MORNING, 
TURNED OUT 
OUR HORSES 
AND CAMPED. 
Q. DID YOU 
STAY UNTIL 
MORNING? 
A. YES, SIR, 
STAID THERE 
TILL MORNING, 
AND DURING 
THE NEXT DAY  
I GOT  
UP MY HORSES. 
Q.  
ANYBODY GIVE 
YOU ORDERS? A. 
YES, SIR. Q. 
WHO? A. JOHN  
D. LEE, HE TOLD 
ME TO  
TAKE THE 
WAGONS AND 
FOLLOW HIM TO 
CAMP. Q. WHAT 
CAMP? A. THE 
CAMP OF THE 
EMIGRANTS. Q. 
THE EMIGRANTS 
THAT WERE 
AFTERWARDS 
KILLED? A. YES, 
SIR. Q. DID YOU 
AFTERWARDS 
GO?  
A. I  
DID. 
Q. STATE WHAT 
YOU SAW.  
 
 
 

GOT THERE 
BEFORE 
MORNING 
TURNED OUT 
THE HORSES 
AND CAMPED. 
[space] DID YOU  
STAY UNTIL 
MORNING  
YES SIR  
STAYED THERE 
TILL MORNING 
AND DURING 
THE NEXT DAY 
I GOT  
UP MY HORSES  
 
ANYBODY GIVE 
YOU ORDERS 
<YES SIR>  
WHO JOHN  
D. LEE [space] 
FOLLOW  
TAKE THE 
WAGON AND 
FOLLOW HIM TO 
CAMP WHAT 
CAMP  
CAMP OF THE 
EMIGRANTS  
THE EMIGRANTS 
THAT WERE 
AFTERWARDS 
KILLED <YES 
SIR> DID YOU  
 
GO 
AFTER/WITH[?] I 
DID [space] 
STATE WHAT 
YOU SAW I 
WANT YOU TO 
BRING IN MEN 
PARTING/OPERA
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A. WELL I WENT 
WITH HIM TO 
CAMP, AND 
THERE WAS 
ANOTHER 
WAGON THERE, 
IF I RECOLLECT 
RIGHT.  
THE MAN THAT 
DROVE THE 
WAGON WAS A 
STRANGER TO 
ME. I NEVER 
SAW HIM 
BEFORE. WHEN 
WE GOT WITHIN 
A SHORT 
DISTANCE OF 
THE CAMP 
THERE WAS A 
MAN WITH A 
FLAG OF TRUCE 
SENT OUT. Q. 
WHO WAS THAT 
MAN ? A. HIS 
NAME WAS MR. 
BATEMAN. Q. 
WHERE IS  
HE ? A. DEAD.668 
Q. WHERE WAS 
HE SENT FROM ? 
A. SENT FROM 
WHERE WE 
STOOD TO  
THE WAGONS. 
[62] Q. WHO  
WENT WITH  
HIM ? A. JOHN D. 
LEE FOLLOWED 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS. 

 
I WENT  
WITH HIM TO 
CAMP, AND 
THERE WAS 
ANOTHER 
WAGON,  
IF I RECOLLECT 
RIGHT.  
THE MAN THAT 
DROVE THE 
WAGON WAS A 
STRANGER TO 
ME. I NEVER 
SAW HIM 
BEFORE. WHEN 
WE GOT WITHIN 
A SHORT 
DISTANCE OF 
THE CAMP 
THERE WAS A 
MAN WITH A 
FLAG OF TRUCE 
SENT OUT. 
WHO WAS THAT 
MAN? HIS  
NAME WAS MR. 
BATEMAN. 
WHERE IS  
HE? DEAD. 
WHERE WAS  
HE SENT FROM? 
SENT FROM 
WHERE WE 
STOOD WITH 
THE WAGONS. 
WHO  
WENT WITH 
HIM? JOHN D. 
LEE FOLLOWED 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS. 

 
A. I WENT  
WITH HIM TO 
CAMP, AND 
THERE WAS 
ANOTHER 
WAGON  
IF I RECOLLECT 
RIGHT.  
THE MAN THAT 
DROVE THE 
WAGON WAS A 
STRANGER TO 
ME. I NEVER 
SAW HIM 
BEFORE. WHEN 
HE GOT WITHIN 
A SHORT 
DISTANCE OF 
CAMP  
THERE WAS A 
MAN WITH A 
FLAG OF TRUCE 
SENT OUT. Q. 
WHO WAS THAT 
MAN? A. HIS 
NAME WAS MR. 
BATEMAN. Q. 
WHERE WAS IS 
HE? A. DEAD.  
Q. WHERE WAS 
HE SENT FROM? 
A. SENT FROM 
WHERE HE 
STOOD WITH 
THE WAGONS. 
[35] Q. WHO 
WENT WITH 
HIM? A. JOHN D. 
LEE FOLLOWED 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS. 

TING[?] <~> 
[space] I WENT 
WITH HIM TO 
CAMP AND 
THERE WAS 
ANOTHER 
WAGON  
IF I RECOLLECT 
RIGHT ALONG 
THE MAN THAT 
DROVE THE 
WAGON WAS A 
STRANGER TO 
ME I NEVER 
SAW HIM 
BEFORE WHEN 
WE GOT WITHIN 
<SHORT> A 
DISTANCE OF 
CAMP  
THERE WAS A 
MAN WITH A 
FLAG OF TRUCE 
SENT OUT  
WHO WAS THAT 
MAN HIS  
NAME WAS MR. 
BATEMAN 
WHERE IS  
HE DEAD 
<WHERE WAS 
HE SENT FROM> 
SENT OUT FROM 
WHERE WE 
STOOD WITH 
THE WAGONS 
WHO  
WENT WITH  
HIM JOHN D.  
LEE FOLLOWED 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS 

                                                
668. He died March 19, 1869. 
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Q. WHAT 
OCCURRED ? A. 
A MAN CAME 
OUT FROM THE 
CAMP AND  
HAD AN 
INTERVIEW 
WITH JOHN D. 
LEE. Q.  
WHAT WAS THE 
SUBSTANCE OF 
THAT 
CONVERSATION 
? A. I WAS TOO 
FAR OFF TO 
TELL, BUT I SAW 
LEE AND THIS 
MAN TALKING. 
Q. DID YOU 
HEAR ANY OF 
THE TALKING ? 
A. NOT ANY 
THAT I COULD 
DISTINGUISH. 
Q. AFTER THEY 
TALKED WHAT 
WAS DONE ? A. 
AFTER THEY 
TALKED THEY 
SEEMED TO 
COME TO AN 
UNDERSTAND,IN
G, TEN, FIFTEEN 
OR TWENTY 
MINUTES; THEN 
LEE ORDERED 
US TO DRIVE UP 
THE WAGONS. 
WE DROVE  
UP THE 
WAGONS. THE 
EMIGRANTS, 
ASSISTED BY 
LEE, LOADED 

WHAT 
OCCURRED?  
A MAN CAME 
OUT FROM THE 
CAMP AND  
HAD AN 
INTERVIEW 
WITH JOHN D. 
LEE.  
WHAT WAS THE 
SUBSTANCE OF 
THAT 
CONVERSATION
? I WAS TOO  
FAR OFF TO 
TELL. I SAW  
LEE AND THIS 
MAN TALKING.  
[335] DID YOU 
HEAR ANY OF 
THE TALKING? 
NOT ANY  
THAT I COULD 
DISTINGUISH. 
AFTER THEY 
TALKED WHAT 
WAS DONE? 
AFTER THEY 
TALKED THEY 
SEEMED TO 
COME TO AN 
UNDERSTANDIN
G, TEN, FIFTEEN 
OR TWENTY 
MINUTES, THEN 
LEE ORDERED 
US TO DRIVE UP 
THE WAGONS. 
WE DROVE  
UP THE 
WAGONS. THE 
EMIGRANTS, 
ASSISTED BY 
LEE, LOADED 

Q. WHAT 
OCCURRED? A.  
A MAN CAME 
OUT FROM THE 
CAMP THAT 
HAD AN 
INTERVIEW 
WITH JOHN D. 
LEE. Q.  
WHAT WAS THE 
SUBSTANCE OF 
THAT 
INTERVIEW?  
A. I WAS TOO  
FAR OFF TO 
TELL, BUT I SAW 
LEE AND THIS 
MAN TALKING. 
Q. DID YOU 
HEAR ANY OF 
THE TALK?  
A. NO, SIR, NOT 
THAT I COULD 
DISTINGUISH. 
Q. AFTER THAT 
TALK WHAT 
WAS DONE? A. 
AFTER THAT 
TALK THEY 
SEEMED TO 
COME TO AN 
UNDERSTANDIN
G— 10 OR 15  
OR 20  
MINUTES, - AND 
LEE ORDERESD 
US TO DRIVE UP 
THE WAGONS, 
AND WE DROVE 
UP THE 
WAGONS. THE  
EMIGRANTS 
ASSISTED BY 
LEE LOADED 

WHAT 
OCCURRED  
A MAN CAME 
OUT FROM 
CAMP THAT 
HAD AN 
INTERVIEW 
WITH JOHN D. 
LEE [space] 
WHAT WAS THE 
SUBSTANCE OF 
THAT 
INTERVIEW  
I WAS TOO  
FAR OFF TO 
TELL BUT I SAW 
LEE AND THIS 
MAN TALKING 
DID YOU  
HEAR ANY OF 
THE TALK  
NO SIR NOT 
THAT I COULD 
DISTINGUISH 
AFTER THAT 
TALK WHAT 
WAS DONE 
AFTER THEY 
TALKED AND 
SEEMED TO 
COME TO AN 
UNDERSTANDIN
G 10 15  
20  
MINUTES AND 
LEE ORDERED 
US TO DRIVE UP 
THE WAGONS 
AND WE DROVE 
UP THE 
WAGONS AND 
EMIGRANTS 
ASSISTED BY 
LEE LOADED 
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THE WAGONS. 
MY WAGON 
WAS LOADED 
WITH SOME 
BEDDING AND 
SOME OTHER 
TRUCK OF 
DIFFERENT 
KINDS, 
BELONGING TO 
THE PEOPLE 
THAT GOT IN. 
SOME  
WOULD HAVE 
THEIR THINGS 
WITH THEM  
 
 
AS IF THEY 
WERE GOING  
A JOURNEY.  
A NUMBER GOT 
IN, MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN, 
FROM THE 
EMIGRANT 
CAMP. SOME OF 
THEM WERE 
APPARENTLY 
WOUNDED. I 
COULD NOT SAY 
HOW MANY, IT 
IS SO; LONG 
AGO I NEVER 
CHARGED MY 
MEMORY WITH 
IT, I COULD NOT 
STATE HOW 
MANY THERE 
WERE. Q. WELL, 
GO ON ? A.  
WE WERE 
ORDERED TO 

THE WAGONS. 
MY WAGON  
WAS LOADED 
WITH SOME 
BEDDING,  
SOME  
TRUCK OF 
DIFFERENT 
KINDS, 
BELONGING TO 
THE PEOPLE 
THAT GOT IN. 
SOME  
WOULD HAVE 
THEIR THINGS 
WITH THEM,  
 
 
AS IF THEY 
WERE GOING  
A JOURNEY.  
A NUMBER GOT  
IN, MEN,  
WOMEN AND 
CHILDREN, 
FROM THE 
EMIGRANT 
CAMP, SOME OF 
THEM 
APPARENTLY 
WOUNDED. I 
COULD NOT SAY 
HOW MANY, IT 
IS SO LONG  
AGO. I NEVER 
CHARGED MY 
MEMORY WITH 
IT. I COULD NOT 
STATE HOW 
MANY THERE 
WERE.  
GO ON.  
WE WERE 
ORDERED TO 

THE WAGONS. 
MY WAGON 
WAS LOADED 
WITH SOME 
BEDDING AND 
SOME  
TRUCK OF 
DIFFERENT 
KINDS 
BELONGING TO 
THE PEOPLE 
THAT GOT IN. 
SOME  
WOULD  
 
 
CARRY  
ALONG THINGS 
AS IF THEY 
WERE GOING ON 
A JOURNEY.  
A NUMBER GOT 
IN, MEN, 
WOMEN AND 
CHILDREN 
FROM THE 
EMIGRANT 
CAMP. SOME OF 
THEM 
APPARENTLY 
WOUNDED. I 
COULD NOT SAY 
HOW MANY, IT 
IS SO LONG 
AGO. I NEVER 
CHARGED MY 
MEMORY WITH 
IT. I COULD NOT 
STATE HOW 
MANY THERE 
WERE. Q.  
GO ON. A.  
WE WAS 
ORDERED TO 

THE WAGONS 
MY WAGON 
WAS LOADED 
WITH SOME 
BEDDING AND 
SOME [[46]]  
TRUCK OF 
DIFFERENT 
KINDS 
BELONGING TO 
THE PEOPLE 
THAT GOT IN 
[space] SOME 
WOULD HAVE 
PERSON/PERSON
AL[?] AND THEY 
CARRIED 
ALONG  
AS IF THEY 
WERE GOING 
JOURNEY [space] 
A NUMBER GOT  
IN MEN AND 
WOMEN  
 
FROM THE 
EMIGRANT 
CAMP SOME OF 
THEM 
APPARENTLY 
WOUNDED I 
COULD NOT SAY 
HOW MANY IT  
IS SO LONG  
AGO I NEVER 
CHARGED MY 
MEMORY OF  
IT I COULD NOT 
STATE HOW 
MANY THERE 
WAS.  
GO ON [space] 
WE WAS 
ORDERED TO 
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START OUT BY 
JOHN D. LEE, 
AND WE 
STARTED OUT 
FROM THAT 
PLACE . 
Q. STATE 
WHETHER THE 
OTHER WAGON 
WAS LOADED 
ALSO ? A. IT 
WAS.  
 
 
Q. WERE  
THERE ANY 
GUNS PUT INTO 
EITHER WAGON 
? [63] A. THERE 
WERE NOT IN 
MINE. Q. DID 
YOU AT ANY 
TIME LEAVE 
YOUR TEAM ? 
A. NO SIR. Q. 
WHEN DID JOHN 
D. LEE  
DIRECT YOU  
TO DRIVE— 
WHAT TOOK 
PLACE ?  
A. WE 
PROCEEDED 
SOME  
DISTANCE  
.ON THE 
MEADOWS, 
MINE WAS THE 
LEADING TEAM. 
Q.  
WHO 
ACCOMPANIED 
YOU ? A. JOHN 
D. LEE WAS 

START OUT BY 
JOHN D. LEE, 
AND WE 
STARTED OUT 
FROM THAT 
PLACE. 
STATE 
WHETHER THE 
OTHER WAGON 
WAS LOADED 
ALSO? IT  
WAS.  
 
 
WERE  
THERE ANY 
GUNS PUT INTO 
EITHER WAGON?  
THERE  
WERE NOT IN 
MINE. DID  
YOU AT ANY 
TIME LEAVE 
YOUR TEAM? 
NO, SIR.  
WHEN JOHN  
D. LEE 
DIRECTED YOU 
TO DRIVE,  
WHAT TOOK 
PLACE?  
WE  
PROCEEDED 
SOME  
DISTANCE  
ON THE 
MEADOWS. 
MINE WAS THE 
HEAD TEAM. 
 
WHO 
ACCOMPANIED 
YOU? JOHN  
D. LEE WAS 

START OUT BY 
JOHN D. LEE 
AND WE 
STARTED OUT 
FROM THIS 
PLACE— 
Q. STATE 
WHETHER THE 
OTHER WAGON 
WAS LOADED 
ALSO? A. IT 
WAS.  
 
 
Q. WERE  
THE EMIGRANT 
GUNS PUT INTO 
EITHER WAGON? 
A. THEY  
WAS NOT IN 
MINE. Q. DID 
YOU AT ANY 
TIME LEAVE 
YOUR TEAM? A. 
NO, SIR. Q. 
WHEN JOHN  
D. LEE  
ORDERED YOU 
TO DRIVE, TELL 
WHAT TOOK 
PLACE? [36] A. 
WE 
PROCEEDSED 
ON SOME 
DISTANCE 
ALONG THE 
MEADOWS.  
I WAS THE  
HEAD TEAM 
DRIVING. Q. 
WHO 
ACCOMPANIED 
YOU? A. JOHN  
D. LEE WAS 

START OUT BY 
JOHN D. LEE 
AND WE 
STARTED OUT 
FROM THIS 
PLACE ~ 
STATE 
WHETHER THE 
OTHER WAGON 
WAS LOADED 
ALSO IT  
WAS WITH 
WHAT WAS IT I 
COULD NOT 
[space] WERE 
THE EMIGRANT 
GUNS PUT INTO 
EITHER WAGON 
IT THERE  
WAS NOT IN 
MINE DID  
YOU AT ANY 
TIME LEAVE 
YOUR TEAM  
NO SIR  
WHEN JOHN  
D. LEE  
ORDERED YOU 
DRIVE TELL 
WHAT TOOK 
PLACE [space] 
<~> ? WE  
PROCEEDED  
ON A  
DISTANCE 
ALONG THE 
MEADOWS  
I WAS THE  
HEAD TEAM 
DRIVING  
WHO 
ACCOMPANIED 
YOU JOHN  
D. LEE WAS 
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WALKING 
BEHIND THE 
WAGON, 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS. 
 
COURT: Q. WERE 
THERE ANY 
PERSONS IN 
THOSE TWO 
WAGONS ? A. 
YES SIR, THEY 
WERE LOADED 
UP WITH 
PERSONS AND 
THINGS. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. WERE  
BOTH OF THOSE 
WAGONS 
LOADED WITH 
MEN  
WOMEN AND 
CHILDREN 
FROM THAT 
CAMP OF 
EMIGRANTS ? A. 
YES SIR, AND 
OTHER THINGS 
BESIDES. Q. 
HOW MANY GOT 
INTO YOUR 
WAGON ? A. I 
COULD NOT 
SAY, IT IS 

WALKING 
BEHIND THE 
WAGON, 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS. 
BY THE 
COURT—WERE 
THERE ANY 
PERSONS IN 
THOSE TWO 
WAGONS?  
YES, SIR. THEY 
WERE LOADED 
UP WITH 
PERSONS AND 
THINGS. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
WERE  
BOTH OF THOSE 
WAGONS 
LOADED WITH 
MEN,  
WOMEN AND 
CHILDREN  
FROM THAT 
CAMP OF 
EMIGRANTS? 
YES, SIR, AND 
OTHER THINGS 
BESIDES. 
HOW MANY GOT 
INTO YOUR 
WAGON? I 
COULD NOT 
SAY. IT IS 

WALKING 
BEHIND MY 
WAGON, 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS  
 
COURT: WERE 
THERE ANY 
PERSONS IN 
THOSE TWO 
WAGONS? A. 
YES, SIR, THEY 
WAS LOADED 
UP WITH 
PERSONS AND 
THINGS. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. WERE  
BOTH OF THESE 
WAGONS 
LOADED WITH 
WITH MEN, 
WOMEN ANSD 
CHILDERREN 
FROM THE 
EMIGRANT 
CAMP? A.  
YES, SIR, AND 
OTHER THINGS 
BESIDES. Q. 
HOW MANY GOT 
INTO YOUR 
WAGON? A. I 
COULD NOT 
SAY, IT IS 

WALKING 
BEHIND MY 
WAGON 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS  
[space] 
COURT: WERE 
THERE ANY 
PERSONS IN 
THOSE TWO 
WAGONS  
YES SIR THEY 
WAS LOADED 
UP WITH 
PERSONS AND 
THINGS [space] 
ABOUT HOW 
MANY PERSONS 
WAS LOADED 
ON[?] OF THESE 
OF THAT 
EMIGRANT 
CAMP? MY 
WAGON WAS 
LOADED WITH 
WOUNDED 
[space] WERE 
BOTH OF THESE 
WAGONS 
LOADED WITH 
MEN  
WOMEN AND 
CHILDREN 
FROM THAT 
EMIGRANT 
CAMP  
YES SIR AND 
OTHER THINGS 
BESIDES  
HOW MANY GOT 
INTO YOUR 
WAGON I 
COULD NOT  
SAY [space] IT IS 
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IMPOSSIBLE FOR 
MEE ME TO 
TELL, BUT I 
SHOULD THINK 
A HALF  
A DOZEN. Q. 
WHAT WERE 
THEY VMEN 
AND WOMEN—  
ANY  
CHILDREN IN 
YOURS ? A. I 
THINK THERE 
WERE SOME 
SMALL 
CHILDREN. Q. 
AND AS YOU 
STARTED ON 
YOU SAW MLEE 
TAKE A 
POSITION 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS 
AND WALK ON 
BEHIND YOU ? 
A. YES SIR. 
Q. HOW FAR 
BEHIND YOU ? 
A.  
 
 
I  
COULD NOT 
TELL YOU, I 
HAD AS MUCH 
AS I  
COULD DO TO 
ATTEND TO ME 
MY TEAM, WE 
MUST HAVE 
BEEN QUITE A 
LITTLE 
DISTANCE 
AHEAD OF THE 

IMPOSSIBLE FOR 
ME TO 
TELL. I  
SHOULD THINK 
HALF  
A DOZEN. 
WHAT WERE 
THEY—MEN 
AND WOMEN;  
ANY  
CHILDREN IN 
YOUR’S? I  
THINK THERE 
WERE SOME 
SMALL 
CHILDREN. 
AND AS YOU 
STARTED ON 
YOU SAW LEE 
TAKE A 
POSITION 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS 
AND WALK ON 
BEHIND YOU? 
YES, SIR. 
HOW FAR 
BEHIND YOU?  
 
 
 
I  
COULD NOT 
TELL YOU. I  
HAD AS MUCH 
AS I  
COULD DO TO 
ATTEND TO MY 
TEAM. WE  
MUST HAVE 
BEEN QUITE A  
LITTLE 
DISTANCE 
AHEAD OF THE 

IMPOSSIBLE FOR 
ME TO  
TELL, I  
SHOULD THINK 
ABOUT A HALF 
A DOZEN. Q. 
WHAT WERE 
THEY, MEN  
AND WOMEN?  
ANY  
CHILDREN IN 
YOURS? A. I 
THINK THERE 
WERE SOME 
SMALL 
CHILDREN. Q. 
AND AS YOU 
STARTED ON 
YOU SAW LEE 
TAKE A 
POSITION 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS 
AND WALKED 
BEHIND—  
 
HOW FAR 
BEHIND? 
A.  
WE PRECEDED 
THEM , BUT 
HOW FAR I 
COULD NOT SAY 
TELL YOU. I  
HAD ALL  
I  
COULD DO TO 
ATTEND TO MY 
TEAM. WE  
MUST HAVE 
BEEN QUITE A  
 
DISTANCE 
AHEAD OF THE 

IMPOSSIBLE FOR 
ME TO  
TELL [space] I  
SHOULD THINK 
A HALF  
A DOZEN [space] 
[[47]] WHAT WERE 
THEY MEN  
AND WOMEN 
[space] ANY 
CHILDREN IN 
YOURS I  
THINK THERE 
WAS SOME 
SMALL 
CHILDREN  
AND AS YOU 
STARTED ON 
YOU SAW LEE 
TAKE  
POSITION 
BETWEEN THE 
TWO WAGONS 
AND WALK 
BEHIND [space] 
 
HOW FAR 
BEHIND THE 
OTHER [space] 
WE PRECEDED 
THEM  
I  
COULD NOT 
TELL YOU I  
HAD ALL  
I  
COULD DO TO 
ATTEND TO MY 
TEAM WE  
MUST HAVE 
BEEN QUITE A  
LITTLE 
DISTANCE 
AHEAD <OF THE 
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OTHER TEAM, 
MY TEAM WAS 
A VERY FAST 
WALKING 
TEAM;  
 
LEE CHECKED 
ME UP SEVERAL 
[64] TIMES. I HAD 
TO HOLDON TO 
THE LINES. Q. 
DID HE GIVE 
YOU ANY 
REASONS FOR  
IT ? A. NO SIR, I 
OUTWALKED  
HIM, WE 
WALKED VERY 
FAST. Q. HOW 
MANY TIMES 
DID HE TELL 
YOU NOT TO 
WALK SO FAST ? 
A. SEVERAL 
TIMES. 
HOWARD:  
WHAT 
OCCURRED 
FROM THAT 
POINT ? A. HE 
CALLED TO ME 
TO HALT  
AFTER WE GOT 
OUT OF SIGHT 
OF THE  
CAMP. Q.  
WHO DID ? A. 
JOHN D. LEE.  
 
WHEN WE GOT 
OUT OF SIGHT 
OVER THE HILL  
THERE IS 
WHERE WE 

OTHER TEAM. 
MY TEAM WAS A 
VERY FAST 
WALKING  
TEAM.  
 
LEE CHECKED 
ME UP SEVERAL 
TIMES. I HAD  
TO HOLD ON TO 
THE LINES.  
DID HE GIVE 
YOU ANY 
REASONS FOR 
IT? NO, SIR. I 
OUTWALKED [336] 
HIM. WE 
WALKED VERY 
FAST. HOW 
MANY TIMES 
DID HE TELL 
YOU NOT TO 
WALK SO FAST? 
SEVERAL  
TIMES. BY 
HOWARD— 
WHAT 
OCCURRED 
FROM THAT 
POINT? HE 
CALLED TO ME 
TO HALT  
AFTER WE GOT 
OUT OF SIGHT 
OF THE  
CAMP.  
WHO DID?  
JOHN D. LEE.  
 
WHEN WE GOT 
OUT OF SIGHT, 
OVER THE HILL, 
THERE IS  
WHERE WE 

OTHER TEAM. 
MY TEAM WAS A 
VERY FAST 
WALKING  
TEAM—VERY 
LIVELY TEAM. 
LEE CHECKED 
ME UP SEVERAL 
TIMES. I HAD  
TO HOLD ON TO 
THE LINES. Q. 
DID HE GIVE 
YOU ANY 
REASONS FOR 
IT? A. YES, I 
OUT-WALKED  
HIM. WE 
WALKED VERY 
FAST. Q. HOW 
AMANY TIMES  
DID HE TELL 
YOU BNOT TO 
GO SO FAST? 
A. SEVERAL 
TIKMES. 
 
Q. WHAT 
OCCURRED 
FROM THAT 
POINT? A. HE 
CALLED ME  
TO HALT  
AFTER WE GOT 
OUT OF SIGHT 
OF THE OF THE 
CAMP? [37] Q. 
WHO DID? A. 
JOHN D. LEE, 
AND  
WHEN WE GOT  
 
OVER THE HILL  
 
WE  

OTHER TEAM.> 
MY TEAM WAS 
VERY FAST 
WALKING  
TEAM VERY 
LIVELY TEAM 
LEE CHECKED 
ME UP SEVERAL 
TIMES I HAD  
TO HOLD ON TO 
THE LINES  
DID HE GIVE 
YOU ANY 
REASON FOR  
IT [space] YES I 
OUT WALKED  
HIM [space] WE  
WALKED VERY 
FAST HOW 
MANY TIMES 
DID HE TELL 
YOU NOT TO  
GO SO FAST 
[space] SEVERAL  
TIMES [space] 
WHAT DID YOU 
WHAT 
OCCURRED 
FROM THAT 
POINT? HE 
CALLED ME  
TO “HALT” 
AFTER WE GOT 
OUT OF SIGHT 
OF THE  
CAMP  
<WHO DID> 
JOHN D. LEE 
[space] AND 
WHEN WE GOT  
 
OVER THE HILL 
THERE IS[?]  
WE  
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PASSED OUT OF 
SIGHT OF 
EVERYTHING.  
 
 
 
 
 
 
 
THERE IS A 
RISING GROUND 
ABOUT THERE. 
WE WERE THIS 
SIDE OF IT AND 
EVERYTHING 
BACK TOWARDS 
THE EMIGRANTS 
WAS OUT OF 
SIGHT.  
WHEN WE GOT 
TO THIS PLACE 
LEE ORDERED 
ME TO HALT. AT 
THAT INSTANT  
I  
HEARD THE 
SOUND OF A 
GUN. I TURNED 
AND LOOKED 
OVER MY 
SHOULDER, AND 
LEE HAD HIS 
GUN TO HIS 
SHOULDER, AND 
WHEN  
 
THE GUN HAD 
EXPLODED I 
SAW WHAT I 
THINK WAS A 
WOMAN FALL 
BACKWARDS. I 
HAD TO TEND 

PASSED OUT OF 
SIGHT OF 
EVERYTHING.  
 
 
 
 
 
 
 
THERE IS A 
RISING GROUND 
THERE.  
WE WERE THIS 
SIDE OF IT, AND 
EVERYTHING 
BACK TOWARDS 
THE EMIGRANTS 
WAS OUT OF 
SIGHT.  
WHEN WE GOT 
TO THIS PLACE 
LEE ORDERED 
ME TO HALT. AT 
THAT INSTANT  
I  
HEARD THE 
SOUND OF A 
GUN. I TURNED 
AND LOOKED 
OVER MY 
SHOULDER, AND 
LEE HAD HIS 
GUN TO HIS 
SHOULDER, AND 
WHEN  
 
THE GUN HAD 
EXPLODED I 
SAW, I  
THINK IT WAS A 
WOMAN, FALL 
BACKWARDS. I 
HAD TO ‘TEND 

PASSES OUT OF 
SIGHT OF 
EVERYTHING.  
 
 
 
 
 
 
 
THERE IS A 
RISING GROUND 
THERE,  
WE WAS THIS 
SIDE OF IT, AND 
EVERYTHING 
BACK TOWARDS 
THE EMIGRANTS 
WAS OUT OF 
SIGHT; BUT 
WHEN LEE GOT 
AT THIS PLACE 
LEE ORDERED 
ME TO HALT. AT 
THAT INSTANT  
I  
HEARD THE 
SOUND OF A 
GUN. I TURNED 
AND LOOKED 
OVER MY 
SHOULDER AND 
LEE HAD HIS 
GUN TO HIS 
SHOULDER, AND 
ABOUT WHEN  
 
THE GUN HAD 
EXPLODED I 
SAW, I  
THINK I SAW A 
WOAMAN FALL 
BACKWARDS. I 
HAD TO ATTEND 

PASSED OUT OF 
SIGHT OF 
EVERYTHING 
THAT 
VIEW/FEW[?] 
THEY/HAVE[?] 
PR/BR/APPEAR/B
EAR[?] DOWN ON 
THE EMIGRANT 
MEADOWS 
THERE IS A 
RISING GROUND 
THERE  
WE WAS THIS 
SIDE IT AND 
EVERYTHING 
BACK TOWARDS 
EMIGRANTS 
WAS OUT OF 
SIGHT BUT 
WHEN WE GOT 
AT THIS PLACE 
LEE ORDERED 
ME TO HALT 
<INSTANT> 
INSTANT[?] I 
HEARD  
SOUND OF  
GUN I TURNED 
AND LOOKED 
OVER MY 
SHOULDER AND 
LEE HAD HIS 
GUN TO HIS 
SHOULDER AND 
ABOUT WHEN 
EXPLOSIONS[?] 
THE GUN HAD 
EXPLODED I 
SAW HIM HER <I  
THINK IT WAS 
WOMAN> FALL 
BACKWARDS I 
HAD TO ATTEND 
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TO MY TEAM AT 
THAT TIME. 
 
 
Q. WHO 
DISCHARGED 
THAT GUN ? A. 
JOHN D. LEE 
MUST HAVE 
DISCHARGED IT. 
Q. DID HE HOLD 
IT IN HIS  
HAND ? A.  
YES SIR, HE 
MUST HAVE HIT 
HER IN THE 
BACK OF THE 
HEAD. SHE FELL 
IMMEDIATELY. 
Q. GO ON ?  
A. I TURNED 
AROUND, AND 
IT SEEMED 
THAT I  
HEARD  
SOUNDS OF 
STRIKING WITH 
A HEAVY 
INSTRUMENT  
 
LIKE A GUN 
WOULD MAKE, 
BUT I NEVER 
SAW ANY 
STRIKING DONE, 
BUT I TURNED 
AROUND TO THE 
OTHER SIDE A 
FEW MINUTES 
AFTER- [65] 
WARDS, AND 
SAW LEE DRAW 
HIS PISTOL AND 
SHOOT FROM 

TO MY TEAM AT 
THE TIME. 
 
 
WHO 
DISCHARGED 
THAT GUN? 
JOHN D. LEE 
MUST HAVE 
DISCHARGED IT. 
DID HE HOLD  
IT IN HIS  
HAND? YES,  
SIR. HE  
MUST HAVE HIT 
HER IN THE 
BACK OF THE 
HEAD. SHE FELL 
IMMEDIATELY. 
GO ON.  
I TURNED 
ROUND.  
IT SEEMED TO 
ME LIKE I 
HEARD  
SOUNDS OF 
STRIKING WITH 
A HEAVY 
INSTRUMENT,  
 
LIKE A GUN 
WOULD MAKE, 
BUT I NEVER 
SAW ANY 
STRIKING DONE. 
BUT I TURNED 
ROUND TO THE 
OTHER SIDE A 
FEW MINUTES 
AFTERWARDS, 
AND  
SAW LEE DRAW 
HIS PISTOL AND 
SHOOT FROM 

TO MY TEAM AT 
THE TIME BUT IT 
SOUNDED TO 
ME—  
Q. WHO 
DISCHARGED 
THAT GUN? A. 
JOHN D. LEE 
MUST HAVE 
DISCHARGED IT. 
Q. DID HE HOLD 
IT IN HIS  
HAND? A.  
YES, SIR, HE 
MUST HAVE HIT 
HER IN THE 
BACK OF THE 
HEAD. SHE FELL 
IMMEDAIATELY. 
Q. GO ON.  
A. I TURNED 
AROUND.  
IT SOUNDED TO 
ME AS IF I 
HEARD A 
SOUND OSF 
STRIKING WITH 
A HEAVY 
INSTRUMENT,, 
SOMETHING 
LIKE A GUN 
WOULD MEAKE; 
BUT I NEVER 
SAW ANY 
STRIKING DONE; 
BUT I TURNED 
AROUND TO THE 
OTHER SIDE, A 
FEW MOMENTS 
AFTERWARDS 
AND  
SAW LEE DRAW 
HIS PISTOL AND 
SHOOT FROM 

TO MY TEAM AT 
THE TIME BUT IT 
SOUNDED TO 
ME–—— [space] 
WHO 
DISCHARGED 
THAT GUN  
JOHN D. LEE 
MUST HAVE 
DISCHARGED IT 
DID HE HOLD  
IT IN/ON HIS [[48]] 
BEING[?]  
YES SIR  
MUST HAVE HIT 
HER AT THE 
BACK OF THE 
HEAD SHE FELL 
IMMEDIATELY. 
[space] GO ON? 
[space] I TURNED 
AROUND BACK 
IT SOUNDED TO 
ME AS IF I 
HEARD A 
SOUND OF 
STRIKING WITH 
A HEAVY 
INSTRUMENT 
SOMETHING 
LIKE A GUN 
WOULD MAKE 
BUT I NEVER 
SAW ANY 
STRIKING DONE 
BUT I TURNED 
AROUND TO THE 
OTHER SIDE A 
FEW MOMENTS 
AFTERWARDS 
AND  
SAW LEE DRAW 
HIS PISTOL AND 
SHOOT FROM 
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TWO TO THREE 
IN THE HEAD OF 
THOSE WHO 
WERE IN THE 
WAGON. Q. DID 
HE KILL THEM ? 
A. HE MUST 
HAVE KILLED 
THEM. Q.  
WHAT WERE 
THOSE  
HE SHOT, MEN, 
WOMEN OR 
CHILDREN ? 
A. MEN AND 
WOMEN. Q. AND 
THEY FELL OFF 
UNDERNEATH 
THE WAGON, 
THEN AND 
THERE ? A. I 
COULD NOT  
SAY THEN AND 
THERE, BUT 
THEY MUST 
HAVE BEEN ALL 
KILLED.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. DID  
YOU GO BACK 
AT ALL ? A. NO 
SIR. Q. NEVER 
WANTED  
TO GO BACK ? A. 
NO SIR, NEVER. 
Q. WHO  
FIRED THE FIRST 

TWO TO THREE 
IN THE HEAD OF 
THOSE WHO 
WERE IN THE 
WAGON. DID  
HE KILL THEM? 
HE MUST  
HAVE KILLED 
THEM.  
WHAT WERE 
THOSE  
HE SHOT—MEN, 
WOMEN OR 
CHILDREN?  
MEN AND 
WOMEN. AND 
THEY FELL OFF 
UNDERNEATH 
THE WAGON, 
THEN AND 
THERE? I  
COULD NOT  
SAY THEN AND 
THERE.  
THEY MUST 
HAVE BEEN ALL 
KILLED. 
 
 
 
 
 
 
 
 
DID  
YOU GO BACK 
AT ALL? NO,  
SIR. NEVER 
WANTED  
TO GO BACK? 
NO, SIR—NEVER. 
WHO  
FIRED THE FIRST 

TWO TO THREE 
IN THE HEAD, OF 
THOSE THAT 
WAS IN MY 
WAGON. Q. DID 
HE KILL THEM? 
A. HE MUST 
HAVE KILLED 
THEM. Q.  
WHO WERE 
THOESE THAT 
HE SHOT? 
 
 
A. MAN AND 
WOMAN. 
Q. WERE ALL  
IN THAT  
WAGON KILLED 
THEN AND 
THERE? A. I 
COULFD NOT 
SAY THEN AND 
THERE;  
THEY MUST 
HAVE BEEN ALL 
KILLED.  
[38] Q.  
DID THEY DIE 
RIGHT TYERE 
OR RATHER 
AFTER THE ACT 
WAS 
COMMITTED? A. 
I COULD NOT 
TELL. Q. DID 
YOU GO BACK 
AT ALL? A. NO, 
SIR. Q. Q. NEVER 
WANTED  
TO GO BACK? A. 
NO, SIR, NEVER. 
Q. QWHO  
FIRED THE FIRST 

TWO TO 3  
IN THE HEAD OF 
THOSE THAT 
WAS IN MY 
WAGON <DID  
HE KILL THEM?> 
HE MUST  
HAVE KILLED 
THEM [space] 
WHO WERE 
THOSE  
HE SHOT [space]  
 
 
MEN AND 
WOMEN WERE 
ALL THE PEOPLE 
IN YOUR 
WAGON KILLED 
THEN AND 
THERE [space] I  
COULD NOT  
SAY THEN AND 
THERE  
THEY MUST 
HAVE BEEN ALL 
KILLED [space] 
BY YOUR OWN 
DID THEY DIE 
RIGHT THERE 
OR RATHER 
AFTER ACT  
 
COMMITTED 
I COULD NOT 
TELL [space] DID  
YOU GO BACK 
AT ALL NO  
SIR NEVER 
[space] WANTED 
TO GO BACK  
NO SIR NEVER 
[space] WHO 
FIRED THE FIRST 
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GUN, WHICH 
WAS THE FIRST 
GUN FIRED ? A. 
IT WOULD BE 
IMPOSSIBLE FOR 
ME TO TELL; 
THE FIRST GUN I 
HEARD WAS 
THE FIRST GUN 
FIRED RIGHT AT 
THE BACK OF 
ME THAT 
ATTRACTED  
MY ATTENTION. 
Q. YOU  
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN 
IN LEE’S  
HANDS ? A. YES 
SIR, THAT WAS  
THE FIRST GUN I 
HEARD.  
Q. WERE THERE 
IMMEDIATELY 
FOLLOWING 
VOLLEYS OF 
FIRING ? A.  
YES SIR, I 
HEARD FIRING 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS. 
Q. WAS THAT 
THE SIGNAL TO 
BEGIN FIRING ? 
A. YES SIR,  
THAT WAS THE  
BEGINNING. 
Q. HOW LONG 
AFTER LEE 
TOLD YOU TO 
HALT WAS THAT 
FIRING ? [66] A. IT 
WAS INSTANTLY 

GUN—WHICH 
WAS THE FIRST 
GUN FIRED?  
IT WOULD BE 
IMPOSSIBLE FOR 
ME TO TELL. 
THE FIRST GUN I 
HEARD WAS  
THE FIRST GUN 
FIRED RIGHT AT 
THE BACK OF 
ME THAT 
ATTRACTED  
MY ATTENTION. 
YOU  
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN  
IN LEE’S  
HANDS? YES, 
SIR; THAT WAS  
THE FIRST GUN I 
HEARD. 
WERE THERE 
IMMEDIATELY  
 
VOLLEYS OF 
FIRING?  
YES, SIR; I 
HEARD FIRING 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS. 
WAS THAT  
THE SIGNAL TO 
BEGIN FIRING? 
YES, SIR,  
THAT WAS THE  
BEGINNING. 
[337] HOW LONG 
AFTER LEE  
TOLD YOU TO 
HALT WAS THAT 
FIRING? IT  
WAS INSTANTLY 

GUN?—WHICH 
WAS THE FIRST 
GUN FIRED? A. 
IT WOULD BE 
IMPOSSIBLE FOR 
ME TO SAY.  
THE FIRST GUN I 
HEARD WAS 
THIS GUN  
FIRED AT  
THE BACK OF 
ME, THAT 
ATTREAACTED 
MY ATTENTION. 
Q. YOU  
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN 
IN LEE’S 
HANDS? A. YES, 
SIR, THAT IS  
THE FIRST GUN I 
HREARD.  
Q. WAS THERE 
IMMEDIATELY  
 
VOLLEYS OF 
FIRING? A.  
YES, SIR. I 
HEARD FIRING 
IMMEDAIATELY 
AFTERWARDS. 
Q. WAS THAT 
THE SIGNAL TO 
BEGIN FIRING? 
A. YES, SIR, 
THAT WAS TH4E 
BEGINNING. 
Q. HOW LONG 
AFTER LEE 
TOLD YOU TO 
HALT WAS THAT 
FIRING? A. IT 
WAS INSTANTLY 

GUN WHICH 
WAS THE FIRST 
GUN FIRED  
IT WOULD BE 
IMPOSSIBLE FOR 
ME TO SAY  
THE FIRST GUN I 
HEARD WAS 
THIS GUN  
FIRED AT  
THE BACK OF 
ME THAT 
ATTRACTED  
MY ATTENTION 
[space] YOU 
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN 
IN LEE’S  
HAND <YES  
SIR> THIS IS  
THE FIRST GUN I 
HEARD [space] 
WAS THERE 
IMMEDIATELY  
 
VOLLEYS OF 
FIRING [space] 
YES SIR I  
HEARD FIRING 
IMMEDIATELY 
AFTERWARDS 
WAS THAT  
THE SIGNAL TO 
<BEGIN FIRING> 
[space] YES SIR  
THAT WAS THE  
BEGINNING 
HOW LONG 
AFTER LEE 
TOLD YOU TO 
HALT WAS THAT 
FIRING IT  
WAS INSTANTLY 
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DONE. 
 
 
 
 
Q. AND YOU 
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN ? 
A. YES SIR.  
CROSS -  
EXAMINED. 
Q. YOU SAY 
THAT YOU GOT 
YOUR ORDERS 
FROM HIGBEE 
TO GO DOWN 
THERE ? A. YES, 
I BELIEVE IT 
WAS FROM 
HIGBEE, BUT I 
AM NOT  
SURE, I AM 
ALMOST 
POSITIVE  
IT WAS FROM 
HIM THOUGH. Q. 
DID HIGBEE GO 
WITH YOU ? A. I 
DON’T 
RECOLLECT. 
 
 
 
Q. WHERE  
DID YOU CAMP 
THAT NIGHT ? 
A. ON THE 
MEADOWS. 
 
 
 
Q. HOW MANY 
MEN WERE 

DONE. 
 
 
 
 
AND YOU 
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN? 
YES, SIR.  
CROSS 
EXAMINED—
YOU SAY  
THAT YOU GOT 
YOUR ORDERS 
FROM HIGBEE 
TO GO DOWN 
THERE?  
I BELIEVE IT 
WAS FROM 
HIGBEE, BUT I 
AM NOT  
SURE. I AM 
ALMOST 
POSITIVE  
IT WAS FROM 
HIM.  
DID HIGBEE GO 
WITH YOU? I 
DON’T 
RECOLLECT. 
 
 
 
WHERE  
DID YOU CAMP  
THAT NIGHT?  
ON THE 
MEADOWS. 
 
 
 
HOW MANY  
MEN WERE 

DONE. 
 
 
 
 
Q. AND YOU 
LOOKED 
AROUNFD AND 
SAW THE GUN? 
A. YES, SIR.  
Q.ROSS-
EXAMINATION. 
Q. YOU SAY  
YOU GOT  
YOUR ORDERS 
FROM HIGBEE 
TO GO DOWN 
THERE? A.  
I BELIEVE IT 
WAS FROM 
HIGBEE, BUT I 
AM NOR  
SURE. I AM 
ALMOST 
POSITIVE IT 
WAS FROM HIM. 
Q.  
DID HIGBEE GO 
WITH YOU? A. I 
DON’T 
RECOLLECT. 
 
 
 
Q. WHERE  
DID YOU CAMP 
THAT NIGHT? A. 
ON THE 
MEADOWS. 
 
 
 
Q. HOW MANY 
MEN WERE 

DONE [[49]] 
SIMULTANEOUS
LY WITH THE 
HALT COMING 
REPORT [space] 
AND YOU 
LOOKED 
AROUND AND 
SAW THE GUN 
YES SIR [space] 
CROSS-
EXAMINATION 
[space] YOU SAY  
THAT YOU GOT 
YOUR ORDERS 
FROM HIGBEE 
TO GO DOWN 
THERE  
I BELIEVE IT 
WAS FROM 
HIGBEE BUT I 
AM NOT 
ALMOST NOT 
ALMOST 
POSITIVE  
IT WAS FROM 
HIM  
DID HIGBEE GO 
WITH YOU I 
DON’T 
RECOLLECT DID 
YOU SEE HIM 
DOWN THERE 
UPON GROUND 
[space] WHERE 
DID YOU CAMP 
THAT NIGHT  
ON THE 
MEADOWS 
(WERE THEY 
DID/HAD[?] THE I 
AM SURE) [space] 
HOW MANY 
MEN WERE 
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THERE ? A. I 
COULD NOT 
SAY. Q.  
ABOUT HOW 
MANY  
WERE THERE ? 
A. I COULD NOT 
GIVE IT 
BECAUSE I 
WENT IN THE 
DARK AND HAD 
MY TEAM TO 
HUNT NEXT 
MORNING. I 
TURNED THEM 
OUT AND IT 
TOOK UP ALL 
MY ATTENTION . 
Q. NEXT 
MORNING HOW 
MANY MEN DID 
YOU SEE  
THERE ? A. I 
DON’T 
RECOLLECT 
ANYTHING 
ABOUT IT. Q. 
YOU DID NOT 
SEE ANYBODY 
THERE  
EXCEPT 
YOURSELF AND 
JOHN D. LEE 
AND THE MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG, DID 
YOU ? A. I SAW 
A GOOD MANY 
THERE, BUT 
THEY WERE 
STRANGERS TO 
ME. Q. YOU 
CAN’T TELL 
ABOUT HOW 

THERE? I  
COULD NOT 
SAY.  
ABOUT HOW 
MANY MEN 
WERE THERE?  
I COULD NOT 
GIVE IT, 
BECAUSE I 
WENT IN THE 
DARK, AND HAD 
MY TEAM TO 
HUNT NEXT 
MORNING. I 
TURNED THEM 
OUT, AND IT 
TOOK UP ALL 
MY ATTENTION. 
NEXT  
MORNING HOW 
MANY MEN DID 
YOU SEE  
THERE? I  
DON’T 
RECOLLECT 
ANYTHING 
ABOUT IT. 
YOU DID NOT 
SEE ANYBODY 
THERE  
EXCEPT 
YOURSELF, AND 
JOHN D. LEE, 
AND THE MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG, DID 
YOU? I SAW  
A GOOD MANY 
THERE, BUT 
THEY WERE 
STRANGERS TO 
ME. YOU  
CAN’T TELL 
ABOUT HOW 

THERE. A. I 
COULD NOT 
SAY. [39] Q. 
ABOUT HOW 
MANY? 
 
A. I COULD NOT 
GIVE A GUESS.  
I  
WENT IN AT 
DARK AND HAD 
MY TEAM TO 
HUNT THE NEXT 
MORNING. I 
TURNED THEM 
OUT AND IT 
TOOK UP ALL 
MY ATTENTION. 
Q. NEXT 
MORNING HOW 
MANY MEN DID 
YOU SEE 
THERE? A. I 
DON’RT 
RECOLLECT 
ANYTHING 
ABOUT IT. Q. 
DIDN’T  
SEE ANYBODY 
ELSE THERE 
EXCEPT 
YOURSELF AND 
JOHN D. LEE, 
AND THIS MAN 
THAT CARRIED 
THE FLAG, DID 
YOU? A. I SAW A 
GOOD MANY 
THERE BUT 
THEY WERE ALL 
STRANGERS TO 
KME. Q. YOU 
CANT TELL  
HOW  

THERE I  
COULD NOT  
SAY  
ABOUT HOW 
MANY  
 
I COULD NOT 
GIVE A GUESS  
I  
WENT IN IN THE 
DARK AND HAD 
MY TEAM TO 
HUNT NEXT 
MORNING—[?] 
TURNING THEM 
OUT AND IT 
TOOK UP ALL 
MY ATTENTION 
[space] NEXT  
MORNING HOW 
MANY MEN DID 
YOU SEE  
THERE I  
DON’T 
RECOLLECT 
ANYTHING 
ABOUT IT. [space] 
DIDN’T  
SEE ANYBODY 
THERE  
EXCEPT 
YOURSELF AND 
JOHN D. LEE 
AND THIS MAN 
THAT CARRIED  
FLAG  
[space] I SAW  
A GOOD MANY 
THERE BUT  
 
STRANGERS 
[space] YOU  
CAN’T TELL  
[space] 
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MANY WERE 
THERE ? A. I 
MIGHT IF I HAD 
COUNTED THEM 
AND IMPRESSED 
MY MEMORY 
WITH IT. Q. DO 
YOU THINK 
THERE WAS 
ANYTHING YOU 
SAW  
 
 
DURING THE 
TIME YOU WERE 
ABSENT FROM 
HOME BUT 
WHAT IS 
BURNED  
INTO  
YOUR MEMORY, 
SO THAT IT IS [67] 
IMPOSSIBLE FOR 
YOU TO FORGET 
IT ? A. YES SIR, A 
NUMBER OF 
THINGS. 
 
Q. ONE OF  
THE  
PRINCIPAL 
THINGS THAT 
YOU CANNOT 
RECOLLECT IS 
THE NAMES OF 
YOUR  
FRIENDS WHO 
WERE THERE ? 
A. I DON’T 
KNOW THAT I 
HAD ANY 
FRIENDS THERE 
ANY MORE 
THAN I HAVE 

MANY WERE 
THERE? I  
MIGHT IF I HAD 
COUNTED THEM, 
AND IMPRESSED 
MY MEMORY 
WITH IT. DO  
YOU THINK 
THERE IS 
ANYTHING YOU 
SAW,  
 
 
DURING THE 
TIME YOU WERE 
ABSENT FROM 
HOME, BUT 
WHAT IS 
BURNED  
INTO  
YOUR MEMORY, 
SO THAT IT IS 
IMPOSSIBLE FOR 
YOU TO FORGET 
IT? YES, SIR, A 
NUMBER OF 
THINGS. 
 
ONE OF  
THE  
PRINCIPAL 
THINGS THAT 
YOU CANNOT 
RECOLLECT IS 
THE NAMES OF 
YOUR  
FRIENDS WHO 
WERE THERE?  
I DON’T  
KNOW THAT I 
HAD ANY 
FRIENDS THERE, 
ANY MORE 
THAN I HAVE 

MANY? 
A. I  
MIGHT IF I HAD 
COUNTED THEM 
OR IMPRESSED 
MY MEMORY 
WITH IT. Q. DO 
YOU THINK 
THERE IS 
ANYTHING YOU 
SAW FROM 
FROM THE TIME 
YOU LEFT HOME 
DURING THE 
TIME YOU WERE 
ABSENT FROM 
HOME, BUT 
WHAT HAD 
BEEN BURNED 
INTO  
YOUR MEMORY, 
SO THAT IT IS 
IMPOSSIBLE FOR 
YOU TO FORGET 
IT? A. YES, SIR, A 
NUMBER OF 
THINGS. 
 
Q. ONE OF  
THE 
PARTICULAR 
THINGS THAT 
YOU CANNOT 
RECOLLECT IS 
THE NAMES OF 
ANY OF YOUR 
FRIENDS THAT 
WERE THERE? 
A. I DON’T 
KNOW THAT I 
HAD ANY 
FRIENDS THERE 
ANY MORE 
THAN I HAVE 

 
I  
MIGHT IF I HAD 
COUNTED THEM 
OR IMPRESSED 
MY MEMORY 
WITH [space] DO  
YOU THINK 
FROM THIS/—[?] 
ANYTHING YOU 
SAW  
 
 
DURING THE 
TIME YOU WAS 
ABSENT FROM 
HOME BUT 
WHAT HAS 
BEEN BURNED 
INTO  
YOUR MEMORY 
SO THAT IS IT IS 
IMPOSSIBLE FOR 
YOU TO FORGET 
[space] YES SIR A 
NUMBER OF 
THINGS I DO 
NOT KNOW IT 
[space] ONE OF 
THE 
PARTICULAR 
THINGS THAT 
YOU CANNOT 
RECOLLECT  
THE NAMES OF 
ANY OF YOUR 
FRIENDS THAT 
WAS THERE  
I DON’T  
KNOW THAT I 
HAD ANY 
FRIENDS THERE 
ANY MORE 
THAN I  
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HERE. Q. CAN 
YOU GIVE ME 
THE NAMES OF 
ANY OF THE 
MEN THAT YOU 
SAW  
THERE THAT 
DAY ? A. WELL 
SIR, I  
COULD NOT 
REALLY 
RECOLLECT,  
I  
SUPPOSE NOT. I 
MIGHT IF I WAS 
TO SIT DOWN 
AND  
THINK FOR A 
WHILE; A 
LITTLE THING 
LIKE THAT  
YOU WOULD 
NOT  
RECOLLECT 
YOURSELF. 
 
Q. WILL  
YOU PLEASE 
TELL ME  
THE NAMES  
OF  
THE  
PARTIES  
 
 
THAT WERE  
PRESENT ON 
THE  
GROUND AT  
THE TIME YOU 
STARTED TO 
DRIVE DOWN TO 
THE EMIGRANT 
CAMP ? A. IT IS 

HERE. CAN  
YOU GIVE ME 
THE NAMES OF 
ANY OF THE 
MEN THAT YOU 
SAW  
THERE THAT 
DAY? WELL,  
SIR, I  
COULD NOT 
REALLY 
RECOLLECT.  
I  
SUPPOSE NOT? I 
MIGHT IF I WAS 
TO SIT DOWN 
AND  
THINK FOR A 
WHILE. A  
LITTLE THING 
LIKE THAT  
YOU WOULD 
NOT 
RECOLLECT. 
 
 
WILL  
YOU PLEASE 
TELL ME  
THE NAMES  
OF  
THE  
PARTIES  
 
 
THAT WERE  
PRESENT ON 
THE  
GROUND, AT 
THE TIME YOU 
STARTED TO 
DRIVE DOWN TO 
THE EMIGRANT 
CAMP? IT IS 

HERE. Q. CAN 
YOU GIVE US 
THE NAMES OF 
ANY OF THE 
MEN THAT YOU 
SAW AROUND 
THERE THAT 
DAY? A. WELL, 
SIR, I REALLY 
COULD NOT  
 
RECOLLECT.  
I  
SUPPOSE NOT; I 
MIGHT IF I WAS 
TO SIT DOWN 
AND  
THINK FOR A 
WHILE. A  
LITTLE THING 
LIKE THAT  
YOU WOULD 
NOT 
RECOLLECT. 
 
 
Q. WILL  
YOU PLEASE 
TELL ME THEN, 
SIR, THE NAMES 
OF ANY THAT 
WERE OF THE 
PARTIES  
 
 
THAT WERE 
THERE PRESENT 
ON THE 
GOROUND AT 
THE TIME YOU 
STARTED TO 
DRIVE DOWN TO 
THE EMIGRANT 
CZAMP? A. IT IS 

HERE CAN  
YOU GIVE US 
THE NAME OF 
ANY OF THE 
MEN YOU  
SAW AROUND 
THERE THAT 
DAY WELL  
SIR I —[?] 
COULD NOT  
 
RECOLLECT 
THEM [space] I 
SUPPOSE NOT I 
MIGHT IF I WAS 
TO SIT DOWN TO 
DMTION[?] TO 
THINK FOR A 
[[50]] LSS/MSS[?] 
[space] LITTLE 
MATTER OF 
THAT KIND YOU 
WOULD NOT  
<RECOLLECT> ~ 
OBJECTION— 
[space] COURT: 
[space] WILL 
YOU PLEASE 
TELL ME THEN 
SIR THE NAMES 
OF THE  
 
PARTIES  
THAT WERE OF 
THE PARTIES 
THAT WERE 
THERE PRESENT 
ON THE 
GROUND AT  
THE TIME YOU 
STARTED TO 
DRIVE DOWN TO 
THE EMIGRANT 
CAMP IT IS 
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IMPOSSIBLE FOR 
ME TO DO IT. Q. 
HOW MANY 
MEN WERE 
THERE IN SIGHT 
AT  
THE TIME YOU 
STARTED TO 
DRIVE DOWN, 
OF YOUR 
FRIENDS— 
PARTIES FROM 
CEDAR CITY  
OR  
ELSEWHERE ? 
A. WELL SIR,  
I COULD  
NOT SAY, I 
DON’T 
RECOLLECT 
SEEING ANY OF 
THEM. I  
WAS TOO MUCH 
ABSORBED IN 
MY TEAM AND 
IN MY OWN 
SURROUNDINGS. 
Q. WHAT 
CAUSED YOU TO 
BE SO MUCH 
ABSORBED -- ) 
<A> ANY MAN 
THAT HAS A 
TEAM TO 
ATTEND TO 
UNDER 
CIRCUMSTANCE
S OF FIRING OF 
GUNS ? Q.  
WERE THERE 
ANY GUNS 
FIRING THEN ? 
A. NOT  
THEN.  

IMPOSSIBLE FOR 
ME TO DO IT. 
HOW MANY  
MEN WERE  
IN SIGHT  
AT  
THE TIME YOU 
STARTED TO 
DRIVE DOWN—
OF YOUR 
FRIENDS, 
PARTIES FROM 
CEDAR CITY  
OR  
ELSEWHERE? 
WELL, SIR,  
I COULD  
NOT SAY. I 
DON’T 
RECOLLECT 
SEEING ANY OF 
THEM. I  
WAS TOO MUCH 
ABSORBED IN 
MY TEAM AND 
IN MY OWN 
SURROUNDINGS. 
WHAT  
CAUSED YOU TO 
BE SO MUCH 
ABSORBED? 
ANY MAN  
THAT HAS A 
TEAM TO 
ATTEND TO 
UNDER 
CIRCUMSTANCE
S OF FIRING OF 
GUNS— [338] 
WERE  
ANY GUNS 
FIRING THEN?  
NOT  
THEN. 

IMPOSSIBLE FOR 
ME TO DO IT. Q. 
HOW MANY 
MEN WERE  
IN SIGHT OF THE 
WAGONS AT 
THE TIME YOU  
 
DROVE DOWN 
TO YOUR 
FRIENDS— 
PARTIES FRONM 
CEDAR CITY  
OR  
ELSEWHERE? 
A. WELL, SIR,  
I COULD  
NOT SAY; I 
DON’T 
RECOLLECT 
SEENING ANY 
OF THEM. [40] I 
WAS TOO MUCH 
ABSORBED IN 
MY TEAM AND 
MY OWN 
SURROUNDINGS. 
Q. WHAT  
MADE YOU  
BE  
ABSORBED?  
A. ANY MAN 
THAT HAS A 
TEAM TO 
ATTEND TO 
UNDER 
SCIRCUMSTANC
ES OF FIRING OF 
GUNS—Q.  
WERE  
ANY GUNS 
FIRING THE?N-? 
A. Q. NOT 
THEMN.  

IMPOSSIBLE FOR 
ME TO DO SO 
HOW MANY 
MEN WERE  
IN SIGHT OF THE 
WAGONS AT 
THE TIME YOU  
 
DROVE DOWN? 
OF YOUR 
FRIENDS 
PARTIES FROM 
CEDAR CITY 
AND 
ELSEWHERE 
WELL SIR I 
DON’T I COULD 
NOT SAY I 
DON’T 
RECOLLECT 
SEEING ANY OF 
THEM I  
WAS TOO MUCH 
ABSORBED IN 
MY TEAM AND 
MY OWN 
SURROUNDING 
[space] WHAT  
MADE YOU  
BE  
ABSORBED  
ANY MAN  
THAT HAS A 
TEAM TO 
ATTEND TO 
UNDER 
CIRCUMSTANCE
S OF FIRING  
OF GUN ~  
[space] 
ANY GUNS 
FIRING  
NOT  
THEN [space] 
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Q. YOU DID NOT 
GET ROUSED UP 
UNTIL AFTER 
THEY HAD 
LOADED YOUR 
WAGON [68]—  
HAD ANYTHING 
HAPPENED TO 
EXCITE YOU 
PREVIOUS TO 
THE LOADING 
UP OF YOUR 
WAGON AT THE 
EMIGRANT 
CAMP ? A. I AM 
NOT AWARE OF 
ANYTHING 
PARTICULAR. 
Q. YOU  
DIDN’T KNOW 
AT THAT TIME 
THAT ANYONE 
WAS TO BE 
KILLED ? A. NO 
SIR. Q. YOU  
HAD NOT EVEN 
HEARD  
THAT ANY ONE 
WAS TO BE 
KILLED ? A. NO 
SIR. Q. YOU 
THOUGHT YOU 
WERE ON AN 
ERRAND OF 
MERCY ? A.  
YES SIR. Q. YOU 
THOUGHT YOU 
HAD GONE  
THERE IN  
GOOD FAITH TO 
HELP THOSE 
EMIGRANTS 
BACK TO CEDAR 
CITY ? A. YES 

YOU DID NOT 
GET ROUSED UP 
UNTIL AFTER 
THEY HAD 
LOADED YOUR 
WAGON.  
HAD ANYTHING 
HAPPENED TO 
EXCITE YOU 
PREVIOUS TO 
THE LOADING 
UP OF YOUR 
WAGON AT THE 
EMIGRANT 
CAMP? I AM  
NOT AWARE OF 
ANYTHING 
PARTICULARLY. 
YOU  
DIDN’T KNOW 
AT THAT TIME 
THAT ANY ONE 
WAS TO BE 
KILLED? NO,  
SIR. YOU  
HAD NOT EVEN 
HEARD  
THAT ANY ONE 
WAS TO BE 
KILLED? NO,  
SIR. YOU 
THOUGHT YOU 
WERE ON AN 
ERRAND OF 
MERCY?  
YES, SIR. YOU 
THOUGHT YOU 
HAD GONE  
THERE IN  
GOOD FAITH TO 
HELP THOSE 
EMIGRANTS 
BACK TO CEDAR 
CITY? YES,  

Q. YOU DID NOT 
GET ROUSED 
UNTIL AFTER 
YOU THEY HAD 
LOADED YOUR 
WAGON.  
HAD NOTHING 
HAPPENED TO 
EXCITE YOU 
PREVIOUS TO 
THE LOADING 
UP OF YOUR 
WAGON AT THE 
EMIGRANT 
CAMP? A. I AM 
NOT AWARE OF 
ANYTHING 
PARTICULARLY. 
Q. YOU  
DIDN’T KNOW 
AT THAT TIME 
THAT ANYONE 
WAS TO BE 
KILLED? A. NO., 
SIR. Q. YOU 
HADN’T  
HEARD  
THAT ANYBODY 
WAS TO BE 
KILLED? A. NO, 
SIR. Q. YOU 
THOUGHT YOU 
WERE ON AN 
ERRAND OF 
MERCY? A. 
UYES, SIR. Q. 
THOUGHT YOU 
HAD GON  
THERE IN  
GOOD FAITH TO 
HELP THOSE 
EMIGRANTS 
BACK TO CEDAR 
CITY? A. YES, 

YOU DID NOT 
GET ROUSED 
UNTIL AFTER  
THEY HAD 
LOADED YOUR 
WAGON [space] 
HAD ANYTHING 
HAPPENED TO 
EXCITE YOU 
PREVIOUS TO 
THE LOADING 
UP OF YOUR 
WAGON AT THE 
EMIGRANT 
CAMP I AM  
NOT AWARE OF 
ANYTHING 
PARTICULARLY 
[space] YOU 
DIDN’T KNOW 
AT THAT TIME 
THAT ANYONE 
WAS TO BE 
KILLED NO  
SIR [space] 
HADN’T  
HEARD ANY 
THAT ANYBODY 
WAS TO BE 
KILLED NO  
SIR [space] 
THOUGHT YOU 
WAS ON AN 
ERRAND OF 
MERCY  
YES SIR 
THOUGHT YOU 
HAD GONE 
GONE THERE IN 
GOOD FAITH TO 
HELP THOSE 
EMIGRANTS 
BACK TO CEDAR 
CITY YES  
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SIR, THAT WAS 
MY 
UNDERSTANDIN
G. Q. YOU HAD 
DRIVEN DOWN 
ACROSS THE 
VALLEY TO THE 
EMIGRANT 
CAMP, AND THE 
ONLY MEN YOU 
SAW DURING 
THAT ENTIRE 
TIME, WERE 
JOHN D. LEE 
AND THIS MAN 
THAT  
CARRIED THE 
FLAG ?  
A. I SAW A  
LOT OF 
EMIGRANTS 
AROUND THERE. 
Q. I AM 
SPEAKING NOW 
OF THE PEOPLE 
WHO LIVED IN 
THAT VICINITY ? 
A. OUTSIDE OF 
THE MEN THAT 
LIVED AT 
CEDAR CITY 
THEY WERE 
STRANGERS TO 
ME, AND I 
COULD NOT 
TELL WHO THEY 
WERE. Q. BUT 
YOU SAW THEM 
THE NIGHT 
BEFORE ? A. NO 
SIR, I DID NOT. 
Q. DIDN’T  
YOU SEE THEM 
ON THE 

SIR, THAT WAS 
MY 
UNDERSTANDIN
G. YOU HAD 
DRIVEN DOWN 
ACROSS THE 
VALLEY TO THE 
EMIGRANT 
CAMP, AND THE 
ONLY MEN YOU 
SAW DURING 
THAT ENTIRE 
TIME WERE 
JOHN D. LEE 
AND THIS MAN 
THAT 
CARRIED THE 
FLAG?  
I SAW A  
LOT OF 
EMIGRANTS 
AROUND THERE.  
I AM 
SPEAKING NOW 
OF THE PEOPLE 
WHO LIVED IN 
THAT VICINITY? 
OUTSIDE OF  
THE MEN THAT 
LIVED AT 
CEDAR CITY, 
THEY WERE 
STRANGERS TO 
ME, AND I 
COULD NOT 
TELL WHO THEY 
WERE.  
YOU SAW THEM 
THE NIGHT 
BEFORE? NO, 
SIR, I DID NOT. 
DIDN’T  
YOU SEE THEM 
ON THE  

SIR, THAT WAS 
MY 
UNDERSTANDIN
G. Q. HAD 
DRIVEN DOWN 
ACROSS THE 
VALLEY TO THE 
EMIGTANT 
CAMP, AND THE 
ONLY MAN YOU 
SAW DURING 
THAT ENTIRE 
TIME WAS  
JOHN D. LEE 
AND THIS MAN 
THAT  
CARRIED THE 
FLAG OF TRUCE. 
A. I ASAW A 
NUMBER OF 
EMIGRANTS 
AROUND THERE. 
I AM  
SPEAKING NOW 
OF MEN  
THAT LIVED IN 
THAT VICINITY, 
OUTSIDE OF  
THE MEN THAT 
LIVED IN  
CEDAR CITY 
THAT WERE 
STRANGERS TO 
ME, AND I 
COULD NOT 
TELL WHO THEY 
WERE. Q.  
YOU SAW THEM 
THE NIGHT 
BEFORE? A. NO, 
SIR, I DID NIOT. 
[41] Q. DIDN’T 
YOU SEE THEM 
IN THE 

SIR THAT WAS 
MY 
UNDERSTANDIN
G [space] HAD 
DRIVEN DOWN 
ACROSS THE 
VALLEY TO THE 
EMIGRANT 
CAMP AND 
ONLY MEN YOU 
SAW DURING 
THAT ENTIRE 
TIME WERE  
JOHN D. LEE 
THIS MAN  
THAT [[51]] 
CARRIED  
FLAG OF TRUCE 
[space] I SAW A 
NUMBER OF 
EMIGRANTS 
AROUND THERE 
I AM  
SPEAKING NOW 
OF THEM  
THAT LIVED IN 
THAT VICINITY 
OUTSIDE OF  
THE MEN THAT 
LIVED IN  
CEDAR CITY 
THEY WERE 
STRANGERS TO 
ME AND I 
COULD NOT 
TELL WHO THEY 
WERE [space] .  
YOU SAW THEM 
THE NIGHT 
BEFORE NO  
SIR I DID NOT 
[space] DIDN’T 
YOU SEE THEM 
IN THE 

© 2016 by Richard E. Turley Jr. All rights reserved. 



	
 

 3541 

RT	
 
	
 

MU	
 BT	
 PS	
 

GROUND 
BEFORE YOU 
STARTED  
TO DRIVE DOWN 
TO THE 
EMIGRANT 
CAMP ? A. I 
COULD NOT SAY 
THAT I DID. I 
DON’T 
RECOLLECT OF 
SEEING ANY 
QUANTITY OF 
MEN WHERE I 
WAS AT ALL. [69] 
Q. YOU DIDN’T 
SEE ANY 
INDIANS  
THAT  
MORNING ? A. 
NO SIR. Q. 
NO INDIANS AT 
THE TIME OF 
THE KILLING ? 
A. I COULD NOT 
SAY ABOUT 
THAT, I  
BELIEVE  
THERE WERE 
INDIANS ALL 
AROUND THERE. 
Q. WELL, WHAT 
DO YOU KNOW ? 
A. I DON’T 
RECOLLECT. 
Q. YOU DO NOT 
RECOLLECT TO 
HAVE SEEN  
ANY INDIANS ? 
A. YES  
SIR, I SAW 
INDIANS 
AROUND THERE, 
BUT AT THE 

GROUND 
BEFORE YOU 
STARTED  
TO DRIVE DOWN 
TO THE 
EMIGRANT 
CAMP? I  
COULD NOT SAY 
THAT I DID. I 
DON’T 
RECOLLECT OF 
SEEING ANY 
QUANTITY OF 
MEN WHERE I 
WAS, AT ALL. 
YOU DIDN’T  
SEE ANY 
INDIANS  
THAT  
MORNING?  
NO, SIR.  
NO INDIANS AT 
THE TIME OF 
THE KILLING?  
I COULD NOT 
SAY ABOUT 
THAT. I  
BELIEVE  
THERE WERE 
INDIANS 
AROUND. 
WELL,  
DO YOU KNOW? 
I DON’T 
RECOLLECT. 
YOU DO NOT 
RECOLLECT TO 
HAVE SEEN  
ANY INDIANS? 
YES,  
SIR, I SAW 
INDIANS 
AROUND THERE, 
BUT AT THE 

MORNING 
BEFORE YOU 
STARTED  
TO DRIVE DOWN 
TO THE 
EMIGRANT 
CAMP? A. I  
CAN NOT SAY 
THAT I DID, I 
DON’T 
RECOLLECT OF 
SEEING ANY 
QUANTITY OF 
MEN WHERE I 
WAS AT ALL. 
Q. YOU DIDN’T 
SEE ANY 
INDIANS AT 
THAT 
MORNING? A. 
NO, SIR. Q.  
NO INDIANS AT 
THE TIME OF 
THE KILLING? A. 
I COULD NOT  
S AY ABOUT 
THAT; I 
BELEIEVE 
THERE WAS 
INDIANS 
AROUND.  
Q. WELL,  
DO YOU KNOW? 
A. I DON’T 
RECOLLECT. 
Q. DON’T 
RECOLLECT OF 
HAVING SEEN 
ANY INDIANS 
AT ALL? A. YES, 
SIR, I SAW 
INDIANS 
AROUND THERE, 
BUT AT THE 

MORNING 
BEFORE YOU 
STARTED OUT 
TO DRIVE DOWN 
<TO THE 
EMIGRANT 
CAMP> I  
CAN NOT SAY 
THAT I DID ~ I 
DON’T 
RECOLLECT OF 
SEEING ANY 
QUANTITY OF 
MEN WHERE I 
WAS AT ALL. 
DIDN’T  
SEE ANY 
INDIANS  
THAT  
MORNING.  
NO SIR [space] 
NO INDIANS AT 
THE TIME OF 
THE KILLING  
I COULD NOT 
SAY TO  
THAT I  
BELIEVE  
THERE WAS 
INDIANS 
AROUND  
WELL  
DO YOU KNOW  
I DON’T 
RECOLLECT 
[space] DON’T 
RECOLLECT OF 
HAVING SEEN 
ANY INDIANS 
AT ALL YES  
SIR I SAW 
INDIANS 
AROUND THERE 
BUT AT THE 
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PRECISE 
MOMENT OF 
TIME I COULD 
NOT SAY.  
 
Q. DID YOU SEE 
MORE THAN 
ONE OR TWO 
INDIANS ? A. I 
SAW A  
GREAT  
MANY INDIANS 
THERE AFTER 
THE FIRING 
COMMENCED. 
Q. WHERE DID 
THOSE INDIANS 
COME FROM ? 
 
 
 
A.  
I DON’T KNOW. 
 
Q.  
WHAT WERE 
THEY DOING ?  
A. I COULD NOT 
TELL. Q.  
DID YOU SEE 
THEM COMMIT 
ANY ACTS OF 
HOSTILITY ? A. I 
DON’T 
RECOLLECT—I 
DON’T DOUBT 
BUT WHAT 
THEY DID, BUT I 
CAN’T 
RECOLLECT OF 
THEIR DOING 
ANYTHING OF 
THE KIND.  
Q. DO YOU 

PRECISE 
MOMENT OF 
TIME I COULD 
NOT SAY.  
 
DID YOU SEE 
MORE THAN 
ONE OR TWO 
INDIANS? I  
SAW A  
GREAT  
MANY INDIANS 
THERE AFTER 
THE FIRING 
COMMENCED. 
WHERE DID 
THOSE INDIANS 
COME FROM?  
 
 
 
 
I DON’T KNOW. 
 
 
WHAT WERE 
THEY DOING?  
I COULD NOT 
TELL. 
DID YOU SEE 
THEM COMMIT 
ANY ACTS OF 
HOSTILITY? I 
DON’T 
RECOLLECT. I 
DON’T DOUBT 
BUT  
THEY DID, BUT I 
CAN’T 
RECOLLECT OF 
THEIR DOING 
ANYTHING OF 
THE KIND. 
YOU 

PRECISE 
MOMENT OR 
TIME I COULD 
NOT SAY.  
 
Q. DID YOU SEE 
MORE THAN 
ONE OT TWO 
INDIANDS? A. I 
SAW A  
GREAT  
MANY INDINANS 
THERE AFTER 
THE FIRING 
COMMENCED. 
Q. WHERE DID 
THESE INDIANS 
COME FROM— 
FROM THE 
SURROUNDINGS
?  
A.  
I DON’T KNOW 
WHERE THEY 
CAME FROM. Q. 
WHAT WERE 
THEY DOIGING? 
A. I COULD NOT 
TELL YOU. Q. 
DID YOU SEE 
THEM COMMIT 
ANY ACTS OF 
HOSTILITY? A. I 
DON’T 
RECOLLECT; I 
DON’T DOUBT 
BUT  
THEY DID, BUT I 
CAN’T 
RECOLLECT OF 
THEIR DOING 
ANYTHING OF 
THE KIND. 
Q. YOU 

PRECISE 
MOMENT OR 
TIME I COULD 
NOT SAY [space] I 
DO/DID NOT[?] 
DID YOU SEE 
MORE THAN 
ONE OR TWO 
INDIANS I  
SAW A NUMBER 
GOOD GREAT 
MANY INDIANS 
THERE AFTER  
FIRING 
COMMENCED 
WHERE DID 
THESE INDIANS 
COME FROM 
FROM THE 
SURROUNDINGS 
OF THE[?] 
OUTSIDE/ETC.[?] 
I DON’T KNOW 
WHERE THEY 
CAME FROM 
WHAT WERE 
THEY DOING  
I COULD NOT 
TELL YOU  
DID YOU SEE 
THEM COMMIT 
ANY ACTS OF 
HOSTILITY I 
DON’T 
RECOLLECT I 
DON’T DOUBT 
BUT WHAT 
THEY DID BUT I 
CAN’T 
RECOLLECT OF 
THEIR DOING 
ANYTHING OF 
THE KIND [space]  
YOU  
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PRETEND TO 
SAY NOW, THAT 
AT THE  
TIME THE GUN 
WAS FIRED AND 
FROM THAT 
TIME ON  
YOUR 
EXCITEMENT 
AND FEAR WAS 
SO GREAT  
THAT YOU 
CAN’T 
RECOLLECT ALL 
THAT DID 
HAPPEN ? 
A. YES SIR,  
THAT IS ABOUT 
TRUE. Q. HOW 
FAR DID YOU 
HAUL THOSE 
PEOPLE AFTER 
THEY WERE 
KILLED ? A. 
LEFT THEM 
RIGHT THERE. 
[[70]] Q. WHO  
TOOK THEM 
OUT ? A. JOHN  
D. LEE. 
Q. DON’T  
YOU THINK HE 
KILLED A 
DOZEN ? A. I 
COULD NOT 
TELL. 
Q.  
GIVE US YOUR 
BEST 
IMPRESSION ? 
 
A. MY 
IMPRESSION  
 

PRETEND TO 
SAY NOW THAT 
AT THE  
TIME THE GUN 
WAS FIRED, AND 
FROM THAT 
TIME ON,  
YOUR 
EXCITEMENT 
AND FEAR WERE 
SO GREAT [339] 
THAT YOU 
CAN’T 
RECOLLECT ALL 
THAT DID 
HAPPEN?  
YES, SIR,  
THAT’S ABOUT 
TRUE. HOW  
FAR DID YOU 
HAUL THOSE 
PEOPLE AFTER 
THEY WERE 
KILLED?  
LEFT THEM 
RIGHT THERE. 
WHO  
TOOK THEM 
OUT? JOHN  
D. LEE. 
DON’T  
YOU THINK HE 
KILLED A 
DOZEN? I  
COULD NOT 
TELL. 
 
GIVE US YOUR 
BEST 
IMPRESSION?  
 
MY  
IMPRESSION  
 

PRETEND TO 
SAY NOW, 
TYHAT AT THE 
TIME THE GUN 
WAS FIRED, AND 
FROM THAT 
TIME ON, 
HYOUR 
EXCITEMENT 
AND FEAR WAS 
SO GREAT  
THAT YOU 
CAN’T 
RECOLLECT ALL 
THAT DID 
HAPPEN? 
A. NO, SIR,  
THAT IS ABOUT 
TRUE. Q. HOW 
FAR DID YOU 
HAUL THOSE 
PEOPLE AFTER 
THEY WERE 
KILLED? A. LEFT 
THEM RIGHT 
THERE. 
Q. WHO  
TOOK THEM 
OUT? [42] A. JOHN 
.D. LEE. 
Q. DON’T  
YOU THINK HE 
KILLED A 
DOZEN? A. I 
COULD NOT 
TELL 
ESXACTLY. Q. 
GIVE US YOUR 
BEST 
IMPRESSION. 
 
A. MY 
IMPRESSION  
 

PRETEND TO 
SAY NOW THAT 
AT THE  
TIME THE GUN 
WAS FIRED AND 
FROM THAT 
TIME ON  
YOUR 
EXCITEMENT 
AND FEAR WAS 
SO GREAT  
YOU  
CAN’T 
RECOLLECT ALL 
THAT DID 
HAPPEN THIS IS 
ABOUT YES SIR 
THAT IS ABOUT 
TRUE [[52]] HOW 
FAR DID YOU 
HAUL THOSE 
PEOPLE THEY 
THAT WERE 
KILLED  
LEFT THEM 
RIGHT THERE 
[space] WHO 
TOOK THEM 
OUT [space] JOHN  
D. LEE [space] DO 
YOU DON’T YOU 
THINK HE 
KILLED A 
DOZEN I  
COULD NOT 
TELL  
 
GIVE US YOUR 
BEST 
IMPRESSION I 
TOLD YOU MY 
<MY> 
IMPRESSION 
<IS> I TOLD YOU 
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IS THAT THERE 
MIGHT  
BE A HALF 
DOZEN. Q.  
YOU DIDNOT 
HELP TO KILL 
ANY ONE—DID 
YOU KILL ANY 
ONE THERE ? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A. I  
HAD NOTHING 
TO DO WITH IT 
AT ALL. Q.  
THEN YOU  
DID NOT RAISE 
YOUR HAND 
AGAINST ANY 
ONE AT  
THAT TIME, OR 
DO ANY OF THE 
KILLING  
OF THE 
EMIGRANTS ? A. 
I BELIEVE I AM 
NOT UPON 

IS THAT THERE 
MIGHT  
BE HALF A 
DOZEN.  
YOU DID NOT 
HELP KILL  
ANY ONE—DID 
YOU KILL ANY 
ONE THERE?  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
I  
HAD NOTHING 
TO DO WITH IT 
AT ALL. 
THEN YOU  
DID NOT RAISE 
YOUR HAND 
AGAINST ANY 
ONE AT 
THAT TIME, OR 
DO ANY OF THE 
KILLING  
OF THE 
EMIGRANTS?  
I BELIEVE I AM 
NOT UPON 

IDS THAT THERE 
MIGHT HAVE 
BEEN A HALF A 
DOXZEN. Q.  
YOU DIDN’T 
HELP KILL 
ANYBODY? 
 
 
OBJECTED TO, 
AS THE WITNESS 
IS NOT 
COMPELLED TO 
ANSWER 
ANYTHING 
THAT WOULD 
TEND TO 
CRIMINATE 
HIMSELF.  
Q. DO YOU 
REFUSE TO 
ANSWER? A. 
ANSWER WHAT? 
Q. WHETHER 
YOU KILLED 
ANYBODY OR 
NOT, OR 
ASSISTED 
THERE? A. I  
HAD NOTHING 
TO DO WITH IT 
AT ALL. Q.  
THEN YOU 
DIDN’T RAISE 
YOUR HAND 
AGAINST ANY 
PERSON AT 
THAT TIME, NOR 
DO ANY OF THE 
KILLING  
OF THOSE 
PEOPLE? A.  
I BELIEVE I AM 
NOT ON  

IS THAT THERE 
MIGHT  
BE HALF A 
DOZEN [space] 
YOU DIDN’T 
HELP KILL 
ANYBODY  
 
 
OBJECTED TO 
AS <WITNESS 
NOT 
COMPELLED TO 
ANSWER> 
ANYTHING 
 
TO  
CRIMINATE 
HIMSELF AND 
[space] DO YOU 
REFUSE TO 
ANSWER 
ANSWER WHAT 
[space] WHETHER  
YOU KILLED 
ANYBODY OR 
NOT OR 
ASSISTED 
THERE I  
HAD NOTHING 
TO DO WITH IT 
AT ALL [space] 
THEN YOU 
DIDN’T RAISE 
YOUR HAND 
AGAINST ANY 
PERSON AT 
THAT TIME NOR 
DO ANY OF 
KILLING OF ANY 
OF THOSE  
MEN?  
I BELIEVE I AM 
NOT ON  
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TRIAL SIR. Q.  
I ASK YOU IF  
YOU REFUSE  
TO ANSWER 
THAT QUESTION 
? NO ANSWER. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Q. DID YOU  
UPON THAT 
OCCASION, ON 
THE DAY WHEN 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS 
MASSACRE 
TOOK PLACE, 
SHOOT AND 
KILL ANY 
PERSON UPON 
THAT GROUND, 
OR  
ASSIST IN THE 
KILLING OF ANY 
PERSON ?  
 
 
 
 
 

TRIAL, SIR.  
I ASK IF  
YOU REFUSE  
TO ANSWER  
THE QUESTION? 
NO ANSWER. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DID YOU  
UPON THAT 
OCCASION, ON 
THE DAY WHEN 
THE MOUNTAIN 
MEADOWS 
MASSACRE 
TOOK PLACE,  
 
KILL ANY 
PERSON UPON 
THAT GROUND 
OR  
ASSIST IN THE 
KILLING OF ANY 
PERSON?  
 
 
 
 
 

TRIAL, SIR. Q.  
I ASKED IF  
YOU REFUSED 
TO ANSWER 
THAT QUESTION 
?  
IF ANY 
QUESTION THAT 
I ASK YOU IS 
CALCULATED 
TO CRIMINATE 
YOURSELF IN 
ANY WAY, YOU  
HAVE A RIGHT 
TO REFUSE TO 
ANSWER IT. IF 
YOU  
REFUSE TO 
ANSWER IT I 
SHALL STOP 
THE 
EXAMINATION, 
OF COURSE.  
DID YOU  
UPON THAT  
OCCASION ON 
THE DAY WHEN 
THE MOUNTAIN 
MEADOW 
MASSACRE 
TOOK PLACE,  
  
KILL ANY 
PERSON UPON 
THAT GROUND 
OR AID OR 
|ASSIST IN THE 
KILLING OF ANY 
PERSON UPON 
THAT  
GROUNFD OR 
AID DIROR 
ASSIST IN 
KILLING ANY 

TRIAL SIR [space] 
I ASKED YOU IF 
YOU REFUSED 
TO ANSWER 
THAT QUESTION  
 
IF ANY 
QUESTION  
I ASK YOU IS 
CALCULATED 
TO CRIMINATE 
YOURSELF IN 
ANY WAY, YOU 
HAVE A RIGHT 
TO REFUSE TO 
ANSWER IT?? IF 
YOU SAY YOU 
REFUSE TO 
ANSWER IT I 
SHALL STOP 
THE 
EXAMINATION 
OF COURSE? 
[space] DID YOU 
UPON THAT  
OCCASION ON 
THE DAY WHEN 
THE MOUNTAIN 
MEADOW 
MASSACRE 
TOOK PLACE  
 
KILL ANY 
PERSON UPON 
THAT GROUND 
OR AID OR 
ASSIST IN THE 
KILLING OF ANY 
PERSON UPON 
THAT  
GROUND OR  
AID OR  
ASSIST IN 
KILLING ANY 
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A. I  
DON’T WISH TO 
ANSWER. 
Q. YOU SAY 
THAT EVERY 
PERSON THAT 
WAS IN THE 
WAGONS WAS 
KILLED ? A.  
TO MY BEST  
 
RECOLLECTION 
AND 
KNOWLEDGE.  
Q. DON’T YOU  
KNOW,  
AS A MATTER 
OF FACT, THAT 
THERE WERE 
SOME 
SEVENTEEN 
CHILDREN IN 
THOSE  
WAGONS THAT 
WERE NOT 
KILLED ? A. I 
DON’T 
RECOLLECT  
THE NUMBER. Q. 
DON’T  
YOU KNOW 
THERE WERE A 
NUMBER OF 
CHILDREN THAT 
WERE NOT 
KILLED ? A. YES 
SIR. [71] Q.  
EXPLAIN WHAT 
YOU  
MEAN ? A. I 
MEAN ALL  
THE GROWN 
PERSONS WERE 
KILLED, BUT 

I  
DON’T WISH TO 
ANSWER. 
YOU SAY  
EVERY  
PERSON THAT 
WAS IN THE 
WAGONS WAS 
KILLED/  
TO MY BEST  
 
RECOLLECTION 
AND 
KNOWLEDGE. 
DON’T YOU  
KNOW,  
AS A MATTER OF 
FACT, THAT 
THERE WERE 
SOME 
SEVENTEEN 
CHILDREN IN 
THOSE  
WAGONS THAT 
WERE NOT 
KILLED? I  
DON’T 
RECOLLECT  
THE NUMBER. 
DON’T  
YOU KNOW 
THERE WERE A 
NUMBER OF 
CHILDREN THAT 
WERE NOT 
KILLED? YES, 
SIR.  
EXPLAIN WHAT 
YOU  
MEAN? I  
MEAN ALL OF 
THE GROWN 
PERSONS WERE 
KILLED,  

PERSON? A. I 
DON’T WISH TO 
ANSEWER. 
Q. YOU SAID 
THAT EVERY 
PERSION  
IN THE  
W AGON WAS 
KILLED? A.  
TO THE BEST OF 
MY 
RECOLLECTION 
AND KNLCL 
KNOWLEDGE.  
Q. YOU  
DON’RT KNOW 
AS A MAPTTER 
OF FACT THAT 
THERE WAS 
SOME  
17  
CHILDREN IN 
THOSE 
WAGGONS THAT 
WERE NOT 
KILLED? A. I 
DON’T 
RECOLLECT  
THE NUMVBER. 
[43] Q. DON’T  
YOU KNOW 
THERE WERE A 
NUMBER OF 
CHILDREN THAT 
WERE NOT 
KILLED? A, YSE, 
SIR. Q.  
EXPLAIN WHAT 
YOU  
MEAN? A. I 
MEAN ALL OF 
THE GROWN 
PERSONS WERE 
KILLED,  

PERSON I  
DON’T WISH TO 
ANSWER. [space] 
YOU SAID  
THAT EVERY 
PERSON  
IN THE  
WAGON WAS 
KILLED TO THE 
TO MY BEST  
 
RECOLLECTION 
AND 
KNOWLEDGE 
[space] YOU 
DON’T KNOW  
AS A MATTER 
OF FACT THAT 
THERE WAS 
SOME  
17  
CHILDREN IN 
THOSE  
WAGONS THAT 
WERE NOT 
KILLED I  
DON’T 
RECOLLECT  
NUMBER[?] 
[space] DON’T 
YOU KNOW 
THERE WAS A  
NUMBER OF 
CHILDREN THAT 
WERE NOT 
KILLED YES  
SIR [space] 
EXPLAIN WHAT 
YOU [space] 
MEAN I  
MEAN ALL OF 
THE GROWN 
PERSONS WERE 
KILLED 
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THE CHILDREN 
WERE SAVED 
SIR. I BELIEVE I 
ASSISTED TO 
HAUL THEM 
AWAY—TO 
TAKE THEM OFF. 
RE-DIRECT. 
 
Q. HOW MANY 
CHILDREN 
WERE SAVED 
FROM THE 
MASSACRE ? A. I 
HAVE NO 
RECOLLECTION. 
Q. WHERE  
DID YOU TAKE 
THEM TO— 
THOSE THAT 
YOU HAD ? 
A. THEY  
WERE 
DISTRIBUTED 
AROUND—  
ONE  
WENT TO ONE 
HOUSE AND 
ANOTHER TO 
ANOTHER. 
[space]  
 

THE CHILDREN 
WERE SAVED, 
SIR. I BELIEVE I 
ASSISTED TO 
HAUL THEM 
AWAY, TO  
TAKE THEM OFF. 
RE-DIRECT— 
 
HOW MANY 
CHILDREN  
WERE SAVED 
FROM THE 
MASSACRE?  
I HAVE NO 
RECOLLECTION. 
WHERE  
DID YOU TAKE  
THEM TO— 
THOSE THAT 
YOU HAD?  
THEY  
WERE 
DISTRIBUTED 
AROUND;  
ONE  
WENT TO ONE 
HOUSE, AND 
ANOTHER TO 
ANOTHER. 
 	
 

THE CHILDREN 
WERE SAVED, 
SIR, I BELIEVE. I 
ASSISTED TO 
HAUL THEM 
AWAY, TO  
TAKE THEM OFF. 
RR-DIRECT 
EXAMINATION. 
Q. HOW MANY 
CHILDREN 
WERE SAVE 
FROM THE 
MASSACRE? A. I 
HAVE NO 
RECOLLECTION? 
 
 
 
 
 
A. THEY  
WERE 
DISTRIBUTED 
AROUND I 
BELIEVE ONE 
WENT TO ONE 
HOUSE AND 
ANOTHER TO 
ANOTHER. 
 	
 

CHILDREN 
WERE SAVED 
SIR. I BELIEVE I 
ASSISTED TO 
HAUL THEM 
AWAY TO  
TAKE THEM OFF. 
[[53]] RE-DIRECT  
[space] 
HOW MANY 
CHILDREN 
WERE SAVED 
FROM THE 
MASSACRE  
I HAVE NO 
RECOLLECTION 
[space] WHERE 
DID YOU TAKE 
THEM TO  
THOSE THAT 
YOU DID/HAD[?] 
[space] THEY 
WERE 
DISTRIBUTED 
AROUND I 
BELIEVE ONE 
WENT TO ONE 
HOUSE AND  
—[?] TO 
ANOTHER. 
[space] 	
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